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Vseljudski dogovor o doseženem in bodočem 
Predsednik republiške ustavne komisije Mi

ha Marinko je v svojem referatu o osnutku 
ustave Socialistične republike Slovenije dejal, 
da mora biti ustava vseljudski dogovor o do
seženem in bodočem. Osnutek je tak, kakršen 
je dan v javnost, dovolj izdelan za javno ob
ravnavo, seveda pa še ni popoln. Nobena ožja 
razprava ne more nadomestiti široke javne 
obravnave. V javni razpravi naj občani izpo
polnijo osnutek, ga dopolnijo, najdejo boljše 
in lepše formulacije. Javna obravnava naj po
globi zavest in polet za nadaljnji napredek. 

P r e d s e d n i k u s t a v n e ko-
rnis i je je p o d r o b n o razčle
n i l s v o j e v r s t n o s t p r ob l e 
m a t i k e , iz k a t e r e izhajajo 
t u d i p o s e b n e na loge naše 
Republike. V S l o v e n i j i zna
ša delež i n d u s t r i j e v na
r o d n e m d o h o d k u že 60 od
s to tkov . Družbeni proiz
v o d v i n d u s t r i j i je v l e t i h 
1951-61 p o r a s e l s k o r o za 
139 ods t . Družbeno or
g a n i z i r a n a k m e t i j s k a p ro 
i z v o d n j a p o s r e d u j e n a t r g 
•* več k o t četrt ino tržnih 
Presežkov. Delež nekmeč
kega p r e b i v a l s t v a znaša že 
68,4 o d s t o t k a . T o d a t u d i 
m e d kmečk im p r e b i v a l 
s t v o m j e v e l i k o t a k i h , ki 
r»e ž ivi jo izključno o d kme 
t i j s t va . S a m o i z d o h o d k o v 
°d k m e t i j s t v a se preživl ja 

PROSTOVOLJNI 
KRVODAJALCI! 

Objav l jamo spremenjen 
razpored za odvzem k r v i , 
k i bo v našem okra ju od 
8. do 23. novembra i n pro
simo vse odbore Rdečega 
križa, da na spremembo 
Se posebej opozore vse do
sedanje i n nove krvodajal 
ce. K rvoda ja l ska akc i ja bo 
Potekala takole: 

8. nov. — četrtek — 
M E T L I K A 

9. nov. — petek — 
M E T L I K A 

13. nov. — torek — 
T R E B N J E 

14. nov. — sreda — 
B R E Z I C E 

15. nov. — četrtek — 
B I Z E L J S K O 

16. nov. — petek — 
B R E S T A N I C A 

20. nov. — torek — 
KRŠKO 

21. nov. — sreda — 
S E V N I C A 

22. nov. —, četrtek — 
K R M E L J 

23. nov. — petek — 
K O S T A N J E V I C A 

V S E ZA Z D R A V J E I N 
B L A G I N J O S K U P N O S T I ! 
Pomagajte bo ln ikom, po
rodnicam i n ponesrečen
e m s svojo k r v j o ! 

O K R A J N I O D B O R R K , 
Novo mesto 

le še 24,4 o d s t o t k a p r e o i -
va l cev . V o b d o b j u d v e h 
p o p i s o v j e števi lo p r e b i 
v a l s t v a v m e s t i h n a r a s t l o 
povprečno < z a 20,8 o d s t o t 
k a . 

H i t r o spreminjajoča se 
s o c i a l n a s e s t a va p r e b i v a l 
s t v a j e značilna z a v so J u 
gos l a v i j o , v S l o v e n i j i p a je 
še p o s e b n o i z r a z i t a . Abso 
l u t n a premoč i n d u s t r i j e , k i 
je t a k o očitna, n i o s r edo to 
čena s a m o n a n e k a j i n d u 
s t r i j s k i h središč, a m p a k 
p o k r i v a večino površine 
naše r e p u b l i k e . T o j e ugo
d n o v p l i v a l o n a u t r j e van j e 
i n r a z v o j k o m u n a l n e g a s i 
s t e m a , i m e l o p a je t u d i 
s l a b e p o s l e d i c e . T u d i po l i 
t i k a d e c e n t r a l i z a c i j e r epu 
bliških s r eds t e v v prejš
n j i h l e t i h , k i j e p r i s p e v a l a 
k jačenju m a t e r i a l n e baze 
i o m u n , je povzročala te
žave p r i k r i t j u p o t r e b raz
vo ja o s r e d n j i h republiških 
i n s t i t u c i j . Z razmeščanjem 
i n d u s t r i j s k i h o b r a t o v p o 
vsej S l o v e n i j i j e v zaos ta 
lo m i s e l n o s t p r o d i r a l n o v 
d u h , a h k r a t i se je z n a r a 
ščanjem števila p o l p r o l e -
tarcev , k i ž iv i jo z eno no
go n a z e m l j i , z d r u g o p a v 
t o v a r n i , večal v p l i v m e z d 
ne m i s e l n o s t i p r i odloči
t v a h v k o l e k t i v i h . Pora -
imeščena i n d u s t r i j a je po
k a z a l a p r e d n o s t i z a r a d i ce
nejših i n v e s t i c i j , k e r pre
našanje o b r a t o v n a pode
želje n i t e r j a l o v e l i k i h ko
m u n a l n i h stroškov. K o pa 
se p o r a j a j o zah teve p o ure
j a n j u m n o g i h , do s l e j še ne 
u r b a n i z i r a n i h n a s e l i j , se 
pokaže, d a je račun p o r a -
zmeščene i n d u s t r i j e le tre
n u t n o u g o d e n , k a s n e j e p a 
se z a r a d i številnih neugo
d n i h p o s l e d i c sprevrže v 
s v o j e n a s p r o t j e . K t e m u 
p r i p o m o r e j o t u d i l o k a l i -
stične težnje v o d i l n i h l j u 
d i v občinah, k i b i na j r i j e 
reševali p r o b l e m zaos ta lo 
s t i t a k o , d a b i v s a k a vas 
d o b i l a s v o j o t o v a r n o , k m e 
t i j s t v o p a n a j g re s t a r o 

•pot . 
R e k l i s m o že, d a so se 

o b k r e p i t v i k o m u n a l n e g a 
s i s t e m a republiška s r e d 
s t v a d e c e n t r a l i z i r a l a d o te 
m e r e , d a r e p u b l i k a ne m o 

Letos: 1200 km 
novih cest 

V Jugoslavi j i bomo zgradi l i 
letos b l i zu 1200 k m nov ih cest, 
kar je za 300 k m več kot lan i . 
Med najpomembnejše nove 
objekte sod i odsek avtomobi l 
ske ceste »Bratstva i n enotno
sti«, nov i odsek jadranske ma
gistrale od Zadra do Šibenika 
i n moderna cesta N o v i S a d — 
Horgoš—madžarska meja. Z 
izgradnjo teh cest se bodo zni
žali t ranspor tn i stroški za 30 
do 50 odstotkov. 

r e več k r i t i p o t r e b z a raz
vo j o s r e d n j i h republiških 
o r g a n i z a c i j n a področ ju 
v i s o k e g a šolstva, znans t ve 
n o - r a z i s k o v a l n e g a d e l a 
i t d . O s n u t e k p r e d v i d e v a 
jasnejšo i n določnejšo 
v l o go r e p u b l i k e p r i zago
t a v l j a n j u skladnejšega raz
v o j a v p r i h o d n o s t i . Močno 
je p o u d a r j e n a p o t r e b a p o 
intenzivnejšem i n vse
s t r a n s k e m z n a n s t v e n o - r a 
z i s k o v a l n e m d e l u , k i ga n i 
mogoče o m e j i t i le n a ob
močje k o m u n e a l i d e l o vne 
o r g a n i z a c i j e . Močnejša m a 
t e r i a l n a o s n o v a b o o m o 
gočila r e p u b l i k i večja p r i 
z a d e v a n j a z a r a z v o j tehno
log i j e , m o d e r n i z a c i j e oz i 
r o m a a v t o m a t i z a c i j e i n d u 
s t r i j s k e p r o i z v o d n j e i n 
u v e l j a v l j a n j e t a k i h inte
g r a c i j s k i h p r o c e s o v v p r o 
i z v o d n j i , k i b o d o e k o n o m 
s k o s p o d b u d n i z a vse ude
ležence. Večje p r i s t o j n o s t i 
republiške urbanistične 
službe p a na j b i zago tov i 
l e učinkovitejše u k r e p e 
p r o t i širjenju p r o i z v o d n i h 
središč p o vsej površini 
S l o v e n i j e , k a j t i t o širjenje 
n i s a m o v škodo t u r i z m u , 
za k a t e r e g a i m a m o i d e a l n e 
pogo je , i n a g r a r n i h povr 
šin, k i j i h p o t r e b u j e m o za 
m o d e r n i z i r a n o k m e t i j s k o 
p r o i z v o d n j o , a m p a k p r i 
t a k i d e k o n c e n t r a c i j i t u d i 
n i mogoče r a c i o n a l n o raz-
p o s t a v l j a t i i n d u s t r i j s k a 
p r o i z v o d n e o b r a t e . 

N a d a l j n j a značilnost os
n u t k a n o v e republiške 
u s t a v e j e ta , d a k o n k r e t n o , 
ne načelno, o p r e d e l j u j e po
ložaj i t a l i j a n s k e i n m a d 
žarske n a r o d n o s t n e m a n j 
šine. O s n u t e k n a l a g a r e p u 
b l i k i obve znos t , d a sode lu 
je z d r u g i m i r e p u b l i k a m i 
i n r a z v i j a z n j i m i medse
b o j n e o d n o s e n a v s eh t o r i 
ščih družbenega življenja. 
N e b i s t v e n o d s t o p o d sploš
n i h načel o o r g a n i z a c i j i 
s a m o u p r a v l j a n j a p o m e n i 
možnost u v e d b e p o s e b n i n 
o r g a h o v s t r o k o v n e g a vod 
s t v a p r i z a v o d i h . Prv ič so 
p o s t a v l j e n i p o g o j i z a t e r i 
t o r i a l n o o b l i k o v a n j e obči
ne : s p o s o b n o s t s a m o s t o j 
nega o p r a v l j a n j a n a l o g go
s p o d a r s k e g a r a z v o j a i n 
r a z v i j a n j a družbenega sa
m o u p r a v l j a n j a . O k r a j i , k i 

so i m e l i p o m e m b n o v l ogo 
p r i u t r j e v a n j u k o m u n a l n e 
ga s i s t e m a , so p o t r e b n i tu 
d i še n a p r e j , t o d a ne l e z 
n a l o g a m i , z a k a t e r e j i h 
p o o b l a s t i j o občine, a m p a k 
t u d i z u s t a v o i n z z a k o n i 
določenimi p r i s t o j n o s t m i . 
P o d r o b n e j e j e določen 
značaj načrtnega u s m e r j a 
n j a r a z v o j a občine i n vlo
ga občinskega družbenega 
p l a n a . 

T o seveda še n i s o vse 
značilnosti o s n u t k a s lo
v e n s k e us tave , k i i z v i r a j o 
i z n a l o g r e p u b l i k e i n še 
posebe j i z s v o j e v r s t n e 
p r o b l e m a t i k e v S l o v e n i j i 
i n k i j i h b o m o r a z l a g a l i v 
p r i h o d n j i h s e s t a v k i h . Z a 
zda j s a m o še dve n o v o s t i : 
n a m e s t o d o s e d a n j i h ok ra j 
n i h i n okrožnih sodišč 
p r e d v i d e v a o s n u t e k o k r a j 
n a i n občinska sodišča, ra 
z en tega p a še možnost, 
d a b i z z a k o n o m u v e l j a v i l i 
načelo n e p o s r e d n i h v o l i t e v 
p o s a m e z n i h s o d n i k o v p o 
občinah. I n še t o : državni 
o r g a n i i n o r g a n i z a c i j e , 
p r e d k a t e r i m i se v o d i po
s topek , m o r a j o p o m a g a t i 
s t r a n k n m o r i uresničeva
n j u n j i h o v i h p r a v i c . 

Ve i ik* oktobrska socialistična revoluci ja, k i so jo na 
včerajšnji dan pred 45 let i naznani l i topovski s t re l i s k r i -
žarke A L i t OH K, je preras la v zadnj ih desetletjih v svetovni 
proces socia l izma. Spominjamo se Oktobra , velikega Len ina 
in čestitamo naredom Sovjetske zveze ob p rv i zmagovit i 
socialistični revoluci j i , k i je tud i naš prazn ik ! 

Široko področje deia SZDL 
V p o n e d e l j e k d o p o l d n e 

se j e začel v D o l . T o p l i c a h 
t r i d n e v n i s e m i n a r z a a k t i v 
Socialistične zveze de lov
nega l j u d s t v a občin i n 
o k r a j a N o v o m e s t o . P r e d 
s e d n i k o k r a j n e g a o d b o r a 
S Z D L M i r o Gošnik, k i j e 
o b o t v o r i t v i p o z d r a v i l rhed 
gos t i t u d i p o d p r e d s e d n i k a 
republiškega sve ta s i n d i 
k a t o v L e o p o l d a K r e s e t a i n 
tov . Pribišiča, s e k r e t a r j a 
ideološke k o m i s i j e p r i G O 
S Z D L S l o v en i j e , je ra z l o 
žil p o m e n s e m i n a r j a , k i 
n a j oborož i v o d i l n i a k t i v 
S Z D L v občinah z n o v i m 
z n a n j e m , h k r a t i p a t u d i z 
n o v i m i , s o d o b n i m i me to 
d a m i d e l a . Socialistična 
z v e za i m a v t a k o r a z g i ba 
n e m času, s r e d i k a t e r e g a 
se p r a v k a r n a h a j a m o , ob i 
l o n a l o g s številnih p o d r o 
či j . S m o s r e d i r a z p r a v o 
o s n u t k u n o v i h us t a v , or-

S s&uuoarja za aktiv Socialistične zveze naših občin i n 
okra ja , k i je t ra ja l od ponedel jka do včeraj v D o l . Top l i 
cah: tovariš S i lvo Gorenc je dopo ln i l svoja izvajanja o 
nekater ih najvažnejših gospodarskih prob lemih okra ja z 

zan im i v im i gra f ikoni i n risbami 

gan i zac i j e se p r i p r a v l j a j o 
n a v o l i t v e i n p o l a g a j o p r e d 
člani obračune d e l a . S e m i 
n a r na j p r i p o m o r e k m o 
b i l i z a c i j i v s e h naših s i l , d a 
b o m o uresničili vse na lo 
ge, k i so zda j p r e d n a m i . 

V t r e h d n e h j e n a t o 9 
p r edava t e l j e v v g l a v n i h 
poroči l ih i n s k o r e f e r a t i 
o b d e l a l o t r i g l a vne t e m e : 
a k t u a l n e g o s p o d a r s k o - po
litične p r o b l e m e o k r a j a , 
d e l o van j e S Z D L v k o m u n i 
i n u s t a v o , s t a t u t e t e r 
S Z D L . U v o d n o poroč i lo 
z a p r v o t e m o j e p o d a l 
S i l v o G o r e n c , o r g . sekre 
t a r O K Z K S ; g o v o r i l j e 
o »Dosedanjem r a z v o j u i n 
p e r s p e k t i v a h s o d o b n e g a 
g o s p o d a r s k e g a n a p r e d k a 
k o m u n i n okra ja« , k i so 
t e m e l j n a d a l j n j e g a sploš
nega n a p r e d k a n a našem 
področju. G u s t a v A v b a r j e 
p r e b r a l k o r e f e r a t tovariša 
Cvitkoviča o u v e l j a v l j a n j u 
de l i t v e d o h o d k a p o d e l u , 
inž. P e t e r Ivanet ič p a je 
g o v o r i l o p o m e n u znan 
s t v e n o r a z i s k o v a l n e g a d e l a 
i n n j e g o v i u p o r a b i v naših 
r a z m e r a h . O n a l o g a h S Z D L 
ob i d e j n o - polit ičnih p r o 
b l e m i h p r i r a z v o j u gospo
d a r s t v a j e v p o n e d e l j e k 
poročal še M i r o Gošnik, 
n a k a r so udeleženci s em i 
n a r j a r a z v i l i ž ivahno i n 
p l o d n o r a z p r a v o . 

V t o r e k so se n a s e m i 
n a r j u p o m e n i l i o de lova -

Občinske konference 
ZKS 

so b i l e p r e t e k l i t e d e n za
ključene v v s e h občinah. 
O k o n f e r e n c i k o m u n i s t o v 
v i d e m s k o - krške občine 
s m o poročal i zadnjič, da
nes p a o b j a v l j a m o poroči
l a s t a k i h k o n f e r e n c v M e 
t l i k i , N o v e m m e s t u i n 
T r e b n j e m . O d r u g i h k o n 
f e r e n c a h Z K S b o m o p o r o 
čal i v p r i h o d n j i števi lki 
D o l e n j s k e g a l i s t a . 

n j u S Z D L v k o m u n i . Se
k r e t a r o k r . o d b o r a S Z D L 
M i r o Thorževski j e r e f e r i -
r a l o t r i b u n a h občanov 
k o t m e s t u z a u v e l j a v l j a n j e 
o s n o v n i h p r a v i c do najšir
še i n v s e s t r a n s k e s a m o 
u p r a v e . L o j z e Štih j e ob
d e l a l o r g a n i z a c i j o , načrto
van je , v s e b i n o i n m e t o d e 
d e l a občinske t e r k r a j e v n e 
o r g a n i z a c i j e S Z D L i n pre- ' 
b l e m k a d r o v v Socialistič
n i z v e z i . O v l o g i S Z D L p r i 
u s k l a j e v a n j u n a l o g i n d e l a 
s k o l e k t i v n i m i člani t e r 
d r u g i m i o r g a n i z a c i j a m i i n 
društvi j e t a d a n poroča l 
še Dušan Z u p a n e . Včera j 
p a so n a s e m i n a r j u raz 
p r a v l j a l i o u s t a v i t e r So 
cialistični z ve z i . Štefan S i 
n i o nčič j e poročal o u s t a 
v i i n s t a t u t i h k o t o d r a z u 
naše socialistične s t v a r n o 
s t i , Dušan B r e l i h p a o n a 
l o g a h S Z D L t e r n o v i u s t a 
v i . 

S k l e p i , k i so j i h ude l e 
ženci s e m i n a r j a i z o b l i k o 
v a l i p o r e f e r a t i h i n raz 
p r a v i , b o d o t r d e n d o g o v o r 
z a uresničitev n a l o g , k i so 
p r e d n a m i v n a s l e d n j e m 
o b d o b j u . S e m i n a r , ka t e r e 
ga so se p r v i d a n udeležili 
t u d i v s i s e k r e t a r j i občin
s k i h k o m i t e j e v Z K S , p r e d 
s e d n i k i O b S S t e r občin
s k i h k o m i t e j e v m l a d i n e , 
s e k r e t a r O K Z K S inž. M a r -
k o B u l e , p r e d s e d n i k o k r a j 
ne g o s p o d a r s k e z b o r n i c e 
V i k t o r Zupančič i n d r u g I , 
b o udeležencem v e l i k a po
moč, k o b o m o s s k u p n i m i 
n a p o r i v p r i h o d n j i h t e d n i h 
i n m e s e c i h i z p o l n j e v a l i na 
loge l e t a 1962 i n bližajoče
ga se n o v e g a o b d o b j a v 
l e t u 1963. 

V R E M E 
O D 8. D O 18. N O V E M B R A 
Okrog 12. novembra padavi

ne z ohladitv i jo , v ostalem 
suho vreme. Dr. V . M. 



ZUNANJEPOLITIČNI TEDENSKI PREGLED 
STALNA KONFERENCA MEST V TITOGRADU 

0 položaju in vlogi občin v 

novem ustavnem sistemu 
V Titogradu se je se-

šla v četrtek izredna 
skupščina Stalne konfe
rence mest, k i je . raz
pravljala o položaju in 
vlogi komun v novem 
ustavnem sistemu. Zbra
lo se je 600 delegatov, 
predstavnikov 201 mest
ne občine. Njihova raz
prava se je odvijala na 
temelju referata »Obči
na v novem ustavnem 
sistemu« in treh kbrefe-
ratov. 

Zanimiv je bil zlasti tisti 
del referata, k i je govoril 
o materialnih pogojih ob
čin. V njem je bilo med 
drugim rečeno, da je koli-' 
čina sredstev, s katerimi 
občina razpolaga in ki j ih 
uporablja za razvoj in za 
zadovoljevanje skupnih po
treb, odvisna od njihovega 
racionalnega izkoriščanja, 
od delovne produktivnosti, 
od organizacije proizvod
nje in seveda tudi od odno
sa do dela. Osnovni nosilci 
družbene reprodukcije so 
delovne organizacije, k i so 
dolžne izkoriščati družbena 
sredstva s skrbnostjo do
brega gospodarja in ki mo
rajo hkrati spoštovati poli
tiko, določeno v družbenih 
planih. Komuna je tista, k i 
usklaja interese posamez
nikov, delovnih skupnosti 
in širše skupnosti. T o j i da
je pravico, da s svojim de
lovanjem vpliva na delo in 
poslovanje delovnih organi
zacij, pr i čemer mora spo
štovati princip njihove sa
mostojnosti. — Z ustavo bi 
bilo treba zagotoviti sta
bilnost proračunskih sred
stev in drugih dohodkov 
občin. V zvezi s tem je za
nimiv predlog, da bi bilo 
treba v primerih, ko se 
sredi proračunskega leta z 
zveznimi in republiškimi 
predpisi nalagajo občinam 
novi posli, hkrati zagotovi 
tudi sredstva za izvrševa
nje teh poslov. P r i gradnji 
velikih komunalnih objek
tov bi moral i upoštevati 
njihovo ekonomsko nuj
nost za optimalno gospo
darsko rast in pa dejstvo, 
da bodo služili več genera

cijam, zaradi česar bremen 
ne bi smeli nositi le seda
nji uporabniki. Za tiste za
deve, ki j ih komune oprav
ljajo v imenu vse skupno
sti (šolstvo, zdravstvo in 
javni red), bi morala biti 
zagotovljena sredstva v 
proračunih, če j ih katera 
občina ne bi mogla zagoto
viti, naj bi po posebnih po
gojih, določenih z zako
nom, za določen min imum 
dobila sredstva od širše 
skupnosti. 

— Koreferat »Občinska 
skupščina v sistemu samo
upravljanja v komuni« ugo
tavlja, da je občinska skup
ščina kot predstavniško te
lo najvišji organ družbene
ga samoupravljanja v ko
muni. Skupščina še ostaja 
organ oblasti, vendar ima 
bolj kot doslej in seveda 
bolj kot zvezni in republi
ški predstavniški organi 
vlogo organa, k i je najbolj 
odgovoren za skladno raz
vijanje vseh ekonomskih 
in socialnih procesov v ko
muni. Glede njene organi
zacije se večidel zavzema
jo za dvodnevni sistem (ob
činski zbor in zbor delov
nih skupnosti). Praviloma 
naj bi razpravljala skupno, 
razen v primerih, kadar b ' 
se kateremu izmed obeh 
domov zdelo koristno zase 
dati ločeno. Vsaka občina 
naj bi sprejela take organi
zacijske oblike za svoje or
gane in določila njihov de
lokrog oziroma pristojno
sti tako, da bi to najbolje 
ustrezalo njeni vsestranski 
vlogi. 

Jedro aoreferata »Javnost, odgo
vornost, družbeni nadzor in odgo
vornost v komuni« je misel, naj 
se mehanizem komune s svojo ce
lotno aktivnostjo tudi se naprej 
in se hitreje razvija kot organi
zacija, ki je odgovorna neposred
no občanom in družbeni skupnosti 
To pa pomeni, da je izpostavljena 
po eni strani vplivu, kontroli ir. 
javni kritiki občanov, po drugi 
strani pa tudi nadzoru državnih 
in družbenih organov, 
tednika »Der Spiegel« Je nam-
kož, predsednik okrajnega ljud
skega odbora Ljubljana. Med dru
gim je dejal, da je krajevna skup
nost predvsem samoupravna eno
ta občanov, nadalje nosilec raz
širjene materialno-tehnične baze za 
vsakdanje življenje družine ln po
sameznika ter naposled urbanistič 

K a k o r smo napisa l i prejšnji teden, se 
je svet oddahni l ob razpletu kubanske 
kr ize . Oddahni l se je, ko je min i l o naj
hujše. Toda kubanska k r i za še n i kon
čana. O tem priča več dejstev. 

K a k o r je bi lo dogovorjeno, je V Tant 
ob iska l Havano i n se dolgo razgovar-
ja l s Castrom i n predsednikom Dort i -
cosom. Rezultat teh pogajanj je b i l 
predlog, da bi mednarodni Rdeči križ 
določil inšpektorje, k i b i preverjal i ozi
roma pre iskoval i ladje — na odprtem 
mor ju , zakaj kubanska vlada — vsaj 
doslej — n i hotela nič slišati o inšpek
ci j i na kubanskem ozemlju. Z D A pa 
postavljajo ta pogoj za ukinitev blo
kade. 

Medtem se nadaljujejo v Havan i raz
govori med Cast rom in p r v im podpred
sednikom sovjetske vlade Anastasom 
Miko janom. Celo kubansk i t isk ne pr i 
k r i va dejstva, da obstajajo nesoglasja 
med sovjetskim stališčem in pogledi 
kubanske vlade. Popoln mo lk o teh raz
govorih navaja opazovalce k mnenju, 
da je položaj zelo kočljiv — predvsem 
zaradi vztrajanja Fide la Castra p r i teh
le točkah: evakuaci ja ameriškega opori
šča Guautanamo, konec kršitev kuban
skega zračnega prostora, ukinitev ame
riške pomoči kubansk im emigrantom 
in ustavitev ameriške blokade. 

Sam Castro je povedal, da je med se
danjo kr izo prišlo do nekater ih nesogla
si j med stališči kubanske in sovjetske 
vlade, dodal pa je, da ne gre za ni
kakršen razcep med obema v ladama. 

N a F lo r ido še zmeraj prihajajo ame
riške okrepitve v vojaštvu in vojnem 
mater ia lu. Predstavnik za tisk Bele hiše 
Sal inger je iz javi l , da je položaj v zvezi 
s K u b o »nejasen«. Nobenega dvoma n i , 
da ZDA nadaljujejo svojo pol i t iko pr i 
t iska na Kubo . Med te ukrepe sodi tudi 

izredno skl icanje delegatov Organizaci
je ameriških držav (OAD) , k i so spre
je l i argentinsko resoluci jo o »skupnem 
boju pro t i kubansk i nevarnosti«. T e m u 
pozivu utegne sledit i prekinitev diplo
matsk ih st ikov med K u b o i n državami 
Lat inske Amer ike , k i teh st ikov še n i 
so prekinile.-

Ta i n podobna dejstva govorijo, da 
se kubanska kr i za zelo počasi i n muč
no razpleta in da bo treba še dost i na
porov i n potrpl jenja, preden s i bo svet 
res lahko globoko oddahni l , i 

oborožene od i iu l i j s iun . I , I U I J . , K . I 

je začela kupovat i orožje v raznii i dr
žavah, da bi bolje oborožila svoje vo> 
jake. Poleg tega imajo K i ta j c i še eo° 
prednost: v zadnj ih let ih so si v nepo
srednem zaledju zgradi l i ceste in le
tališča, medtem ko morajo Indijo! 
dovažati okrepitve večinoma na hrbtih 
m u l po težko prehodnem goratem °* 
zemlju. 

Tud i v Indi j i Je čutiti nove pritiske-
Ogorčenje i n razočaranje zaradi voja
ških neuspehov na »fronti« se je strnilo 
prot i osebnosti obrambnega ministra 

D v e k r i z i 
N a drugem koncu sveta, na indi jsko-

k i ta jsk i me j i se je razplamtelo drugo 
nevarno žarišče, k i grozi , da bo poteg
ni lo v vrt inec še druge si le razen Indi
je in Kitajske, t c.c. S K O stališče je zna-
no: ustavit i sedanje boje in se umak
ni t i na dvajset k i lometrov od črte, k i 
jo sedaj drži vsaka s t ran. Indi jsko 
stališče: Ne moremo se pogajati, dokler 
so k i ta jsk i agresorji na naši zeml j i . 

Medtem je sovjetska vlada obvestila 
New Delhi . da v bistvu podpira kitaj
sko stališče, poudar i la pa je, da želi 
pogajanja med K i ta j c i in Ind i j c i . Pe
king je zavrni l Naserjevo posredovanje. 
Naser je predlagal : takojšnje preneha
nje bojev, umik čet obeh strani na 
položaje z dne 20. oktobra letos, usta
novitev demi l i tar iz i rane cone med obe
ma stranema, začetek pogajanj o ure-
l i tv i sporn ih vprašanj. 

Doslej so kitajske čete napredovale 
in iz raznih virov je slišati, da so bolje 

Krišne Menona, k i je predvsem indi jsH 
desnici t rn v peti. Da je ta pr i t isk res 
močan, dokazuje nedavna razrešitev 
Krišne Menona kot obranib.iegu nuni-
stra. Obrambno minis trs tvo je prevzel 
sam ind i j sk i premier Nehru , Krišn* 
Menon pa je bi l imenovan za ministra 
za vojno proizvodnjo. Toda del Kon
gresne stranke tudi s tem n i zadovo
ljen. Nekater i vp l i vn i člani vladajoče 
Kongresne stranke zahtevajo, naj 

Kriš-
na Menon odstopi i n opusti vse funkci
je v v ladi . 

Po razglasitvi izrednega stanja v I"' 
di j i se dežela pr iprav l ja na »dolg 0 

vojno«. Iz izjav premiera Nehruja 
drugih v isokih ind i j sk ih osebnosti J * 
razvidno, da bo vojni napor velja' 
Indijo mars ikatero pridobitev petlet
nega plana. Toda temu vojnemu naporu 
je zdaj podrejena tud i življenjska raven 
indijskega prebivalstva. 

na prostorna enota. Brez razvoja 
dejavnosti, ki zagotavljajo splošne 
pogoje za gospodarjenje, ni razvi
tega gospodarstva. Zato vprašanje 
financiranja določenih služb v kra
jevnih skupnostih ni samo vpra
šanje dobre volje, ampak tudi eno 
izmed vprašanj, ki zanimajo go
spodarstvo. — Ko se Je koreferat 
zaustavil pri nalogah krajevnih 
skupnosti, je med drugim dejal, 
da na izvenmestnih območjih več 
razpravljajo v nalogah "ia področ. 
ju komunalne graditve, v mestih 
pa o zaščiti otrok In bolnikov tci 
o organizaciji raznih luzb za pre
skrbo. Vse naloge pa izvirajo te 
teženj po ustvarjanju možnosti za 
povečanje števila aktivno zaposle 
nlh, za večjo aktivnost v paposlo 
vanju že razporejene delovne sile 
ln po razvijanju boljših splošnih 
pogojev gospodarjenja Krajevne 
skupnosti je treba ustanoviti na 
vseh tistih območjih, katerih pre
bivalci imajo skupne, slrfe, ne 
enkratne interese. Predloga. Ca bi 
bilo tisoč prebivalcev primerna 
velikost za krajevno skupnost, ne 
bi smeli pojmo rtfi ]• jt nekakšen 
ihvezen pogoj, ker ga mnoga 

Kmečka naselja sploh .ie bi r.iogla 
Izpolniti. Upirati se Je treba sle
herni administrativni razdelitvi o-
zemlja na kra,evnj skupnosti, ker 
bi s tem dejansko podprli drloče 
ne težnje, da se krajevne skupno
sti spremene v mikrokomime, in 
ker to ne bi oilo v skl-idu s pra
vico občanov, da se sami združu
jejo v skladu s svojimi interesi. 
Zaradi tega obstaja mnenje, da ne 
bi bilo treba določiti števila in 
območij krajevnih skupnosti z ob
činskim statuto.n, ampak z odlo
kom občinske skupiMne. 

Koreferent je govoril tudi v oo 
likah financiranja krajevnih skup
nosti. Dejal Je, da daleč največ 
osnutkov občinskih statutov nvra
ča predlog, da bi z občinskim sta
tutom konkretno določili stalne 
dohodke krajevnih skupnosti in 
proračuna, in daje pomembno me
sto samoprispevkom občanov. — 
Vseh bremen namreč nI mogoče 
prevaliti na občinske sklade. To 
pa ne pomeni, da ne bo treba še 
nekaj časa računati 'udi s pro 
računskimi sredstvi. Nnjbolj je 
sprejemljiv tisU predlog iz neka
terih osnutkov občinskih statutov. 

K O S M A T I N C E V JE ŽE P R E V E Č 
Be lokran jc i so resno v skr

beh zaradi medvedov: do se
daj so b i l i namreč le po 
gozdovih, zdaj pa se približu
jejo tud i nasel jem. Večkrat so 
j ih videl i celo p r i Dolenj i 
vasi . P r i Lokvah , kjer kme
t i jska zadruga krči steljniške 
površine, n i kosmat inca mo
tilo n i t i brnenje strojev ni t i 

ki predvideva letna redna sredstva 
iz občinskih skladov, iz katerih bi 
dotirali in kreditirali dejavnosti 
krajevnih skupnosti po načelu na
tečaja, v katerem oi vezali dota 
cijo oziroma kredit na sodelova
nje prebivalcev krajevne skupno
sti, delovne organizacie in diuglh 
Zagotoviti bi bilo treba namensko 
financiranje kot obliko, ki Je naj
bolj mobilizacijska, tako za posa
mezne občane kakor tudi za delov 
ne organizacije. 

bližina hlevov i n živine. Mir
no je sedel pod smreko i° 
brunda l , nato pa je počasi od
šel čez njive. Tako pridejo 
medvedje tudi v neposredno 
bližino Loke . V zadnj ih letih 
se je število kosmatincev ta
ko povečalo, da se občani ne 
čutijo varne pred n j im i . Prav 
b i b i lo , menijo občani, da hi 
lovske družine iztrebi le med
vede vsaj v bližini nasel i j ! 

JOŽE ŠKOF 

fi/iiid^iiiii lomili lil 

TEDENSKI NOTRANJEPOLITIČNI PREGLED 
Na izredni skupščini Stalne Konierencc 

mest v Titogradu, o kateri poročamo v po
sebnem sestavku, je posegel v razpravo tudi 
podpredsednik Zveznega izvršnega sveta Ed 
vard Kardelj . Med drugim je opozoril na to, 
da mora biti obravnavanje ustavnega gradi
va realno. Ustava n i program, zato vanjo ne 
smemo sprejeti tistega, česar že danes ni 
mogoče uresničiti. Ustava ima sicer tudi pro
gramski značaj, to je rečeno v načelnem 
delu, toda tisto, kar zapišemo kot norma
tivni del ustave, kot obveznost za vse, mo
ramo biti sposobni že zdaj uresničiti. Le 
tako obravnavanje ustave bo vzbujalo za
upanje pr i ljudeh, ker bomo ostajali na re
alnih tleh in se ne bomo odločevali za lepe 
besede na papirju, k i pa j ih jutri ne bi 
mogli uresničiti. — Podpredsednik Kardelj 
je nadalje rekel, da ne smemo natrpati usta
ve s takšnimi predpisi, k i so predmet za
konov in ki bi postopoma lahko ovirali raz
voj komunalnega sistema. V zvezni in re
publiških ustavah zadošča okvir za razvoj 
komunalnega sistema, k i bo zagotovil njego
vo napredno smer in obvaroval komune 
pred negativnimi težnjami. Vse drugo mo
ramo prepustiti praksi, življenju, občinskim 
statutom, k i bodo sami po sebi osnovni in
strument za ureditev odnosov v komuni. — 
K o je podpredsednik govoril o krajevnih 
skupnostih, za katere je čedalje več zanima
nja, je dejal, da njihove ustanovitve ne ter
jajo samo razlogi pomoči družini in gospo
dinjstvom, ampak tudi razvoj modernizacije 
in avtomatizacije naše industrije, k i ne mo
re biti uspešen brez storitvene dejavnosti. 
Izogibati pa se moramo vsega, kar bi uteg
nilo sprožiti težnje, da bi iz krajevnih skun-
nosti nastale maihne komune. — V ustavi, 
je dejal tovariš K a rde I i. ni m o so če podrob
no določiti meril , po katerih bi financirali 
komune za rarvoi določenih družbenih 

, ; U Z : J . l a i i u določanje meri l bi se spreme
nilo v golo demagogijo. Čim bogatejši bomo 
vsi skupaj v komuni in v družbeni skupno
sti, tem več bo tudi družba dajala komunam. 
Od uspešnosti gospodarskega razvoja bo od
visna materialna osnova komun. — V nada
ljevanju svoje razprave se je podpredsed
nik Kardel j zavzel za predlog, da bi bila dva 
zbora občinske skupščine, ker bi več zborov 
terjalo odpravo svetov, ki- pa so v praksi 
absolutno opravičili svoj obstoj. Glede druž
benega nadzorstva je dejal, da ne more biti 
samoupravljanja, če družbena skupnost ne 
poskrbi, da nihče ne more na račun drugih 
izkoriščati svoje samostojnosti in svojega 

USTAVA NI PROGRAM 

samoupravljanja. O vlogi komunalne banke 
v našem gospodarstvu je menil, da je po
membna, toda le, če komunalno banko poj
mujemo kot poslovno organizacijo, k i je se
stavni del povezanega bančnega in kreditne
ga sistema, ne pa kot blagajno občinske 
skupščine. V odnosu do problema amortiza
cije pa se je podpredsednik Kardel j zavzel 
za drugačen amortizacijski režim. Predvsem 
bi bilo bolje, da bi se družba odrekla delu 
sredstev v korist povečanja amortizacijskih 
skladov in da bi zmanjšali proste sklade 
pod'etii v korist amortizacije. 

O Na številnih občinskih konferencah 
Zveze komunistov širom po Sloveniji so v 
ospredju vprašanja, kaj morajo komunisti 
Domeniti sredi rarfr^anih ustavnih razprav, 
ki naj bodo tudi Driln'nost za odstranjeva
nje vseera. kar ovira hitreiši družbenih raz
voj. Večidel so komunisti na konferencah 
razčlenili, in sicer odkrito, smelo. trpir?«« v 

bil delež komunistov v boju za premagova
nje težav v gospodarstvu, v prizadevanjih 
po modernizaciji proizvodnje, povečevanju 
produktivnosti, vključevanju v mednarodno 
delitev dela itd. 

£ N i več daleč čas, ko bodo v Velenju, 
to bo najbrž že v začetku prihodnjega leta, 
začeli graditi veliki energokemijski kombi
nat, k i bo dajal slovenski industriji in me
stom plin, industriji plastičnih mas surovine 
in kmetijstvu krmila. 

Nerentabilni rudniki, k i so slabo teh
nično opremljeni in ki imajo slabe pogoje 
izkoriščanja, so dobili lani razne olajšave, 
ki so nekoliko ublažile težave, niso pa od
prle trajnega izhoda. Na plenarnem sestan
ku centralnega odbora sindikata delavcev te 
panoge so predlagali, da bi bilo treba take 
rudnike opustiti, pred tem pa urediti pro
blem zaposlitve rudarjev. — Kakor vidimo, 
se s podobnimi težavami, s kakršnimi se je 
boril krmeljski rudnik, otepavajo tudi šte
vilni drugi mali rudniki. Na srečo v Krme-
Iju niso čakali in se zanašali na večne olaj
šave, ki zares ne pomenijo trajnega izhoda, 
ampak so si s pomočjo drugih činiteljev 

.sami poiskali izhod in — zanesljivo prihod
nost. 

d Te dni se je začela razprava o osnut
ku kodeksa zdravstvenih delavcev. Kodeks 
se zavzema za humane odnose zdravnika do 
človeka nasploh, za požrtvovalnost pri delu, 
za stalno strokovno izpopolnjevanje ter za 
aktiven odnos do razvijanja medčloveških 
odnosov in neposredne demokracije v zdrav
stvenih ustanovah. 

A Na prvem zasedanju skupščine Repub
liške skupnosti socialnega zavarovanja so 
izvolili za predsednico tovarišico Dolfko 
Boštjančič°vo. V naši republiki imamo 23 
komunalnih s k u p n o s t i in 12 zavodov za so
cialno zsivarnvanie. 

• Alžirski premier Ben Bela J* 
izjavil, da bo Alžirija ostala zvest* 
svoji izvenblokovski politiki in d* 
ne bo dovolila nobeni državi, d* 
bi ji diktirala, naj opusti politik« 
prijateljstva bi simpatij do ku
banske revolucije. Ben Bela jc tU
dI dejal, da je Kuba delala nap»-
ke in da se jim bo Alžirija iz
ognila. 

• Ko je novi veleposlanik FI-R-j 
v VVasbingtonu Veljko Mičunovic 
izročil poverilnice, je predsednik 
ZDA Kcnncdv med drugim dejal, 
da vlada ZDA pripisuje velik po
men prijateljskim odnosom m«" 
ZDA in Jugoslavijo. 

• V Sovjetski zvezi so Izstrelili 
proti Marsu medplanetarno ladjo 
»Mars I«. Proti Veneri pa le** 
ameriška ladja »Mariner«, ki 1 , 0 

priletela v bližino tega planeta sre
di decembra letos. Od obeh vesolj
skih ladij si obetajo nove In pre
senetljive podatke to Marsu ln Ve
neri. 

B ZDA so zaključile serijo po
skusov v velikih višinah nad U" 
homorskim otokom Johnstonom. 

• V središču zanimanja zahodno-
nemške javnosti je kazenski po
stopek, ki so ga na pobudo ob
rambnega ministra Straussa spro
žili proti uredniku in sodelavcem 
tednika »Der Spiegel«. Javnost i'" ;J 
vso zadevo za nekakšen dvoboj 
med obrambnim ministrom in tel" 
tednikom. »Der Spiegel je nam
reč kritično pisal o zahodnonem-
ški armadi, ko se je ta udeležil* 
manevrov NATO. 

• Kakor poroča francoska časo
pisna agencija AFP, nI od 26. ok
tobra prispel v Moskvo noben pe
kinški list. Kitajsko časopisje * 
zadnjem času zelo ostro obsoj* 
»agresijo ZDA proU Kuh%, čep«** 
se ni komentiralo predlogov P1** 
mlera Ifruscova. 

B Zahodnoberlinski župan Vri"* 
Hrandl je po vrnitvi iz London*' 
kjer se Je razgovarjal s premie
rom Macmuianom ln umanji* 
ministrom lordom H o me o ni, 
Javil, da bi bila sprejemljiva usta
novitev mednarodne komisije * 
nadzorstvo nad berlinskimi dolm di. 

kateri bi sodelovale tudi vz 
nonemške obla«** 

liod-



Decentralizacije ne opravičujmo 
s številom ekonomskih enot! 

Sobotn i p lenum okrajnega sindikalnega sveta v Novem 
mestu je ob navzočnosti podpredsednika republiške Zveze 
sindikatov Jožeta Borštnarja i n sekretarja okrajnega komi 
teja Z K inž. M a r k a Bu l ca obravnaval gibanje gospodarstva 
v p r v i h devetih mesecih letošnjega leta. Ugotovi l je, da je 
bi lo to obdobje, v katerem so razen ekonomskih problemov 
prevladoval i tud i d rug i razlogi , spričo kater ih moč gospo
darsk ih organizaci j n i b i la i n n i ravno na zav id l j iv i višini. 
Dejstvo je, da bo to spoznanje opomin p r i nadal jnjem 
jačanju ekonomske moči. 

Avgust Avbar, novi 
predsednik OSS 

N a zadnjem p l enumu okraj
nega s indikalnega sveta v No-
v e m mestu je b i l n a lastno 
*eljo zaradi odhoda na študij 
razrešen dosednji predsednik 
°SS Ludv ik Kebe, za nove-
8a predsednika pa je p l enum 
^ o l i l dosedanjega ta jn ika 
OSS Avgusta Avbar ja . Nov i 
^ j n i k O S S je posta l doseda
nji predsednik občinskega 
s|ndikalnega sveta v črnoro-
i iu F r a n c i Hočevar. Do spre
memb je prišlo tud i v pred
sedstvu; nekaj članov je b i l o 
razrešenih, nekaj p a na novo 
V o l j e n i h . 

Novo: komunalno 
P^etje v Trebnjem 

V Trebnjem so ustanovi l i 
komunalno podjetje, k i bo 
opravljalo najrazličnejša dela 
Pri vzdrževanju javnih pro
metnih pot i , gradi lo ceste IV . 
reda, asfalt iralo cestišča in 
Bradilo vse potrebne cestne 
objekte Ustanovitel j podjet ja 
Je O b L O Trebnje. 

Uvodno poročilo je pretre
slo posamezna ekonomska 
področja i n gospodarske or
ganizacije, k i so bi le najbolj 
podvržene prob l emom i n po
manjk l j i vos t im. Skora j za vse 
lahko vel ja ugotovitev, da j i h 
tarejo težave, o kater ih dan
danes razpravl jajo v najširših 
krog ih . M e d take težave b i 
prvenstveno prišteli tiste v 
zvezi z za logami izdelkov i n 
mater ia la, k i se je letos v in
dust r i j sk ih podjet j ih znatno 
nakopičil. T a prob l em je spro
žil vrsto razprav. Segle so ce
lo do republiških organov, k i 
so poskušali težave premost i t i 
v republiškem mer i lu . Mars i 
katera podjetja so prišla na 
šibke noge zaradi pomanjka
nja invest ic i j , s pomočjo kate
r i h b i mora la ojačati svoja 
sredstva. Zelo slab položaj je 
mnoge gospodarske organiza
cije sprav i l pred dejstvo: a l i 
naj napredujejo za vsako ce
no a l i pa naj se zadovolj i jo 
s tem, kar imajo, s čimer raz
polagajo ter začno počasi pro
padati . Prav zaradi teh raz
logov se je tud i v našem 
okra ju pričel proces integra
cije, k i je zaobsegel mnoge 
gospodarske organizacije i n 
se še nadaljuje. Seveda je na-

Lovci iz Gradca, je to prav? 

pačno pojmovat i združevanje 
kot modno nujnost, k a r se je 
v več p r ime r ih že dogajalo; 
o združevanju b i se mora l i 
predvsem pomeni t i delovni 
ko lekt i v i pr izadet ih podjeti j 
i n se sami prepričati, a l i je 
združitev res ekonomsko ute
meljena. Z last i b i b i lo treba 
združevanje utemel j i t i s per
spektivo nadaljnjega razvoja 
in jačanja ekonomske osnove 
združene gospodarske organi
zacije. 

Napačno b i b i lo , če b i pre
z r l i tud i druge razloge, k i so 
vp l i va l i na izpolnjevanje 
p lansk ih nalog gospodarskih 
organizaci j . Poročilo ta jn ika 
O S S Avgusta Avbar ja je na
vedlo nešteto pr imerov, k i so 
vp l i va l i na te stvar i . Pred
vsem letos ugotavljamo zastoj 
v decentral izaci j i upravl janja, 
k a r s e ' znatno odraža v do
sežkih proizvodnje. Gre za 
prav i lno razlago i n vlogo eko
nomske enote, v kater i- ima 
proizvajalec in upravljavec 
neposreden vpl iv na samo 
proizvodnjo i n nedvomno tu
di na vse, ka r je z njo v 
zvezi. 2a l je demagoška biro
kra tska miselnost vod i ln ih 
l jud i v nekaterih podjetj ih 
povsem izmaličila decentrali
zacijo upravl janja s tem, da 
so se ekonomske enote usta
navljale samo zato, ker j i h je 
bi lo pač »treba« ustanovit i , ne 

Gradaška lovska družina 
nria lep, vel ik i n bogat oko-
n^- P r i vaščanih i n v oko l i c i 
si je p r idob i l a lepo zaupanje, 
ker je m a r s i k o m u očuvala 

p 0 1 J e , pr ide lke i n perutnino 
Pred divjačino. Lovc i imajo 
syoje zakone, p rav i l a i n dolo
čila, po kater ih se ravnajo, 
*endar je mnogo tud i tak ih , 
* i se ne drže prav i l . Navedel 
°i dva pr imera : 

Pred nedavnim je nek i lo-
*ec r an i l mlado srno. Pr iv le-
Wa se je do rečice L a h i n ^ , 
°^ koder j o je nepoučen kmet 
Potegnil ven i n jo z lovc i 
razdeli l . Lovska družina ga 
zaradi tega toži. 

pa zaradi utemeljenih eko
nomsk ih razlogov. Ekonom
ska enota n i dob i la pristojno
st i , kakršne b i mora la imet i , 
proizvajalec pa n i postal 
upravljavec v pravem smis lu . 

V podjet j ih je neurejena a l i 
pomanjk l j i va notranja zako
nodaja. To so največkrat pa
ragraf i , k i se v p raks i ne iz
vajajo. Razen tega se t i pred
p is i ne prilagajajo resničnim 
potrebam podjeti j , ampak go
vore o stanju, k i je prevlado
valo pred nekaj let i . Razum
lj ivo, da vse to neposredno 
prizadene proizvajalce, k i ne 
morejo uvel javit i svo j ih 
osnovnih pravic . 

Ob vsem tem velja podčr
tati, da so kr ive tud i razne 
službe, k i delujejo v okv i ru 
podjeti j . N i redek slučaj, da 
je zelo težko p r i t i do podat
kov, na podlagi kater ih b i 
lahko ocenjevali stanje i n 
spremin ja l i proizvodne i n teh
nološke koncepte, če b i se 
zdelo potrebno. P l enum je 
p r i t r d i l , da je neizogibna na
loga s ind ika ln ih podružnic ob
veščanje proizvajalcev i n 
upravljavcev. K o t politična 
organizaci ja morajo zato zah
tevati od upravn ih organov, 
da te stvar i uredi jo. 

Ob robu naj sledi še ena 
važna ugotovitev sobotnega 
plenuma! Zarad i doslej ome
njenih pomanjk l j i vost i je pro
izvajalec kaj malokrat pose
gel v instrumente novega go
spodarjenja. Nagrajevanje kot 
najvažnejši med temi instru
ment i je še vedno v mejah 
tarifnega določanja osebnih 
dohodkov, čeprav prevladuje
jo različni dobr i točkovni in 
drugi sistemi. Osnutek ustave 
te sisteme zavrača kot nere
alne i n zahteva nagrajevanje 

po delu. Zato bo ena važnih 
nalog pr i s to jn ih organov i n 
delovnih kolektivov, da izpo
poln i jo svoje koncepte nagra
jevanja i n razne druge pra
v i ln ike , k i so ponekod uvedl i 
l inearna nagrajevanja. 

0 Rezul tat i proizvodnje i n 
0 urejanja notranj ih odno-
0 sov gospodarskih organiza-
0 cij kažejo, da je b i l nare-
0 jen vel ik napredek, • še 
% vedno pa je premajhen, da 
£ b i se lahko zadovol j i l i . 
0 Ni odveč, če na koncu po-
0 novimo sklep plenuma, da 
0 je Se čas popraviti zamuje-
% no v proizvodnji in notra-
0 nji organizaciji podjetja in 
0 izpolniti letne naloge. 
0 Hkrati pa bi morali že pri-
O praviti načrte za prihodnje 
0 obdobje. 

Drugi pr imer . Jesenska 
otvoritvena sezona 14. okto
b ra letos je kot navadno zbra
la gradaške lovce na mostu 
v Geršičih. M e d zb i ran jem se 
je p r i k l a t i l pes. Po lovsk ih 
predpis ih je pse klateže do
voljeno ub i t i . Tako Je eden 
i zmed lovcev psa ustre l i l i n 
ga zavlekel v studenec vasi 
Geršiči, ,c,er je v bližini tudi 
spomeniic \i»dl'm borcerr . 

Tako početje je vredno ob
sojanja. K d o je za to odgovo
ren? A l i je tak lovec še lahko 
član kor istne organizacije? 

Pomanjkljivi prometni znaki 
v Hokronoau in na Mirni 

L i . 

Opekarna na koncu težav 
Opekarna Brežice je ime-

•* v zadnj ih let ih nemalo te-
*av zaradi nedokončane in-
V e s t i c i j e . S 106 mi l i j on i d i 
narjev so zgradi l i novo kro
jno peč i n stavbo zanjo na- : 
ravno sušilnico, umetno su
šilnico, k u p i l i nekaj strojne 
Opreme: m l i n , mešalec i n do-
^ajalec, nekaj t ransportn ih 
sredstev i n 3 traktorje. S t em 
Je b i la končana prva stopnja 
rekonstrukcije. 

Nova krožna peč i n umet
na sušilnica sta znatno pove
ćah zmogl j ivost i , vendar j i h 
kolektiv n i mogel i zkor i s t i t i , 
* e r n i b i lo strojne opreme 
?a izdelavo surove opeke. 
Končno J e rešeno tud i to, 
**i bodo s 45 mi l i j on i dinar
jev poso j i l , k i so že odobre
na, nakup i l i vse potrebno. 
* a 10 mi l i j onov strojne opre
me bodo dob i l i i z krmel jske 
°Pekarne, s preos ta l imi 25 
rnil i jonl pa bodo k u p i l i vse 
ostale stroje i n poravna l i 
stroške montaže. Zmoglj ivo
sti obrata bodo zdaj uravno
vešene, opekarna pa bo lah-
* 0 proizvaja la po 6 mi l i jo 
nov opečnih enot i n se 
u srner ja la v sodobne opečne 
^ e l k e , kakršne zahteva tr
žišče, v tret j i fazi rekon
strukcije bodo potreboval i 
£ 45 mi l i jonov d in za uredi-
* v sušilnih naprav za streš

no opeko i n za gradnjo ob
jektov družbenega standar
da, nato pa bo opekarna po
polnoma dograjena. 

K l j u b temu da se vsi zave
damo nevarnosti na cestah 
zaradi pomanjkanja promet
n ih znakov, se v nekater ih 
kra j ih še ne morejo odločiti, 
da b i omogočili varen cestni 
promet. Tudi mesec varnega 
prometa, ki je pravkar minil, 
jim ni dal pobude, da bi tu 
in tam le pogledali, kaj ni v 
redu. 

Kaže, da se predvsem Mo-
kronožani in Mirenčani niso 
dovolj temeljito pomeni l i o 
teh stvareh, sicer b i že name
st i l i znak ob vstopu novome
ške ceste v Mokronog . S tem 
znakom b i b i lo potrebno ome
j i t i h i trost za motorna voz i la 
v nasel ju, kar je v tem kra ju 
že urejeno ob cestah Trebel-

KAJ VEŠ IN ZNAŠ 0 
VARNOSTI PROMETA? 

Občinska komis i j a za vzgo-
go in varnost prometa v No
vem mestu pr i red i v soboto, 
10. novembra ob 19. u r i , v 
dvorani k ina »Krka« okrajno 
javno nagradno tekmovanje 
šolske mladine pod naslovom 
K a j veš i n znaš o varnost i 
prometa?« 

Sodelovalo bo 1? tekmoval , 
ni l i ekip iz vseh cbčin novo
meškega okraja. Za pester 

spored pa bodo poskrbe l i or
kester, pevci i n humor i s t i . 

Vstopnice bodo v prodaj i 
p r i blagajni k ina dve u r i 
pred predstavo. Vstopnice 
bodo izžrebane za nagrade, 
zato pros imo, da j i h skrbno 
shranite. 

V l judno vabl jeni ! 

no-Mokronog in od železniške 
postaje do Mokronoga . N a 
slabšem so vozn ik i i n pešci 
na M i r n i , k jer podobnih zna
kov sploh n i , dasiravno teče 
skozi M i r n o glavna cesta 
M i rnske doline. Kra j evn i od
bor na M i r n i je že dvakrat 
zaprosi l pr i s to jn i organ p r i 
O b L O Trebnje, naj b i se te 
stvar i uredi le, vendar sta b i l i 
obe prošnji zaman. K d o bo 
k r i v za nesrečo, k i se lahko 
zgodi? V zadnjem času je že 
b i l a nesreča, ko je nek i voz
n ik osebnega voz i la podr l 
mopedista. Ce b i na določe
nem mestu stal opozor i ln i 
znak, da je treba hitrost v 
nasel ju zmanjšati, do nesreče 
prav gotovo ne b i prišlo. 

VES OKTOBER BREZ VEČJE 
PROMETNE NESREČE! 

3. novembra so se v Novem mestu sestali člani okrajne 
tehnične komisi je i n predsedniki ustreznih občinskih ko
mis i j ter razpravl ja l i o uspehih v pravkar m inu l em mesecu 
prometa varnost i . Ugotovi l i so, da je b i l dosežen vel ik 
napredek v cestnem prometu, ka r Je zelo razveseljivo i n , 
za raz l iko od mesecev prometn ih varnost i v prejšnjih 
let ih, tud i spodbudno. Iz- leta v leto namreč ugotavljamo, 
da doživimo po uspel ih akci jah manj nezgod na cestah. 

Letos so v akci jah za izboljšanje prometa sodeloval i 
posamezniki , podjetja i n šole oz i roma učenci. Komis i j e v 
podjetj ih so pregledale nad 2500 koles i n večje število 
motorn ih vozi l . 130 kolesarjev so opozor i l i na pomanjkl j i 
vosti, k i j i h imajo nj ihova vozila, ip poskrbe l i za to, d a 
so mars ik je zgradi l i nove kolesarnice. Komis i j e so pove
čale kontro lo motorn ih vozi l , k i so se v mesecu varnega 
prometa pojavi la na cestah. V ta namen je b i lo tehnično 
pregledanih okrog 460 motorn ih vozi l . M e d n j im i 36 mo
tornih voz i l n i b i lo sposobnih za promet — b i l a so po
manjkl j ivo opremljena — in so j i m odvzel i registrske 
tablice. Občinske komisi je so pregledale cestno signaliza
cijo i n sporočile pr i s to jn im organom, da občutno man jka 
cestnih znakov. 

Nasp loh je imela akci ja v mesecu prometne varnost i 
drug poglavitni namen: vzgojit i vse občane v smis lu pro
metnih predpisov i n j i h poučiti, da je v prometu potrebna 
vedno večja budnost. N a to so j i h opozarjal i najrazličnejši 
p lakat i , brošure in ostala l i teratura, k i so jo razpečali 
v več deset tisoč izvodih. Odras l i občani našega okra ja 
so v tem času obiskal i 22 predavanj s f i lm i o prometn i 
varnosti na cestah, za voznike motorn ih vozi l je b i lo 
pr ire jenih šest strokovnih seminarjev s testiranjem, šolska 
mladina pa je imela razen rednega pouka o prometu še 
oddaje »Pokaži, kaj znaš!« posvečene prometu. T a k i h 
tekmovanj je b i lo v okra ju 16, v Sevnic i pa je b i lo tud i 
republiško tekmovanje, k i je po splošni oceni ena najlepših 
letošnjih prireditev te vrste p r i nas. Tekmovanj pa s tem 
še n i konec, kaj t i že 9. novembra bo »Pokaži, kaj znaš!« 
z vprašanji o prometni varnost i v Vidmu-Krškem, 10. no
vembra pa bo podobno okrajno tekmovanje v Novem 
mestu. 

Kaže, da nobena akci ja n i šla neopazno m i m o obča
nov. Lahko b i r ek l i , da so vsi prav i lno razumel i pomen 
poostrenih ukrepov, k i so j i h prometni organi i zva ja l i 
v cestnem prometu. N a ta način so zavestno sodeloval i 
p r i zmanjšanju števila prometn ih nezgod i n se i zogn i l i 
prenekater im katastrofa lnim nesrečam. Dejstvo je, da • 
letošnjem mesecu prometne varnost i na cestah našega 
okraja n i b i lo težje prometne nesreče! To potrjuje, da je 
bi lo v akci jo vloženega vel iko t ruda in vztrajnosti . 

Uspehi so, napredek je zavidlj iv. To pa še ne pomeni , 
da je na cestah absoluten red. Ne mesec — leto varnega 
orometa b i hotel i ! Zato nadal jujmo tam, do koder s m o 
prišli! *• Z l 

Kdor ne oglašuje, 
nazaduje! 

Povečana vloga komunista občana 
Zapiski z letne konference komunistov trebanjske občine 

N i bilo prvič, pa tudi ne 
zadnjič, da so komunisti 
trebanjske komune ocenje
vali svojo vlogo in delo v 
luči družbenega razvoja. 
Na občinski konferenci ZK , 
k i je bila v Trebnjem 29. 
oktobra in so se je udele
žili tudi nekateri republi
ški in okrajni predstavni
ki, so temu vprašanju po
svetili še večjo pozornost. 
Popolnoma ustrezen odgo
vor pa naj bi konferenca 
dala na vprašanje: kje, ka
ko ter kolikokrat in s 
kakšnimi uspehi so člani 
organizacij Z K spremljali 
družbene in gospodarske 
premike med dvema občin
skima konferencama. Je
dro odgovora je udeležen
cem konference posredova
lo že poročilo o delu komu
nistov trebanjske občine 
od junija preteklega leta 
do oktobra letos, deloma 
je odgovor na ta vprašanja 
vseboval osrednji referat o 
bodočih nalogah članov Z K 

v reševanju perečih gospo
darskih in družbenih pro
blemov, o tem pa je govo
rila tudi razprava, k i je 
pretežno poudarjala vlogo 
posameznika in sekretaria
tov Z K v preteklem delu. 

Poročilo je navajalo, da 
so se komunisti dosledno 
borili za uveljavljanje na
čel svojega programa, pred
vsem po IV. plenumu C K 
Z K J . Svoje mesto in delo 
so našli vsepovsod, v pre
težni večini gospodarskih 
in drugih organizacijah. 
Kot člani organizacije, k i 
ima avantgardno vlogo v 
naši socialistični stvarno
sti, so si prizadevali, da 
uresničijo programska na
čela in vplivajo s svojimi 
naprednimi idejami tam, 
kjer je bilo potrebno. Ta
ko so marsikje odločno po
segli v boj za uvajanje no
vih gospodarskih instru
mentov, k i j ih je v tem 
obdobju prinesel razvoj v 
gospodarske organizacije, 

tistimi področji, kjer so bi
l i komunisti res komunisti, 
ne zaviralci napredka. Zal 
so bili primeri, da so v ča
su med dvema konferenca
ma posamezni člani Z K sa
mo formalno pripadali or
ganizaciji. Kaže, da se ko
munisti trebanjske občine 
vedno bolj zavedajo, da Z K 
ni organizacija, v kateri bi 
bil lahko kdo le formalno 
član, ampak je organizaci
ona ko vlogo pa so odigrali 
na vseh ostalih področjih, 
kjer je šlo za uveljavljanje 
novega in naprednega. Po
sebej velja omeniti vlogo 
Z K v sindikatih gospodar
skih organizacij, kjer so 
komunisti marsikje po
magali uveljaviti okrnje
ne pravice proizvajalcev 
upravljalcev, da so bil i se
znanjeni z vsem dogaja
njem tostran in onstran 
zidov svojega podjetja. 

Razumljivo, da moremo 
tako govoriti le v zvezi s 

ja borcev za napredek in 
proti napakam ter po
manjkljivostim, k i napre
dek ovirajo. 

K a r zadeva programsko 
delo komunistov trebanj
ske občine, bi omenili 
predvsem glavne naloge 
članov Z K . Osrednji refe
rat je podčrtal štiri take 
naloge: vlogo komunistov 
v programiranju gospodar
skih organizacij, boj proti 
ozkosti v gospodarjenju in 
boljši odnos do strokovnih 
kadrov ter vpliv na politi
ko smotrnejšega zaposlova
nja. Jasno je, naj bi se ko
munisti v prvi vrsti zavze
mali za točne in ustrezne 
plane gospodarskih organi
zacij ter komune. Ustrezno 
temu bi morali biti prvi 
zagovorniki procesa inte
gracije kot posledica eko
nomskih razmer. Z vsemi 
močmi se bodo morali bo
rit i proti miselnosti tistih 
vodilnih uslužbencev, ki 
odklanjajo strokovni ka
der, čeprav vemo, da je 
prav' to vprašanje šc vedno 
zelo pereče in ga ne gre 
obravnavati ločeno od osta
lih. Bor i t i pa se bo treba 
za dosledno izvajanje na

čela, naj vsakdo dobi za
poslitev, vendar v skladu 
z interesi komune i n raz
položljivimi delovnimi me
sti v gospodarstvu, čemur 
mora biti prilagojena tudi 
politika zaposlovanja de
lavcev. Nikakor ne bomo 
smeli dopustiti, da b i b i l 
Zavod za zaposlovanje 
hkrati tudi socialna usta
nova! V kmetijstvu bo tre
ba jačiti družbeno proiz
vodnjo in povečevati zem
ljišča socialističnega sek
torja, medtem ko naj bi bi l 
smisel pogodbenega sode
lovanja z zasebnim kmeto
valcem, da bi dobili čimveč 
tržnih viškov. T a vprašanja 
in podobne probleme T 
podjetjih bodo mora l i ko
munisti reševati z vso od
govornostjo in hitro posre
dovati tam, kjer bo potreb
no. 

Zdaj, ko razpravljamo o 
vlogi občanov, je prav, da 
še enkrat naglasimo vlogo 
komunistov kot aktivnih 
družbenopolitičnih delav
cev. Zato bodo morale 
osnovne organizacije pr i 
tegniti slehernega svojega 
člana v naporih za nadalj
nji družbeni razvoj. 
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PISMA UREDNIŠTVU Občani sprašujejo o novi ustavi 
Kako dolgo bom 
Se čakal? 

Tovariš urednik! 
V Vašem listu sem bral 

članek o ustanovitvi večje ser
visne delavnice, ki deluje v 
sklopu Tehnične srednje šole 
v Krškem. Nedavno se je pri 
direktorju TSS oglasila moja 
iena in ga vprašala, če po
pravljajo tudi televizorje 
znamke RR-Niš. Dobila je 
ugoden odgovor. Ker se~ mi je 
pokvaril televizor, sem ga 2. 
oktobra, trdno prepričan, da 
zares obstaja servisna delav
nica za popravila omenjene 
znamke televizorjev, odnesel 
v delavnico. Tam sem tudi 
povedal, da garancija mojemu 
televizorju še ni potekla in 
naj zato opravijo redni ser
visni pregled. Obljubili so mi, 
da bodo napako kmalu od
stranili. 

Čez nekaj dni sem vprašal, 
kako je z aparatom. Odgovo
rili so mi, da naj malo po-
trpim, ker nimajo nadomest
nega dela, in da so pisali v 
tovarno Niš, naj jim ga poš
lje. Potrpežljivo sem čakal še 
štirinajst dni. Ker tovarna na
domestnega dela nikakor ni 
poslala, sem 20. oktobra sam 
pismeno urgiral. 23. oktobra 
pa sem prejel od tovarne br
zojavni odgovor sledeče vse
bine: »Nadomestnega dela ne 
moremo poslati, ker s servi
som TSš nimamo sklenjene 
pogodbe. Svetujemo Vam, da 
pošljete aparat v popravilo 
eni od naših servisnih delav
nic« 

Vsebina brzojavke me je 
prepričala, da sem nasedel. 
Odločno obsojam ravnanje 
vodstva TSŠ, ker z namišlje
nim nazivom servisne delav
nice posluje in zavaja ljudi. 
Moj televizor Se do danes ni 
popravljen. Vse, kar so znali 
v delavnici TSS narediti, je 
bilo to, da so sneli original
ne zalivke in televizor odpr
li, tako da ga sedaj ne mo
rem več odnesti v drugo, ve
ljavno servisno delavnico, ker 
so sneli originalne zalivke. 

Upravičeno zahtevam čim 
prejšnje popravilo mojega te
levizorja. Poslovanje delavni
ce v sklopu TSS je vredno 
javne graje. 

Z V O N E N U N C I C , 
Resa 9, 
Videm-Krško 

Pretepači 
v Brežicah 

V petek, 26. oktobra, se je okoli 
teste ure popoldne zgodilo v Bre
žicah naslednje: 

Dijaki novomeške gimnazije in 
učiteljišča smo gostovali v Breži

cah, kjer smo tekmovali na ro
kometnem turnirju v počastitev 
občinskega praznika. Igralci bre
žiške gimnazije so nas zelo lepo 
sprejeli ln tudi tekmovanje Je po
tekalo v pravem športnem duhu. 
Vendar je že med tekmo priletela 
na igrišče žoga in njeni lastniki so 
zahtevali, naj se je nihče ne do
takne, sicer bodo vsakega pretepli. 
Po tekmi, ko smo se Novomeščani 
odpravili na postajo, nas Jo sku
pina kakih šestih fantov obkladala 
z žaljivkami, vendar na to nismo 
reagirali. Eden izmed njih Je članu 
naše ekipe stopil na nogo, nato pa 
je zahteval, naj se mu umakne, 
sicer ga bo pretepel. Nato so ob
kolili učiteljiščnika Kramarja in 
eden izmed napadalcev ga je več
krat močno udaril po obrazu. Vsi 
mimoidoči so se zgražali, neka sta
rejša žena pa nam je povedala ime 
tega vročekrvnega nesramneža. Bil 
je Ivan Suša. V pogovoru z osta
limi rokometaši brežiške gimnazi
je sem zvedel, da to nI bil prvi 
primer in da je Suša znan pre
tepač. 

Ali res ne morejo preprečiti ta 
kih izpadov Suše in njegovih paj
dašev? Mar se bomo, če bomo še 
kdaj prišli v Brežice, morali bati, 
da bi ne bil še kdo tepen ali pa 
naj se oborožimo? Mar mladinska 
organizacija ne more vplivati nanj? 

'Zanima nas, če so na sestankih 
mladinske organizacije kdaj raz
pravljali o Sušinih dejanjih? Prav 
bi bilo, da bi odgovorni športni 
forumi poskrbeli, da se v prihod
nje ne bi več kaj takega zgodilo, 
saj je to nesramnost brez primere 
in razen tega kvari ugled vseh 
brežiških športnikov. 

Jože Splihal, Novo mesto 

Zakaj Drenovec 
nima avtobusne 
postaje? 

Tovariš urednik! 
To se vsak dan sprašujejo 

vaščani Drenovca, ko morajo 
nositi teike kovčke in drugo 
prtljago iz Vinice domov. Se 
teie je za starejše ljudi in 
bolnike, ko vidijo, da jih 
avtobus mimo hiše odpelje 
na Vinico, od tam pa morajo 
pešačiti dober kilometer do 
doma če bi v vasi radi iz
stopili, s strahom prosijo 
sprevodnika in hojerja, naj 
ustavi, če sta dobre volje, 
ustrežeta. sicer ne. 

Zakaj ne bi bila v vasi av
tobusna postaja, saj je razen 
vsega tudi primeren prostor 
zanjo Ker vaščani niso za
radi avtobusa, ampak obrat
no, bi bilo prav, da bi lju
dem ustregli če se da. Ker 
so vaščani Drenovca tudi 
med NOB dali svoj delei, bi 
bilo prav, da njihovo željo 
avtobusna podjetja upošteva
jo. Avtobusna postaja bi za 
vas veliko pomenila, medtem 
ko se šojer pri ustavljanju 
avtobusa ne bi dosti zamu
dil. 

Prosimo vse, ki o tem od
ločajo, da bi upoštevali ielje 
Drenovčanov, v nasprotnem 
primeru pa naj javno pojas
nijo, zakaj jim ni mogoče 
ugoditi. Vaščani 

Tud i v viciemsko-krški ob
čini so se ljudje močno vk l ju
čili v razpravo o nov i ustavi . 
Preber imo, kaj menijo l judje 
o osnutku ustave i n kakšna 
vprašanja so postavl ja l i : 

0 V Sutn i : Kakšen je po
men rotacije? A l i je v osnut
k u zapopadena odgovornost 
vol jenih organov? K a k o je z 
zemljiškim m a k s i m u m o m i n 
al i bodo na tem področju 
kakšne spremembe? 

0 Dolenj i Leskovec: K a 
kšna je raz l i ka med doseda
njo ustavo i n osnutkom nove 
ustave? K a k o je z družbeno 
in zasebno lastnino? A l i osta
ne obdelovalna zeml ja še last 
kmetovalca? K a k o je z dedo
vanjem? 

9 V V i h r a h : K a k o je ure
jeno vprašanje zemljiškega 
lastništva i n kakšne so per
spektive drobne kmeti jske 
proizvodnje? Kakšni bodo od
nosi med kmet i jsko zadrugo 
in posameznimi kmetovalc i? 
K a k o bo z ustanaval janjem 
in razvojem družbenih pose
stev i n kako se bodo obnav
l ja l i i n izkoriščali gozdovi v 
bodoče? 

0 N a Senovem: A l i bo ve
l jala v bodoče ustava za celo 
državo? K a k o bodo urejeni 
odnosi družbene lastriine, pra
vice do dela, delitve po delu 
in kakšna je vloga človeka kot 
proizvajalca i n upravljavca?. 

0 N a Zdolah: K a j pomeni 
izraz družbena lastnina? A l i 
so v zemljiškem m a k s i m u m u 
všteti tud i gozdovi? 

0 N a M a l e m K a m n u : K a 
ko je z dedovanjem? Zakaj je 
zemlja dobr ina državljanov? 
A l i bodo v bodoče še obsta
ja l i zasebni kmetovalc i? Kak
šen je zemljiški m a k s i m u m , 
kako je z arondacijo zem
ljišč? Kakšna je naša davčna 
pol i t ika? 

£ V Dobrav i p r i Senovem: 
Cemu je prepovedano prido
bivanje stelje v gozdovih? K a 
ko se bodo v bodoče uprav
l ja l i i n izkoriščali gozdovi? 

K a k o rešiti p rob lem nesmotr
nega izkoriščanja i n obdelave 
posestev polproletarcev? 

0 N a G o r i p r i Krškem: A l i 
bo izvedena arondaci ja tud i v 
teh vaseh? A l i bodo mora l i 
plačevati večje davke kako r 
kjmetje polproletarc i? K a k o 

poslancev. 
0 N a Rožnem: K a k o je z 

novo ustavo zajamčena oseb
na lastnina? Kolikšen je zem
ljiški maks imum? Kakšne ga
rancije daje ustava s t a r im 
l judem, k i so za delo nezmož
ni? Zakaj je prepovedano p r i -

KAJ JE Z ZASEBNO LASTN.NO? 
N a številna i n vedno enaka vprašanja, kaj p rav i 

osnutek nove ustave o zasebni las tn in i , o gozdovih, 
pr ivatni obr t i i n podobnih vprašanjih, k i se pojav
ljajo na mnogih razpravah, bomo odgovorih' v dalj
šem sestavku pr ihodnj i teden. Bra lce vabimo, da 
redno prebirajo vse sestavke, k i j i h objavljamo na 
tej s t ran i ! 

UREDNIŠTVO D O L E N J S K E G A L I S T A 

bo urejena pravica lastništva 
gozdov," zakaj bodo mora l i 
plačevati visoke takse od svo
j i h gozdov? A l i bo v bodoče 
zemljiški m a k s i m u m enak, 
kot je sedaj? — Navzoči so 
odobraval i določila glede 
mandatne dobe odbornikov i n 

dobivanje stelje v gozdovih? 
Zakaj prometn i davek na se
kanje lesa za domačo upo
rabo? 

0 V Prošnji vasi : K a k o se 
predvideva obvezno združeva
nje kmetov i n zakaj? Ce je 
vsakemu državljanu zajamče

na prav i ca do zdravstvenega 
varstva, zakaj so pr ispevki za 
to varstvo tako v isok i , kvali
teta zdravstvenih storitev pa 
včasih slaba? Zakaj v nekate
r i h p r i m e r i h obsodi okrajni 
sodnik občana, čeravno ga ni 
zaslišal? 

# N a Ve l i k em T r n u : Kako 
bo z lastn insko pravico zem
lje? Zakaj ne b i smel kandi; 
dat, če je dober, dvakrat ah 
večkrat kandid i ra t i? Zakaj J e 

kmet omejen v svoj ih pravi
cah? 

# V Brez ju — Kališevcu: 
K a k o bo v bodoče z državni
m i i n zasebnimi gozdovi? A " 
bo v nov i ustavi zajamčeno 
lastništvo i n dedovanje? K 8 ' 
ko bo urejeno lastništvo vino
gradov? A l i bo urejeno g l e d * 
zavarovanja vinogradov P r 0 . " 
pozebi i n toči ter zdravljenja 
živine? 

9 V Do ln j i P r ekop i : Kakš
ne so pravice i n dolžnosti 
človeka in občana? K a k o je z 

dedovanjem i n zasebno last
nino? 

Tudi za stare in onemogle kmetovalce 
bo poskrbljeno 

Občani s podeželja se vse 
pogosteje oglašajo k razpravi 
o novi ustavi z vprašanji, ka
ko bo v pr ihodnje zajamčeno 
pr imerno življenje s tar im in 
onemogl im kmetovalcem. Ta
k i h vprašanj ne stavljajo sa
mo v videmsko-krški občini, 
temveč tud i drugod. 

Vsekakor je razveseljivo, da 
je občinski l judsk i odbor v 
Vidmu-Krškem s sprejetjem 
odloka o ustanovitv i občinske
ga sk lada za kmeti jstvo že 
pričel reševati prob lem teh 
l jud i . V sk lad se bodo stekal i 
dohodki delno iz občinske do-

klade od kmeti jstva, k i pr ipa
da v celoti občini, od zakup
nine zemljišč, k i j i h daje v 
zakup občina, i n od iztržka za 
prodana zemljišča, k i so v 
družbeni lastnin i , pa niso b i 
la pr idobl jena z nacionaliza
cijo. T u d i gospodarske orga
nizacije bodo s svo j imi pr i 
spevki bogatile ta sk lad . Prav 
tako se bodo dohodki stekal i 
iz raznih dotacij , da r i l i td . 

K o smo omeni l i občinsko 
doklado, moramo opozori t i 
bralce, da je b i l na zadnj i se
j i O b L O sprejet tudi odlok o 
stopnjah občinske doklade. 
Odlok vključuje samo tista 
območja, k i so sposobna uve
sti modernejšo tehnologijo i n 

višjo proizvodnjo. Le tako se 
bo k r ep i l i n širil socialistični 
sektor kmet i js tva i n hkrati 
poglobi l i n u t rd i l kooperacij-
sk i odnos 

Sredstva občinskega sklada 
za kmeti jstvo se bodo predvi
doma uporabl ja la za pridobi
vanje kmet i j sk ih zemljišč, za 
pospeševanje i n organiziranje 
kmet i jske proizvodnje in za 
dotacijo, namenjeno v sklad 
za socialno varstvo. S finanč
no krepi tv i jo sk lada socialne
ga varstva pa bo možnost, da 
se bo s ta r im i n onemoglimi 
socialno ogroženim kmetoval
cem nudi la denarna pomoč. 

K e r bo odlok o ustanovitvi 
občinskega sklada za kmetij
stvo pričel reševati vel ike p r 0 " 
bleme in bo hkra t i omogoči' 
kmet i j sk i napredek, zasluzi 
ve l iko pozornost i . Rd i 

Sprememba v plačevanju prometnega 
davka na lokalne telefonske storitve 

Skup ina udeležencev na seminar ju v Do l . Top l i cah 

Na seji občinskega ljudskega 
odbora Videm-Krško 13. februarja 
letos je bil sprejet odlok o ,u-
vedbl občinskega prometnega dav
ka na lokalne telefonske storitve. 
S tem odlokom je bil predpisan 
stoodstotni prometni davek na 
naročnino tretje skupine naročni
kov. V to skupino je vključenih 
precejšnje število ljudi, ki se zelo 
malo poslužujejo medkrajevnih 
telefonskih pogovorov. Nekatere 
kmetijske zadruge ali poslovalnice 
trgovskih podjetij so imele na pri
mer mesečno za tisoč do dva ti
soč dinarjev medkrajevnih telefon
skih pogovorov, medtem ko so 
morale plačati prometni da-.-ek 10 
tisoč dinarjev mesečno. Sorazmer
no visoki prometni iavok pa pred
stavlja za manjše gospodarske or

ganizacije, poslovalnice ali samo
stojne ekonomske enote precejšen 
Izdatek. 

To je uvidel tudi občinski ljt' d ' 
ski odbor in na seji 26. oktobra 
spremenil prvotni odlok. S spre
membo odloka Je svet za družbeni 
plan in finance ObLO pooblaščen, 
da v bodoče na prošnje telefon
skim naročnikom lahko davek zni
ža ali pa jih v celoti oprosti pla
čevanja. Svet lahko predpise pro
metni davek tudi /a tiste telefone, 
ki so v sklopu hišnih central 

Novi predpisi o prometnem dav
ku na lokalne telefonske storitve, 
sprejeti na seji ObLO, bodo pre
prečili, da ne bo toliso odjav z» 
telefone. Vsekakor je za hitro i " 
nemoteno poslovanje potrebni!, da 
je telefonov čimveč. *• 

Razprave v sevniški občini se nadaljujejo 
Razprave o novi ustavi so v 

polnem teku. v nekaterih kra
j ih v občini so se občani že 
dugič sestali. K osnutku v glav
nem nimajo bistvenih pripomb, 
temveč razpravljajo o krajev
nih problemih. To dokazuje, da 
krajevne organizacije S Z D L ne 
omogočajo ljudem, da bi na se
stankih že med letom obrav
navali 6voje probleme; sestanki 
so zelo redki in Je nedvomno 
poglavitni razlog za tako raz
pravo v tem. 

N A B R E G U Je bil že drugič 
sestanek krajevne organizacije. 
To pot so bila postavljena 
vprašanja, zakaj za Breg ni or
ganizirana redna dobava kruha 
in zakaj je kruh za 4 dinarje 
dražji kot v Radečah. A l i bodo 
lahko zaposleni (polproletarci) 
še naprej obdržali svojo zem
ljo? Zakaj lovska družina ne 
povrne škode, k i jo je napravi
la divjad? Nadalje je bilo pred
lagano, naj veterinarska posta
ja iz Sevnice organizira reden 
pregled živine vsaj enkrat let
no. V bodoče naj bi bilo tudi 
več predavanj o kooperaciji; 
prvo naj b i bilo že konec tega 
meseca. Postavljena so bila tudi 
ta vprašanja: Z A K A J K M E T I J 
S K A Z A D R U G A PRI N A K U P U 
U M E T N I H GNOJIL NI H O T E 
L A S P R E J E T I D E N A R J A OD 
K M E T O V A L C E V , K A S N E J E P A 
J E Z A R A Č U N A V A L A OBRESTI 
Z A GNOJ ILA? Cemu konfek
cija »Lisca« v Sevnici nekatere 

protežira pri sprejemu na delo 
in zakaj ne odgovarja na pis
mene prošnje prosilcev za za
poslitev. Za popravilo gospodar
skih poslopij Je odobreno pre
malo lesa. 

Dobro obiskan je bil tudi zbor 
občanov na Biancl. Tolmačenju 
ustave je z zanimanjem sledilo 
kar 60 ljudi. Navzoči so se zani
mali za lastnino zasebnikov ln 
kako Je s predpisi, k i govore, 
da se zaostali davek lahko pla
ča z zemljo. Kako je s plačeva
njem davkov, kadar je ?laba le
tina ln kolikšen bo v bodoče 
zemljiški maksimum? Zanimali 
so se tudi, zakaj so v Sevnici 
asfaltirali cesto, za popravilo 
vaške poti B lanca—Klad je pa 
se nihče ne zanima im je ta 
cesta zaradi plazu neprehodna. 
Nadalje so občani vprašali, za
kaj zadeva glede broda na 
Blanci še ni urejena, čeravno je 
čoln na razpolago, in čemu je 
z razglasom bilo steljarjenje 
prepovedano. Prisotni so pove
dali, da bi bilo nujno organi
zirati o lokalnih problemih še 
več sestankov ln razprav. 

V B O S T A N J U so občani me
nili, da Je okrajni ljudski od
bor nepotreben in predlagali, 
naj bi ga ukinili . V razpravi o 
krajevnih skupnostih Je bilo 
predlagano, naj b i bi la za Ko
štaju ln okolico samo ena kra
jevna skupnost s sedežem v 
Boštanju. Občani so tudi izra

zili željo, naj bi v Boštanju 
zgradili sodoben trgovski lokal, 
posta pa naj bi tudi v bodoče 
še ostala v Boštanju. Prav tako 
žele, naj b i uredili pokopališče 
in opozorili na škodo, k i jo na
pravi divjad. 

Na Bučki so predlagali naj bi 
v novi ustavi bilo podarobneje 
določeno sodelovanje kmetov s 
kmetijskimi organizacijami in 
naj bi se s kooperacijo zagoto
vil odkup ostalih proizvodov, 
ne le nekaterih kmetijskih pri
delkov. 

V BUDNI VASI so udeleženci 
zbora občanov spraševali glede 
sečnih dovoljenj za drva in pr i 
pomnili, da v ljubljanskem ok
raju glede tega ni težav. V ljub
ljanskem okraju imajo uvede
no popolno zdravstveno zavaro
vanje, na tem območju pa to 
še ni urejeno. Volivci so raz
pravljali še o problemu delov
ne sile, ker mladina odhaja v 
mesta. 

V Drožanjah ni bilo razprave 
o osnutku nove ustave. Prebi
valci so se v glavnem zanimali 
samo za lokalne probleme, 
spraševali so, kako je z vzdrže
vanjem ceste pod Drožanjami, 
ki povezuje Sevnico, Metni 
vrh ln Zabukovje; ali bo v bo
doče dovoljen večji posek lesa, 
ker sedanje količine lesa ne 
zadoščajo za kmetijska gospo
darstva; čemu morajo plačati 

sklad za les za lastno uporabo; 
ali Je prepoved steljarjenja 
umestna. 

Zanimiva vprašanja so bila 
postavljena V G A B R I J E L A H : 
Kakšna je razlika med polo
žajem pVedsednika republike 

v naši državi in predsednika re
publike v Franciji? Kateri polo
žaj Je višji: predsednik zvezne
ga izvršnega sveta ali predsed
nik republike? Kako bo nova 
ustava zajamčila zasebno last
nino? 

V Križu so ljudje predlagali, 
da bi o osnutku razpravljali 
še na letni konferenci krajevne 
organizacije SZDL. Do takrat 
pa nameravajo pripraviti vpra
šanja. Na zboru občanov so u-
deleženei tarnali zaradi visokih 
davkov in nasprotovali ukrepu 
o ustanovitvi enotne gozdarske 
službe s sedežem v Brežicah. 
Izrazili so bojazen, da bodo za
to morali tudi drva za lastno 
uporabo kupovati. 

V K R M E L J U so občani spra
ševali sledeče: kakšne pristoj
nosti ima republika oziroma 
republiški organi, kakšne pri 
stojnosti imajo občinske in kra 
jevne skupnosti in kako bo z 
ustavo urejeno glede nadaljnje
ga opravljanja zasebne obrti? 
Na naslednjem sestanku so se 
ljudje zanimali, kako bo z oseb
no lastnino, o pravici človeka 
In o razliki med pojmoma: ob

čan in človek, o razvoju delav
skega samoupravljanja in o i n 
vesticijski politiki. 

V Kompoljab je ljudi zani
malo, zakaj so razlike v eko
nomski ceni kmetijskih proiz
vodov, čemu Je razlika obdav
čevanja med ravninskimi in 
gorskimi predeli. Poudarjeno 
Je bilo, da je pri občinskem 
ljudskem odboru preveč biro
kratske administracije. 

V LOKI je bila pestra raz
prava. Občani so se že drugič 
sestali in razpravljali o ustavi 
ter o problemih kraja. Spraše
vali so, zakaj bo sedaj v zvezni 
ljudski skupščini več zborov, 
ln se zanimali za pravice itali
janske manjšine v Jugoslaviji 
in obratno. Zakaj je protekcija 
pri Izdajanju sečnih dovoljenj 
ln zakaj ni sredstev za popra
vilo gozdnih poti? Menili so 
tudi, da je postopek za razrez, 
lesa preveč zapleten ln biro
kratski. 

V Lončarjevem dolu so se vo
livci zanimali za rotacijo, za 
vlogo nove skupščine ln občine 
ln soglašali z novim šolskim si
stemom. Prebivalci so .negodo
vali zaradi nepravilnega dela 
logarja. 

TUDI V M U R N I C A H je bil 
zbor občanov zanamiv. Ljudje 
so se pritoževali nad občinskim 
odbornikom Ludvikom Zupa
nom, da je premalo delaven in 
da se ne zanima dovolj za pro
bleme v nilhovem kraju. Izja
vili so. da bodo v bodoče volIH 
take ljudi, k i bodo vredni za
upanja. Nadalje so vprašali, 

čemu plačujejo t odst. promet

nega davka od oglja, ko pa so 
v drugih občinah oproščeni te
ga davka. Prevladovalo je tudi 
mnenje, da je bil denar iz 
gozdnega sklada, dodeljen « » 
gradnjo bencinske črpalke * 

Krmelju, uporabljen nenamen
sko. Ljudje so se zavzeli za V°\ 
večanje članstva v organizacij' 
SZDL. Navedli so primer, da 
ljudje lz vasi Gaberje, Dobovec 
In Gaberska gora niso vključeni 
v organizacijo .SZDL . Na kon« " 
razprave so se dogovorili, <** 
bo letna konferenca krajevn« 
organizacije S Z Z D L 11. novem
bra. 

V Malkovcu so se občani za
nimali v glavnem, kako bo * 
dedovanjem ter z lastnino zem
lje. Menili so tudi. da so davki 
in takse previsoki. f 

Občani so na zborih občan<J* 
povedali tisto, kar menijo, °ft 
je nepravilno In stavili v e ; 
predlogov k osnutku nove usta
ve. Dolžnost občinskega p oU "£ 
nega vodstva pa je. da prisluh
ne razpravam in skuša P°P.r,*" 
viti nepravilnosti, k i se godil"" 
Le s pravilnim odnosom in J 
veliko pozornostjo do občan* 
bomo ustvarili pri ljudeh 1 3 

upanje 
D. K-

MATIČNI URAD METLIKA 
Oktobra je bi! rojen en deček-
Poročila sta se: Jože Krštin£ 

delavec iz Drngomlie vasi, ln Aru" 
ca Radkovič, uslužbenka lz ° 9 ' 
lenlega Suhorja. K 

Umrla sta: Janez Gršič. posestni* 
iz Križevske vasi. 66 let. ln Kata
rina Zlogar, gospodinja lz R a V " 
nac, 70 let. 



Vsebina dela in odnos do kulture 
Preteklo soboto je b i l a v Novem mestu skupna seja 

sveta za prosveto i n ku l turo O L O Novo mesto ter pred
sedstva zveze Svobod i n prosvetnih društev našega okraja. 
V o d i l jo je Janez Lavrič, k i je pozdrav i l med udeleženci 
tud i B r a n k a Bab ica , predsednika republiške zveze Svobod 
Slovenije, i n inž. V i l m o Pirkovič, članico republiškega 
sveta za ku l turo . Z a uvod je predsednik okrajnega sveta 
zveze Svobod i n prosvetnih društev Janez Gartnar prebra l 
prispevek »KULTURA V OBČINI« , nakar so v razprav i 
sodeloval i : Ivan 2ele, S lavko Vute , Maks Šorn, Janez 
Lavrič, B r a n k o Babic , Oton Mikulič, Jože Bogovič, Lado 
Smrekar , Ernes t Jazbec, Andre j Petek, Matko Mat jan, 
Tone Gošnik, podpo lkovnik Jože Ma l i c , inž. V i l m a Pirkovič, 
R u d i Stopar, Tone P leterski , Bogo K o m e l j i n Bogo Javor-
nik. — Sklenjeno je b i lo , da bodo zdaj podobni posveti 
V vseh občinah. 

Tovar iš J a n e z G a r t n a r j e 
s e z n a n i l udeležence s k u p n e 
seje z u g o t o v i t v a m i o k t o 
b r s k e g a p l e n u m a zveze 
S v o b o d našega o k r a j a , k i 
j i h l a h k o s t r n e m o v n a s l e d 
nje m i s l i : k u l t u r n o p r o b l e 
m a t i k o v o k r a j u o b r a v n a 
vajo občinski s v e t i zveze 
S v o b o d i n P D širše k o t 
sve t i z a k u l t u r o i n p rosve 
to p r i l j u d s k i h o d b o r i h . 
S l e d n j i so združeni s s v e t i 
za šolstvo, z a t o j e b i l a k u l 
t u r a h o t e a l i n e h o t e zapo
s t a v l j ena ; p r o b l e m k u l t u r e 
k o t c e l o t e v t e h s v e t i h do
slej n i b i l p r e d m e t g lob l j e 
ga o b r a v n a v a n j a , z a t o p a 
t u d i l j u d s k i o d b o r i t e h 
vprašanj ne o b r a v n a v a j o 
t ako k o t n . p r . z d r a v s t v o , 
s o c i a lno p o l i t i k o i n šolstvo. 
G r e z a večtirnost v ob rav 
n a v a n j u k u l t u r e , t o p a je 
eden i z m e d v z r o k o v , d a de
l i m o . k u l t u r n o živl jenje, k i 
Je n e d e l j i v a c e l o t a , n a »kul
tu rne d e j a v n o s t i z a široke 
množice« i n n a »kulturne 
^ t i v n o s t i v r h u n s k i h oz . 
Vsaj višj ih i n p o k l i c n i h k u l 
t u r n i h ustanov.« T r e t j i ob
l i kova l e c k u l t u r n e p o l i t i k e 
v o k r a j u so n a t o še — s i c e r 
redke — p o s a m e z n e k u l t u r -
D e u s t a n o v e . 

P r i t e m p a n i t i sve t zveze 
; S v o b o d v občini n i t i svet 

^a k u l t u r o i n p r o s v e t o p r i 
l j u d s k e m o d b o r u dos l e j n i 
sta a n a l i z i r a l a c e l o t n i h k u l 
t u r n i h p o t r e b i n v s e h mož
nos t i z a n j i h o v o uresniče
vanje. V k u l t u r n i p o l i t i k i 
ot čvrstega, eno tnega vod 
stva. P o t e m k o j e naštel 
več k o n k r e t n i h šibkosti n a 
t em področ ju (n . p r . g las
bena v z g o j a i n de jav k o t 
ce lo ta , o d n o s d o a m a t e r i z 
m a i n pod . ) , j e tov . J a n e z 
G a r t n a r i z r a z i l m n e n j e , d a 
n a s spričo t a k e g a s t a n j a 
?gol j običajna k o o r d i n a c i 
ja, p o v e z a v a p r e d s t a v n i k o v 
k u l t u r n i h o r g a n i z a c i j , f o r u 
m o v i n p o s a m e z n i k o v ne 
m o r e več z a d o v o l j i t i . Po 
t rebne so nove , v s e b i n s k o 
usk la j ene s p r e m e m b e z a 
n a d a l j n j i r a z v o j k u l t u r e v 
°bčini. P r e d l a g a l j e , d a b i 
to n a l o g o reševalo p o s e b n o 
telo, k i na j b i z a g o t o v i l o 

e n o t n o s t d e l o v a n j a v s eh 
k u l t u r n i h področ i j . Poveza 
n o na j b i b i l o n e p o s r e d n o 
z občinsko skupščino, t a k i 
o d n o s i p a na j b i b i l i uza 
k o n j e n i t u d i v občinskem 
s t a t u t u . T a k o t e l o na j b i 
t u d i e d i n o odločalo o de l i t 
v i s r eds t ev , n a m e n j e n i h z a 
k u l t u r o . 

I z živahne r a z p r a v e , k i j o 
j e r a z v n e l o u v o d n o poroči
lo , j e b i l o čutiti p r i z adev 
nos t , d a dosežemo n a t e m 
področju n u j n o p o t r e b n i 
n a p r e d e k . P o s a m e z n i k i so 
načeli v r s t o p r o b l e m o v , k i 
zadeva j o pereča, nerešena 
vprašanja naše n a d a l j n j e 
k u l t u r n e r a s t i . M o r d a so 
b i l e p o s a m e z n e ocene v po
ročilu k o t v r a z p r a v i posa 
m e z n i k o v le n e k o l i k o pre
več črnoglede, čeprav po
vedane z d o b r i m n a m e 
n o m : o s v e t l i t i krit ične toč
k e b r e z olepša van j a. N i 
odveč ugo tov i t e v , d a j e 
r a z g i b a n a r a z p r a v a p r i p o 
m o g l a k p r a v i l n i o c e n i res
ničnega s t a n j a : 

v p r a k s i j e žal t a k o , d a 
s m o i z d e l a l j u d s k e g a od 
b o r a (oz . sve ta ) v o k r a j u 
d o s l e j le p r e r a d i i n vse pre
večkrat izločil i k u l t u r o , j o 
p o t i s n i l i v s t r a n spričo ne
štetih p r o b l e m o v , k i s m o 
j i m d a l i p r e d n o s t . O s n u t e k 
u s t a v e ne p r e d v i d e v a v 
o k v i r u občinske skupščine 
te l esa , k i n a j b i n a d o m e s t i l 
sve t i n v e l j a v n o odločal o 
k u l t u r n i p o l i t i k i . D v o t i r -
nos t i m a m o — a s m o j e 
s a m i k r i v i , k e r s m o j o 
p r a v z a p r a v s a m i u p e l j a l i ; 
z a n e m a r i l i s m o de l o s v e t ov 
z a k u l t u r o ( n j i h o v a združi
tev s s v e t i z a šolstvo i n te
l e sno v z go j o j e v škodo 
k u l t u r i ! ) . D a j e t a k o , kaže 
p r a k s a , k i n a m p r a v i , d a 
včasih ne p o z n a m o d o v o l j 
d o b r o n a l o g i n p r i s t o j n o s t i 
( n . p r . p o s a m e z n i h s v e t o v ) . 
D e j a v n o s t S v o b o d v občini 
j e s e s t a v n i d e l d e j a v n o s t i 
s v e ta z a k u l t u r o p r i O b L O , 
k i j e n o s i l e c p o l i t i k e n a 
s v o j e m področju. S v e t j e 
t o r e j politično-izvršilni or
g a n občine, h k r a t i p a p o 
o s n u t k u u s t a v e t u d i t e r i t o 
r i a l n i o r g a n družbenega sa

m o u p r a v l j a n j a z a področje , 
k i g a u r e j a . P o t e m t a k e m 
l a h k o t r d i m o , d a odgova r 
j a z a p r a v i l n o p o l i t i k o 
p r e d v s e m p r i s t o j n i svet 
l j u d s k e g a o d b o r a . S e v e d a 
p a j e vprašanje, kakšni k a 
d r i so v n j e m , k a j i n k a k o 
de la j o — i n še: a l i v r e s n i 
c i i z v a j a m o p r o g r a m e , k i 
so d o b r i i n s m o j i h p r a v 
z a r a d i p o t r e b t u d i s p r e j e l i . 
Z a l , o d g o v o r j e p r a v t u do
s t i k r a t n ega t i v en . N e de la 
m o tega , k a r s m o s k l e n i l i ! 
V s a k , še t a k o d o b e r p ro 
g r a m , se b o o b s l a b i k a 
d r o v s k i s e s t a v i s l ehe rnega 
s ve ta i z j a l o v i l . Z a t o n o v o 
te lo n i rešitev. Rešitev p r o 
b l e m o v s t ega področja j e 
v r o k a h sve ta , k i m o r a vo
d i t i p o l i t i k o p r a v i l n e g a raz
v o j a k u l t u r e v občini, p r i 
čemer m o r a s eveda uživati 
v so p o d p o r o i n pomoč ob
činske skupščine! Z a t o m o 
ra j o b i t i v s v e t u v s i p r e d 
s t a v n i k i s področja k u l t u r 
nega živl jenja občine. N u j 
n o p a je , d a d o b i t u d i k u l 
t u r a z a svo j e p o s l a n s t v o 
t r d n e , s t a lne s k l a d e , s ka te 

r i m i b o m o l a h k o uresniče
v a l i p r o g r a m e . T a k i s k l a d i 
b o d o h k r a t i t u d i m o b i l i z i 
r a l i občane z a uresničeva
n je s p r e j e t i h p r o g r a m o v , 
p r i čemer b o delež k ra j ev 
ne s k u p n o s t i še p o s e b n o 
p o m e m b e n . 

R a z p r a v a , k i se b o nada
l j e v a l a zda j v v s e h občinah 
i n j e p r i s p e v e k k razčišče
v a n j u vprašanj o s n u t k a no
ve u s t a v e i n i zde lave občin
s k i h s t a t u t o v , b o upošteva
l a p r e d l o g e s k u p n e g a p o 
s v e t a o b e h f o r u m o v : 

a — svet z a šolstvo i n 
svet z a k u l t u r o n a j b i b i l a 
v k o m u n i ločena; 

b — n u j n o p o t r e b e n je 
s a m o s t o j e n s k l a d z a k u l 
t u r n o d e j a v n o s t v v s a k i ob
čini; 

c — svet z a k u l t u r o j e no
s i l e c i n izvrševalec p o l i t i k e 
n a s v o j e m področ ju; p r i 
t e m j e s i l n o p o m e m b n o 
p r a v i l n o k a d r o v a n j e v član
s t vo sve ta , k i m o r a za j e t i 
vse k u l t u r n e i n s t i t u c i j e , 
društva i n o r g a n i z a c i j e . 

T g . Bogdan Boroič: A V T O P O R T R E 

Ob knjigi : „DOLENJSKA ZEMLJA IN LJUDJE" 
Ob Izidu najnovejše Iz

daje D O L E N J S K E ZALOŽ
B E objavl jamo izjavo to
variša Franca Pirkoviča, 
enega izmed glavnih po
budnikov za delo Geograf
skega in i t i tu ta na področ
ju novomeškega okraja, o 
pomenu in vrednosti 
zbranega gradiva, k i nam 
ga nud i knj iga D O L E N J 
S K A Z E M L J A I N L J U 
D J E . 

K o smo na Dolenjskem za
čeli razvi jat i i n utrjevati ko
muna ln i sistem, smo naleteli 
na hude težave, saj nismo 
ime l i nobenih prav ih podat
kov, k i b i nam pokazal i stop
njo razvoja Dolenjske. 

Tovariši, k i so delal i na 
organizaci j i gospodarstva, na 
politični i n ter i tor ia ln i raz
del i tv i i n pod., so mora l i de
lat i v glavnem po občutku, 
brez temeljitega poznavanja 

dolenjske zemlje. K o sem se 
tedaj pogovarjal o teh stva
reh z akademikom ' prof. dr . 
Antonom Me l i kom , sem ome
ni l , kako izredno važno b i 
bi lo za nas, da b i se začele 
zb i ra t i znanstvene ugotovitve 
o Dolenjsk i . Profesor Me l i k 
je N I takoj pr iprav l jen, da 
nam pomaga p r i delu. O po
čitnicah je posla l na ožje do
lenjsko področje ekipo svo
j i h znanstvenih sodelavcev i n 
študentov. T i so po enome
sečnem prizadevnem delu 
zbra l i polno podatkov, k i so 
kasneje služili za znanstveno 
obdelavo problemov, za štu
dije, k i so sedaj zbrane v 
knj ig i »Dolenjska zemlja i n 
ljudje«. 

Zbrano gradivo bo kor istno 
vsakemu, k i se bo ukvar ja l z 
Dolenjsko. To je dragocen 
pripomoček za nadaljnje štu
dije o Dolenjsk i . M e n i m , da 

bo treba tako metodo dela 
razširiti še na ostala dolenj
ska področja, tako da b i v 
doglednem času dob i l i geo
grafsko podobo celotne Do
lenjske. 

M i s l i m , da je pot i n način 
dela Geografskega inštituta 
pravi len, saj združuje najviš
je znanstvene raziskave s 
praktičnim delom na terenu, 
kar je dalo koristne rezulta
te j avn im delavcem za vsako
dnevno gospodarsko i n pol i 
tično delo. Prav b i b i lo , da 

bi se tak način uvel javi l v 
vseh naših znanstvenih usta
novah. 

R a d b i se na tem mestu v 
imenu Dolenjske zahval i l 
akademiku prof. dr . Antonu 
M e l i k u za njegovo l jubezni
vost i n razumevanje za našo 
težave, kako r tud i vsem nje
govim sodelavcem, k i so s 
svo j imi raz iskavami In študi
j ami omogočili, da smo do
b i l i tako obsežno in kvalitet
no knj igo. 

Franc Pirkovič 

Ipereta v Brežicah 

Ura iti pol prijetnega razvedrila 
27. oktobra je v Brežicah 

gostoval pr i znan i koroški 
akademski oktet pod vod
stvom C i r i l a Krpača. Gostje 
so s svo j im bogat im spore
dom navdušili brežiško občin
stvo. Pr i red i tve sta se udele
žila tud i predsednik O b L O M i 
lan Sepetavec i n po lkovnik 
M i l e Bučan. 

Akademsk i koroški oktet iz 
L 'ub l jane je za S lovensk im 
oktetom najboljša osmor ica 

M I R O K U G L E R : O d m i r a n j e 

pevcev. Gostoval i so že v raz
n i h k ra j ih i n izven meja. Ra
dio Klagenfurt je poročal, da 
imajo fantje tako sijajne gla
sove, da »ne morejo b i t i več 
amaterski«. 

V Brežicah so program raz
de l i l i v dva dela. Najprej so 
pe l i v latinščini, nemščini, 
angleščini i n ruščini, potem 
Da so se pojav i l i v narodn ih 
nošah. Pe l i so koroške narod
ne i n pesmi jugoslovanskih 
narodov. V imenu ku l turno 
prosvetnega društva v Breži
cah se j i m je zahval i l B r a n k o 
Rueh. -ik 

Nova knjiga 
Dolenjske založbe 
T e d n i j e izšla n o v a k n j i 

ga D O L E N J S K E ZALOŽ
B E v N o v e m m e s t u : ro 
m a n J A D R A N A R O B U 
S V E T A , k i g a j e n a p i s a l 
p r i l j u b l j e n i p i s a t e l j T o n e 
Seliškar. K n j i g o , o k a t e r i 
b o m o poročal i več v p r i 
h o d n j i številki, b o r a d 
v z e l v r o k e v s a k , k d o r po
z n a Seliškar j evo u s t v a r 
j a l n o s t i n l j u b i l e p o s lo
v e n s k o k n j i g o ; p r a v po
sebno vese l je p a b o pome
n i l a m l a d i m b r a l c e m , k i 
t a k o r a d i b e r o nape t e 
z g odbe o s v e t o v n i h popo t 
n i k i h . Živl jenje naših m o r 
n a r j e v je d o b i l o z na jno 
vejš im Sel iškarjevim de
l o m n o v o , z e l o v e r n o po
d o b o . V e s e l i s m o , d a je 
domača založba u v r s t i l a v 
svo j e načrte t u d i i z d a j a n j e 
l i t e r a t u r e te v r s t e ! 

Zaključno prireditev v okvi
ru občinskega praznika v 
Brežicah je imel ansambel 
»Komedije« iz Zagreba, ki je 
v Brežicah uprizoril opereto 
F. Leharja »Dežela smehlja
ja«. Med ljubitelji gledališča 
je vladalo veliko zanimanja, 
saj je bila dvorana Prosvet
nega doma ob predstavi na
bito polna. 

Priznana gledališka družina 
je navdušila Brežičane, zlasti 
pa M. Kunčeva, ki je kljub 
obolenju bleščeče pela vlogo 
prinčeve žene. Predstavo je 
prijetno osvežila priznana 
umetnica lahkega žanra Slavl-
ca v vlogi male princese, kd 
jo poznajo televizijski gledal
ci iz oddaje »Mendo Mendo-
vič«. Tudi vloge princa in 
drugih so bile -lobro podane, 
razen nekaj maleiKustl, ki pa 
so bke morda tehrjfnega zna
čaja. 

Igralci so bili zelo zadovolj
ni z brežiškim občinstvom, 
saj jih je po vsakem prizoru 
bogato nagradilo z aplavzom. 
Od časa do časa je bil orke
ster rreglasen, vendar je tre
ba upoštevati svojstvenost 
operetnih melodij in to, da je 
bila ta prireditev prva te vr
ste v novi dvorani. Nad 500 
gledalcev je zadovoljno zapu
stilo brežiško gledališče z že

ljo, da bi lahko vsak mesec 
prisostvovali tako lepim pri
reditvam, -ek 

Podaljšana razstava 
v Kostanjevici 

Zarad i velikega zanimanja 
za umetniško razstavo na La -
mutovem razstavišču v Kos ta 
njevici ob K r k i , k jer razstav
ljata akademska s l ikar ja M i r o 
Kug le r i n Bogdan Borčič 37 
del različnih s l i ka rsk ih teh
nik , bo razstava podaljšana. 
Tud i to nedeljo bo razstavni 
prostor sred i Kostanjevice 
odprt od 7. do 19. ure. V ne-
nedjo zjutraj s i je razstavo z 
ve l ik im zanimanjem ogledalo 
vel iko domačinov, med n j i m i 
tud i precej kmetov, k i so 
stalni obiskovalc i razstav v 
Kostanjev ic i . — Obiščite zani
mivo razstavo domačih s l i 
karjev! 

Kozakova »AFERA« na 
odru Bosenske Krajine 

V režiji Petra M a l c a je gle
dališče Bosenske Kra j ine 
uvrst i lo v program tekoče 
gledališče sezone tud i delo 
slovenskega d ramat ika Koza
kovo »Afero«. M l a d i pisec 
Primož Ko zak je s t em svo
j i m de lom požel že mnogo 
pr iznanj na vseh večjih jugo
s lovanskih gledaliških odr ih . 

Š T U D I J S K A K N J I Ž N I C A 
V MURSKI SOBOTI 

n a p r o š a 

• vse sodelavce L judske pravice 1934—1936 (član-
• k a r je, dopisnike, razpečevalce), da pošljejo 
• svoje rojstne podatke (dan, mesec, leto, kra j ) 
• i n navedejo, kda j so sodeloval i p r i objavi v 
• L judsk i prav ic i i n pomembnejše dogodke, k i 
• so spreml ja l i izdajo i n razpečevanje L judske 
• pravice. Ce imajo v tej zvezi kakšne fotogra-
• fije, p i sma i n dokumente, naj j i h pošljejo n a 
• gornj i naslov do 15. decembra 1962. 
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INDUSTRIJA IN RUDNIKI NEKOVIN 

»KREMEN« - Novo mesto 
izkorišča na območju Dolenjske nekovinske 
surovine. 

Po opust i tv i del na posameznih področjih sanira 
teren v največjem možnem obsegu ter nevarna me
sta še posebej zavaruje z varnostn imi ogradami i n 
opozor i ln imi napis i . Podjetje ugotavlja, da posamez
n i k i samovol jno odstranjujejo ' varnostne ograde i n 
napise ter v opuščenih peskokopih kopljejo gramoz. 
Opozarjamo prebivalstvo, da je strogo prepovedano 
odstranjevati varnostne ograde i n napise, saj so l e t i 
postavl jeni prav za varnost prebivalstva. 
N a območju opuščenih i n zavarovanih peskokopov 
odklanja podjetje kakršnokoli odgovornost v prime
r u škode a l i nezgode za osebe i n živino. 
Ce bomo ugotovi l i a l i zasumi l i stori lce, k i rušijo 
varnostne naprave, j i h bomo pr i j av i l i sodn iku za 
prekrške i n predlagal i zanje najstrožjo kazen. 

I N D U S T R I J A I N R U D N I K I N E K O V I N 

»KREMEN« — NOVO MESTO 

U č i n k o v i t p r o t e s t 
2e pred več desetletji so 

se p r i se l i l i iz Rusi je v Ka 
nado p r i padn ik i fanatične 
sekte »iskalci boga«, k i so 
obdržali svoje običaje i n o-
brede tud i v nov i domovin i . 
P r ed kanadsk im sodiščem v 
mestu T r a i l u se je zagovar
ja la pred nedavnim skup ina 
pr ipadn ic te sekte zarad i 
»javnega slačenja«. Pet žena, 
t i an i c te sekte, se je letos 
£6. maja na predvol i lnem 
shodu kanadskega premiera 

Jubilej »plzenjčana« 
V P l znu na čehoslovaškem 

so p r i r ed i l i razstavo ob 120-
letnic i plzenjskega »Praz-
droja«. 

Le ta 1842 so namreč osnova
l i »Plzenjsko meščansko pivo
varno« i n začeli izdelovati 
slavno plzenjsko pivo, k i ga 
danes izvažajo v 76 držav, naj
več v Sovjetsko zvezo i n v 
obe Nemčiji. O d leta 1946 je 
izvoz »Prazdroja« porastel za 
44-krat, tržišče pa ga zahteva 
čedalje več. Računajo, da bo
do v treh let ih lahko da l i že 
1 m i l i j on hektol i trov p iva na 
leto. 

O d ustanovitve pivovarne 
pa do maja letos so skuha l i 
že nad 52 mi l i jonov hektol i
trov piva, k a r je skoraj 12.500 
v lakov s po 60 vagoni, nato-
vorjeni s sodčki p iva. 

DOPISUJTE 
V DOLENJSKI LIST! 

Diefenbakerja s leklo do go
lega v znak protesta pro t i 
njegovemu političnemu pro
gramu. 

To so naredile zaradi svo
jega fanatičnega verskega 
prepričanja. Sodišče j i h je 
cbsodi lo na 400 dolarjev kaz
ni a l i 4 mesece zapora. 

Sodn ik je obsodbo obraz
ložil tako: »Slačenje žena do 
golega pred oko l i 2000 mo
škimi, ženskami i n ot rok i , 
je b i lo skrajnje nenavadno 
ravnanje.« 

NAJNOVEJŠE: moia ATC v Novem mestu! 

Leta 1894 je stekla »dolenjska železnica« med Ljubl jano 
in N o v i m mestom. »Slika nam kaže usodo poštnega voza, 
k i je voz i l med Ljubl jano i n L i t i j o . N o — vse na svetu 
mine i n se umakne nov im napravam.. . « je poročal D o m 
in svet takrat. O d časa, ko so »upokojili« na Dolenjskem 
poštne kočije pa do danes, ko smo t ik pred pomembn im 
dogodkom v poslopju novomeškega Podjetja za PTT pro
met, je poteklo dobr ih 60 let. Sedanja pr idobitev — uvedba 
prve avtomatske telefonske centrale v našem okra ju — 
In to, kar j i bo sledilo — avtomatizaci ja vsega telefon
skega prometa v naših k ra j ih — pa je pravtako pomemben 

dogodek, k i ga zlepa ne bomo pozabi l i ! 

Vedno več predlogov: ne mesec, 
temveč leto prometne varnosti! 

B R E Z B E S E D 

B Predsednika Združenja 
šoferjev i n avtomehanikov v 
Črnomlju, tovariša Palčiča, 
sem vprašal, kaj m i lahko po
ve ob koncu meseca promet
ne varnost i . 

— Ne le mesec, ampak vse 
leto b i mora l i skrbet i za pro
metno varnost. To b i m o r a l i 
cenit i tako, kot cenimo svo
je življenje. Kom i s i j a , k i so 
jo sestavljali s t rokovnjaki , 
pok l i cn i šoferji i n avtomeha-
n i k i , je v sodelovanju s pro
metn im miličnikom i n milič
n i k i p ion i r j i ugotovi la vzroke 
prometn ih nesreč, k i so naj
bolj pogosti. 

— B i lahko o n j ih ka j po
vedali? 

— Ugotovi l i smo, da b i se 
največ nesreč lahko zgodilo 
zaradi pomanjk l j i vost i voz i l . 

— Najpogostejše okvare? 
— Okvare g ibalnih meha

nizmov, slabe zavore, kazalc i 
smer i , slabe luči, obrabljene 
pnevmatike. 

• Prometnega miličnika M i 
lana Band l j a pa sem pobara l , 
k o l i k o prometn ih nesreč je 
b i lo v naši k o m u n i v mesecu 
varnost i prometa. 

B i l i sta samo dve nesreči, 
obe lažji. 

— N j u n i vzroki? 
— Vinjenost i n preh i t ra 

vožnja. 
— Ste zadovol jni z uspehi 

v t em mesecu? 
— Ne, ker v prometu ne 

smemo b i t i n iko l i zadovol jni . 
B i t i moramo še previdnejši. 

V šolah b i mora l i še več go
vor i t i o tem, nasploh pa vi
deti več f i lmov o prometu i n 
slišati več predavanj. Pred
vsem b i se mora la povečati 
d isc ip l ina na cesti . 

Jože Škot 

Na Vršiču 50 cm 
snega! 

V a lpsk ih prede l ih Sloveni
je je zapadel nov sneg. N a 

gorskem prelazu Vršiču ga je 
za 50 cm, tako da so to cesto 
za promet zapr l i , p o l met ra 
snega je tud i na Mangar tskem 
sedlu, na Tr ig lavu-Kredar ic i 
pa ga je 70 cm. P r v i sneg je 
padel tud i na Pok l juk i , sneži
lo je še v gorat ih predel ih 
Bosne. V Makedoni j i , k i je bi
l a minu le d n i ponekod poplav
ljena, promet zopet norma lno 
poteka. 

Takole pomagajo črnomaljski pionh-j i -prometniki p r i ure
jan ju prometa i n vzgoji voznikov za varen promet 

Z a 10. november je predvi
dena otvoritev nove avtomat
ske telefonske centrale v No
vem mestu. Prav je, da se ob 
tako važnem dogodku spom
n imo n a razvoj telefona na 
Dolenjskem. 

P r v a telefonska centrala v 
Novem mestu je b i l a postav
l jena malo pred prvo svetov
no vojno. Razvoj telefonije je 
nato postopoma rastel . P r e d 
drugo svetovno vojno je b i l a 
v Novem mestu že telefonska 
centra la za 100 priključkov, 
vključenih p a čez 50 telefon
s k i h naročnikov. 

Skromen začetek 
M e d drugo svetovno vojno 

so bi le vse telefonske zveze 
i n naprave uničene. Vse je 
bi lo treba začeti znova. 2e 
leta 1945 je b i l a postavl jena 
100-številčna telefonska cen
tra la , k i je b i l a že leto kas
neje povečana na 200 te
le fonskih priključkov. Na
ročnikov pa je b i lo nekaj čez 
100. Vse te centrale so bi le 
ročne, induktorskega t ipa. 
Delo sta oprav l ja l i samo dve 
telefonistki, k i sta ime l i ra
zen naročnikov tud i vse med
krajevne zveze. Seveda sta 
b i l i preobremenjeni , zato de
lo n i moglo b i t i kval i tetno. 
Zarad i naraščajočega prome
ta je b i la 1949 mont i rana C B 
telefonska centrala za 200 šte
v i lk . To je telefonska centra
la , k i i m a centralno napaja
nje. Do neke mere je pome
n i l a C B centrala v t is tem ča
su napredek, vendar pa kma
lu n i več zadostovala. 

Delovni pogoji so b i l i sla
b i , poslovanje neekonomično, 
skra tka : C B centrala n i mo
gla zadovol j i t i vse večjih po
treb razvijajoče se industr i je . 

2e pred le t i je b i l a tele
fonska centrala popolnoma 
zasedena. Samo z izključitvi
jo obstoječega telefonskega 
naročnika je bi lo možno p r i 
ključiti novega. Zato so b i l i 
izključeni skoraj vs i telefon-

Duhovniki med seboj 
o celibatu 

N a ekumenskem konc i lu v 
Va t ikanu razpravl jajo tud i o 
cel ibatu. Nekater i so za to, 
naj b i k l jub vsemu katoliškim 
duhovn ikom dovo l i l i ženitev. 
L i s t »Tempo« je v tej zvezi ob
jav i l naslednjo anekdoto: 

Dva katoliška duhovn ika se 
pogovarjata. 

»Ali bova še doživela čas, ko 
se bomo lahko ženili?« prav i 
prv i . 

»Midva morda ne, toda naji
ni o t roc i prav gotovo!« vzdih-
ne drug i . 

P r e v i d n o s t i n a j se p r i 
druži še o b z i r n o s t ! V vaše 
d o b r o bo , če olajšate pro
met . T o p a boste doseg l i , 
č« bos te m i s l i l i t u d i n a 
druge . 

sk i aparat i zasebnikov, k i so 
ime l i telefonske aparate * 
stanovanj ih. Odklonjeno pa je 
bi lo tud i ve l iko število novih 
pri jav. Razvijajoča se indu
s t r i ja i n tur i z em sta zahteva
l a rad ika lno rešitev, to je av
tomatizaci jo. 

V 5 letih: 699 milijonov 
za sodobne zveze 

Izdelan je b i l petletni pro
g ram avtomatizacije telefon
skega omrežja, k i predvideva 
glavno telefonsko avtomatsko 
centralo v Novem mestu » 
600 številk, dve vozelni ATC 
v Krškem za 300 številk i " 
Črnomlju za 200 številk M 
končne A T C v Brežicah -* 
300 priključkov, Sevnic i 200 
priključkov, A T C manjših ka
pacitet v M e t l i k i , Straži, Treb
n jem i n Bres tan ic i . Celotna 
invest ic i ja po petletnem P^ ' 
n u znaša 699 mil i jonov di
narjev. 

Le ta 1959 so začeli graditi 
novo poštno poslopje, katere
ga otvoritev smo praznovali 
ob l anskem občinskem P * 3 * 
n i k u . Z združenimi sredstvi 
občine, okraja i n P T T podjet
ja Novo mesto je zrastla v 

bodočem upravnem centru 
ena najlepših novomeški!1 

stavb. V stavbi so b i l i Po
pravl jeni tud i prostor i 2 8 

ATC. 

2e 3. novembra 1961 se J e 

začela montaža nove ATC 2 8 

600 priključkov. Možnost po
večave j e do 2000 telefonskih 
priključkov. Začeli so monti
ra t i tudi novo medkrajevno 
centralo. Vzporedno z mon
tažo je b i lo potrebno po me
stu zgradi l i novo telefonsko 
omrežje. T a dela so b i l a že 
v lanskem letu končana i£ 
vse je čakalo za priključek 
na avtomatsko telefonsko cen
tralo. 

Z a gradnjo nove pošte, po
laganje kablov i n avtomatsko 
telefonsko centralo je b i lo po
rabl jenih 240 mi l i jonov dinar
jev. S tem pa je b i l ustvarjen 

DANES: 
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VSE 0 TELEFONU 
llfB|l!Hlllllin'!»Hlli!!:;!i:llilll!i!ffll!lillllllllll!illiiWi™ 

tffc*0 a v t °mat i za -
. ^ C ^ Področja Do-
S f r j * * * - K a k o r je 

?l j^elonske^zveze 
J igo bodo p r i nas 
a * t u c e n t r a l e okra-
v ^ S )? a v n o A T C N o " 
flfl*1 W ° n a P r e j pove
l j [ t t*nzitno A T C v 

a* C j e l e I o n s k a c e n -
J^rt mestu je kon-

o S ^ & ^ J a oz i roma 
L - C P m a . P T T Novo 
«vjAr°8ovoru z občin-
^ ^ " n i odbor i skle-

sko centralo v L jub l j an i . 
M o d e m a telefonija zahte
v a t o l i ko zveznih vodov, 
da b i lahko naročniki 
sami- k l i c a l i vsakega naročni
k a v S loveni j i . Zaenkrat tega 
v N o v e m mestu še ne bo. 
Podjetje za P T T promet No
vo mesto pa je v dogovoru 
s podjet jem »Avtomatizacija« 
za nabavo visokofrekvenčno 
12-kanalno napravo, k i b i jo 
vključili na re lac i j i Novo me
sto — Ljubl jana. S temi vk l ju
čenimi te le fonskimi zvezami 
pa bodo naročniki i z Novega 
mesta predv idoma v drug i 
po lov ic i 1963 že lahko sami 
pok l i ca l i l jubl janskega naroč
n i k a oz i roma kran jsko i n ko
prsko mrežno skupino . 

Drugo leto bodo začeli po
lagati koaks ia ln i kabel na re
lac i j i Zagreb—Ljubl jana. P rve 

k i lometre kab la je tovarna v 
Svetozarevu že nared i la i n 
dostavi la P T T podjet ju v 
L jub l jan i . Po t em k a b l u bo 
lahko vzpostavl jenih istočas
no 960 telefonskih zvez. K e r 
bo kabel spel jan v pošto No-
vo mesto, bo n a razpolago 
zadostno število medkrajev
n i h zvez z Ljubl jano. Po pro
j ek tu bo celotna invest ic i ja 
koaksia lnega kab l a Zagreb— 
L jub l jana stala nad eno m i 
l i jardo dinarjev. 

Nan j bo vključena tud i vo-
zelna centrala v V i d m u -
Krškem. 

Upamo, da bodo načrti iz
vedeni pravočasno. V s e m , k i 
želijo postat i te le fonski na
ročniki nove A T C v N o v e m 
mestu, pa sporočamo, da so 
priključitve sedaj možne, za-

»Pepca, kako že doma pr ipra
viš štruklje?« 

to naj se čimprej pr ig lasi jo 
kot naročniki p r i pošti Novo 
mesto. 

Leon S k r a b l 

, t 0 r " n a n d i r , p r i j e l s em 
r čarovnika . . . « 

• ^ t ^ i e m »Iskra« po-
$ C « flobav° sledečih 
*iv«? 1 9 6 3 za vozelno 
•ftfS'^ko i n končne 
OT?11 i n Sevn ic i ; za 

le že sklenjena 
..v,|v,aobavo A T C Bre -
ffiho centralo A T C 

kablu hkrati 
JJPogovorov1 

. Jfc " ^ t o n s k i avtoma-
SSCtaražja medkra-
ffB** n i d vozelni-

telefonsko cen-
™ Povezava med 

V "anzitno telefon-

BARICA BO SPET DALA KRI 
K d o v M e t l i k i ne pozna pr i 

jazne i n zgovorne Bar i ce Jak-
ljevič, poslovodkinje bi feja 
Splošnega trgovskega pod
jetja? P r e d krvodaja lsko akci
jo, k i bo v M e t l i k i 8. i n 9. no
vembra, smo se obrn i l i nanjo 
z nekaj vprašanji. 

— K o l i k o k r a t s i dala k r i ? 
— K a d a r k o l i pr ide ek ipa v 

Met l i ko , jo vedno dam, le 
dvakrat a l i t r i k ra t je menda 
n isem dala. Doslej sem jo 
dala že petkrat a l i šestkrat. 

Tovarišica B a r i c a je b i l a v 
j u n i j u s skupino krvodajalcev 
iz Slovenije na ob i sku p r i i ta
l i j ansk ih krvodaja lc ih , zato 
smo j o zapros i l i , naj pove, 
kakšne vtise ima iz Itali je i n 
kako je organiz irano i ta l i jan
sko krvodajalstvo. 

— Nas je bi lo okrog 40. 
Pravzaprav smo vračali ob isk 
skup in i krvodajalcev i z neke 
vasi , imena se ne spomin jam, 
k i je b i l a lan i p r i nas n a obi
s k u . V tej vasi a l i pa drugod, 
n a p r i m e r v V i d m u , so nas 

zelo prisrčno pričakali. Pred
s tavn ik i Rdečega križa i z 
V i d m a so nas čakali že na 
b loku . Spre jem je b i l v dvo
ran i v idemske bolnice. V tej 
bo ln i c i smo da l i k r i . Posto
pek p r i odvzemu k r v i je ne
ko l i ko drugačen, vsem odvza
mejo enako količino. V I ta l i j i 
imajo plačano krvodajalstvo. 

K a j misliš o našem krvoda
ja lstvu? 

— Z d i se m i , da premalo 
nared imo za propagando k r 
vodajalstva; niso dovolj samo 

obvest i la l judem. N a poseb
n i h sestankih b i b i lo treba 
l judem razložiti pomen krvo
dajalstva i n vse ostalo, k e r 
nekater i celo mis l i jo , da j i m 
škodi. P r i t em b i mora le so
delovati vse družbene organi
zacije s propagando i n p r i sa
m i h akc i jah. — Naše krvoda
jalstvo, k i s lon i n a prosto
vo l jnem dajanju k r v i , je ne
dvomno boljše i n bol j huma
no kako r tam, kjer je to pla
čano. 

Janez Dragoš 

V Brnu so operirali alžirsko deklico 
N a I I . kirurški k l i n i k i v 

B r n u (Cehoslovaška) so letos 
polet i oper i ra l i n a s r c u šest
letno M i r i e l Dorne l iz Alžirije. 
Dek l i ca je ime la eno najbolj 
komp l i c i r an ih srčnih na jBk : 
zoženo pljučno veno, napako 
v steni m e d srčnimi prekat i . 
Operaci ja je trajala 4 ure i n 
pet m inut . Upo rab i l i so aparat 

za obtok k r v i zunaj telesa (51 
minut ) i n znižali temperaturo 
na 19 stopinj Celz i ja. V 32 m i 
nutah, k o je srce prenehalo 
u t r ipa t i , so razširili zoženo 
ključno veno i n ods t ran i l i na
pako v prekat ih s t k i v om i z 
notranjost i srca. O i e r a c i j a je 
povsem uspe la i n dek l i ca se 
je že v r n i l a zdrava v svojo 
domovino Alžirijo. 

T E H N I K A Z B L I Ž U J E L J U D I 

P R E T I R A N O SPOŠTOVAN^ 
centrala ! P r o s i m 

tovariša Petra!« 
»Klanjam se, gospod Peter!« 

(Po »JE2U«) 

»Halo, F i f i , le p r i d i gor, stara dva sta 
v kinu!« 

V noči od sobote na nedeljo bo »izginil« ves mošt i z vseh 
k le t i , hramov i n hramčkov, tud i iz najskromnejšega »hiza«, 
kot prav i jo ponekod tak imle d o m k o m v B e l i k ra j i n i . Spet 
se je obrni lo leto i n spet je tu stara, pr i l jub l j ena viža 
o M a r t i n u , k i čqz noč nared i v ino . . . V nedeljo ga bomo 
pokušali; mars ik je bo Mar t inova gos zbra la veselo družbo, 
saj je letos spet tako — Izjavam domačih strokovnjakov 
pa kaže verjet i ! — da se v inogradnik i postavljajo: »Na, 

sosed, le p i j — takega sem pr ide la l . . . « 

P R I R E D I L : 

R I Š E : 
88. Zgodaj spomlad i sta se napot i la Kriš-in čok po rek i S teward 
navzgor med gore, k jer je mora lo b i t i t isto čudovito jezero, k i ga je 
poz im i našel Kriš. Vso pomlad sta ga iska la , i n ko sta se že name
rava la v rn i t i , s ta zagledala kočo i n vodno površino, k i je zapeljala 
i n p revar i l a že cel r o d rudarjev. 

89. Spoznala 6 & \ n 0 w * ° s t ° nasejana po jezerskem d n u , 
da je voda » n o r . u fd^iS a t k e m polet ju ne more ta osušiti 
jezera. K e r so 5:<el» * ^ o V i i « o s t r l » »te sklepala, da niso 
prišli od daleč. »ti okol ico, da b i našla glavno žilo. 

90. Ozke soteske so bi le polne ledenikov. K o je Kriš opazoval sever
no obrežje jezera, je zagledal najmanj pet m i l j daleč skup ino borov
cev i n kočo. NI mogel verjet i . Pogledal je še enkrat i n bo l j ostro. 
Resnično! Iz d i m n i k a se je dv iga l steber d ima . Tako j se je l o t i l ple
sanja preko južne stene. 

Takole je bi lo v nedeljo, 28. oktobra opoldne ob otvor i tv i 
novega šolskega športnega igrišča p r i novomeški osnovni šoli. 
Šolsko športno društvo »KATJE RUPENA«, k i i m a 12 sekci j 

i n 757 članov, je slavi lo svoj ve l ik prazn ik 

Najboljši med najboljšimi 
Zapiski z obiska republiške komisije za ocenjevanje 
in tekmovanje odredov v letošnjih JUGOSLOVANSKIH 
PIONIRSKIH IGRAH po novomeškem okraju — Razve
seljiva rast telesne vzgoje med mladino — Prvak: 
PIONIRSKI ODRED »KATJE RUPENA« iz Novega mesta 

Letošnje akcije Jugoslovanskih pionirskih Iger se približujejo 
koncu. V našem okraju so okrajna in občinske komisije že ocenile 
pionirske odrede. Vendar dejavnost odredov na pc. rocju telesne ku l 
ture se n i prenehala. Marsikaj morajo še narediti to se pripraviti za 
svečan zaključek. 

Okrajna komisija za ocenjevanje je v širšem Izboru imenovala 20 
•dredov, k i naj bi prejeli okrajne, republiške ali zvezne nagrade. 
Morali pa so še izbrati štiri najboljše med najboljšimi. To n i bilo 
lahko, ker so bili odredi izenačeni. Komisija se je odločila za tiste 
odrede, k i so si letos in lani zgradili (ali še gradijo) lastna igrišča 
ta so zbrali največ točk po razpisu tekmovanja za kipec »Kurirja 
Jovice«. P rv i štirje odredi so se uvrstili tako: 1. Pionirski odred 
»Katje K u p i n a " v osnovni šoli v Novem mestu, z. Pionirski odred 
»Slava Hladnika-, v sevniški osnovni šoli, 3. Pionirski odred »Metli
ke« v metliški osnovni šoli in 4. Pionirski odred »Maršala Tita« v 
Leskovcu pri Vidmu—Krškem. 

Da bi vskladill ocenjevanje in točkovanje, je vse odrede v Slove
niji obiskala posebna republiška komisija, k i je temeljito proučila 
dejavnost vsakega izbranega odreda. 

• Komisija je najprej obiskala pionirski odred »Katje Rupena« v 
Novem mestu. T a največji šolski kolektiv ima v 41 oddelkih 1.427 
učencev, od tega polovico vseh učencev v nižjih oddelkih (od I. do 
IV. razreda). Imajo šolsko športno društvo »Katje Rupena«, v kate
rem je 12 sekcij in 757 članov. Osnovali so delovno brigado, k i Je 
gradila športno igrišče. Letos so opravili popolno asanacijo šole, 
učenci pa so uredili dvorišče to vrt. Odred je bil delaven tudi v dru 
gih točkah tekmovanja za kipec »Kurirja Jovice- . Prizadevali so si, 
da bi dosegli dob i « rezultate. V tekmovanju so bili enotni in so 
skupaj z učiteljskim zborom ter s pomočjo D P M opravili vse, da bi 
se uvrstili med najboljše. Uspeh je bi l tu. Premagali so mnoge ovire, 
zlasti tiste ob izbruhu epidemiji očesne bolezni. — Republiška ko 
misija se je z uspehi strinjala, vendar je zavzela kritično stališče, da 
je bilo v pričetku letošnjega šolskega leta v šoli okrog 200 učencev, 
k i so bili telovadbe oproščeni. Po podatkih, Id j ih je prejela okrajna 
komisija, pa j e število oproščenih telovadbe med letom padlo na 54. 
T i učenci so v glavnem oproščeni zaradi paralize to rahitlčnosti. Obe 
komisiji pa sta opozorili šolo, naj čimprej preplcska telovadnico to 
garderobo. Na podlagi vsega je republiška komisija potrdila sklep 
okrajne komisija, da Odred »Katje Rupena-« zasede prvo mesto. 

• Naslednji obisk je veljal Metliki. V tamkajšnji osnovni šoli je 
539 učencev v 16 oddelkih. Njihovo športno društvo ima 6 sekcij to 
125 članov. Predsednik odreda Jože Pahor je povedal vse podrobnosti 
o delu pionirjev v letošnjih JPI to o težavah. Ogledali smo si igrišče 
ki so ga sami uredili, mlečno kuhinjo in vse prostore v njej. O delu 
pionirjev je pripovedoval tudi Ivo Likavec, k i mu gre vse priznanje 
za tako lep uspeh odreda. 

• Nato so se ustavili v Sevnici. V sevniški šoli Je 835 učencev, 
razvrščeni so v 24 oddelkov, k i so v štirih stavbah. V šoli deluje 
šolsko športno društvo »Zvezda«. Ta ima 11 sekcij to 363 članov. 
Odred je pomagal pr i ureditvi igrišča ob šoli v Radni in si tako pr i 
skrbel lep prostor za vse igre. Ker so oddelki raztreseni, odred težko 

\ dela. Vendar so opravili tekmovanja, k i so bila predpisana v 
okviru JPI. 

• i n že so prišli v Leekovec. Imeli so vtis, da so prišli v zelo raz
gibano šolo, med pionirje in mladince, k i se radi posvetijo športu. Na 
novem igrišču se je pravkar začel trening rokometne sekcije šol
skega športnega društva »Mladi Sporlnik«. To društvo so ustanovili 
letos in ima 9 sekcij ter 292 članov. Solo obiskuje 498 učencev, k i se
dijo v 16 oddelkih. Takoj so se poleg članov republiške komisije to 
šolskega vodstva zbrali tudi pionirji iz vodstva odreda, tako pred
sednica pionirskega odreda Vojmira Jane, Salmičeva, predsednica 
šolskega športnega društva, to drugi. Živahno so pripovedovali o delu 
v okviru letošnjih JPI, predsednica odreda Jančeva pa je še dodala: 
»Zelo smo bili veseli, da Je telesna kultura dobila mesto v pionirskih 
igrah. Vs i smo delali i n tekmovali, da bi bil uspeh kar najboljši. Tak 
način tekmovanja na.j bi bil tudi v prihodnje!« Predsednica pionir
skega starešinskega sveta Zalokarjeva je povedala: »Kolektiv n i b i l 
preobremenjen z delom. Pionirji so veliko sami naredili, pomagali pa 
so j im še mladinci, k i so bi l i še lani v naši šoli. V sekcijah so pre
vzeli trenerske dolžnosti.« Upravitelj šole pa je meni l : »Letošnje 
Igre niso preveč bremenile šolskega kolektiva. Z igriščem smo imeli 
sicer veliko dela, ponosni pa smo na uspehe. Vsekakor je zelo lepo, 
da vidimo učence n a igrišču tudi po šolskem pouku. Vemo, da delajo 
prav in se zabavajo. Sem prihajajo tudi mladinci, k i se na ta način 
odtujejo vplivom gostita ta pijančevanja. Pionirske igre vnašajo v 
v delo in življenje šole veliko novega ta spodbudnega, zato podpiram 
tako delovanje«. . . 

B Želimo, da bi se okrajni zmagovalci dobro uvrstili tudi v repu
bliškem ali celo v zveznam merilu. Seveda zapiski z obiskov malo 
povedo o pionirjih, ti so delali veliko več. Okrajna komisija hkrati 
želi, naj vsi odredi takoj pošljejo zaključna poročila na formularjih, 
k i so j ih prejeli ob začetku tekmovanja. Poročila je treba poslati naj
kasneje do 15. novembra Okrajnemu odboru JPI, Novo mesto, poštni 
predal 65. Okrajni odbor JP I je pripravil tudi 20 nagrad, k i jih bo 
podelil 20 najboljšim odredom. 

Franc Segedln 

Največje veselje: spodbujat i »domače« moštvo na prvi r okometn i 
tekmi na novem igrišču! (28. oktobra 1962) 



Obdobje poglobljenega dela v Brežicah Nova vodstva krajevnih 
organizacij SZDL 

V d r u g i p o l o v i c i o k t o 
b r a se j e začelo z a član
s t v o S Z D L v občini Breži
ce o b d o b j e p o g l o b l j e n e g a 
pol it ičnega de l a . N a sede
žih k r a j e v n i h o d b o r o v 
S Z D L t e r p o številnih po
družnicah občani že ves 
t a čas z z a n i m a n j e m raz
p r a v l j a j o o p r e d l o g u n o v e 
u s t a v n e u r e d i t v e . V s e b i n o 
o s n u t k a u s t a v e to lmači 
p r e b i v a l c e m k a r 25 p r e d a 
va te l j e v . Na jveč r a z p r a v 
p o t e k a o b večerih, pone
k o d , z l a s t i n a v a s i , p a so 
občani z a t o i z b r a l i nede
l j e . V p o s a m e z n i h s k u p i 
n a h se z b e r e povprečno 30 
d o 80 udeležencev. 

V splošni r a z p r a v i j e ve 
čina časa n a m e n j e n a pre
d a v a n j u , v s p e c i a l i z i r a n i h 
r a z p r a v a h p a n a j b i p re 

v l a d o v a l a d i s k u s i j a . Šele 
t eda j b o d o občani d o b i l i 
o d g o v o r e n a v s a vpraša
n j a , k i prv ič n i s o b i l a do
v o l j p o j a s n j e n a . , 

Poslušalci so se v dose
d a n j i r a z p r a v i z a n i m a l i 

BREŽIŠKE 
V E S T I 

p r e d v s e m z a l a s t n i n s k a 
vprašanja, z a gospodar j e 
n j e z g o z d o v i , d edovan j e , 
p r a v i c e u p r a v l j a v c e v , a r o n 
d a c i j o z e m l j e i t d . 

V p r e t e k l e m t e d n u so 
poslušali p r e d a v a n j a o 
u s t a v i p r e b i v a l c i nas l ed 
n j i h k r a j e v . 

G A B E R J E . Z b r a l o se je 
29 udeležencev. Z a n i m a l i 

so se, če u s t a v a s p r e m i n j a 
a g r a r n i m a k s i m u m , ka ico 
j e s sečnjo l e s a i n z zapo
s l i t v i j o v o b r t i . 

D O B O V A . Navzoč ih 74 
poslušalcev. M e d d r u g i m 
j e b i l o z a s t a v l j eno t u d i 
vprašanje, .če so v u s t a v i 
zajamčene p r a v i c e d o 
o s k r b e k m e t o v , k i z a r a d i 
s t a r o s t n e o n e m o g l o s t i p r e 
p u s t i j o z e m l j o z a d r u g i . 

R I G O N C E . P r i s o t n i h 22 
občanov. Z a n i m a j i h , če
m u d o p o l n i l n a občinska 
d o k l a d a . 

M I H A L O V E C . 34 udele
žencev. V r a z p r a v i vprašu
j e j o z a sečnjo l e s a t e r k a j 
b o z n e r e n t a b i l n o z e m l j o , 
k i je z a d r u g a noče o d k u 
p i t i . 

P O N I K V A - L A Z E . N a pre 
d a v a n j u 24 poslušalcev. 

Novo: rastlinjaki v Čatežu 
V okv i ru proslav občinske

ga prazn ika občine Brežice so 
predzadnjo nedeljo dopoldne 
slovesno odpr l i nove rast l i 
njake v V r tna r i j i v Čatežu. 
Otvori tve se je udeležilo nad 
200 gostov, med n j i m i tud i 
sekretar za kmeti jstvo i n go
zdarstvo I S L R S tov. ćaćino-
vič, podpredsednik Republ i -

BREŽIŠKA KRONIKA 
NESREČ 

Pretekli teden so se poškodovali 
ln iskali pomoči v brežiški bol
nišnici: Jožeta Petrigoja, posest
nika iz Loč, je zadel avtobus in 
mu poškodoval glavo in obe roki; 
Terezija Radanovič, žena rudarja 
lz Globokega, je padla z voza in 
si poškodovala desno nogo; Alojz 
Markovič, sin posestnika z Vinje-
ga vrba, je padel s kolesa in si 
zlomil ključnico; Martin Vodopi-
vec, delavec iz Zenjega, je padel 
s avtomobila in si poškodoval levo 
nogo v kolku; Maksa Hrapina, 
posesntlka lz Bojsnega, Je pri po
diranju oplazilo drevo; Ivana Zak-
ška, rudarja iz Sedma, Je zasulo 
v rudniku, pri čemer si je po
škodoval glavo. 

Iz brežiSke porodnišnice 
Pretekli teden so T brežiški po

rodnišnici rodile: Katica Kelhar lz 
Laduča — dečka, Darinka Plazar iz 
Boštanja dečka, Angela Volj-
čanšek iz Volčja — dečka, Matija 
Hočevar iz Brezovega — deklico, 
Alojzija Spelko iz Rajca — dečka, 
Ana Prak iz Dvore — dečka, Cilka 
Kunšek iz Canja — deklico, Angel
ca Zmavc iz Brezovice — dečka, 
Marija Bokal iz Zagaja — deklico, 
Jožefa Kenk — deklico, Marija 
Kostanjšek iz SromelJ — dečka, 
Ana Sepec lz Rakovca — deklico, 
Jožeta Skul iz Vel. Mraševega — 
dečka. 

MATIČNI URAD BRE2ICE 
Oktobra nI bilo rojstev Izven 

bolnišnice. 
Poročili so se: Dragoje Pejano-

vić, podoficir JLA, in Marija 
Grame, učiteljica, oba lz Sentle-
narta; Konrad AJster, puškarskl 
mojster iz Krške vasi, in Sonja 
Matic, uslužbenka iz Brežic inž. 
Anton Ošlak in Ivanka Rašeta, go
spodinja, oba lz Karlovca; Anton 
Ogorevc, uslužbenec iz Ljubljane, 
in Ivana Kropivšek, učiteljica iz 
Smartnega; Milan Šetinc, strojni 
tehnik, in Marija Osojnik, usluž
benka, oba iz Sentlenarta. 

ške gospodarske zbornice 
Ivan More ter predstavnik i 
republiških, okra jn ih i n ob
činskih organov, J L A , politič
n ih i n družbenih organizaci j 
i n ostal i . Popoldne s i je rast
l injake ogledal tud i predsed
n ik izvršnega sveta L R S tov. 
V i k t o r Avbel j . 

Po uvodni besedi upravn ika 
kmet i jske zadruge Brežice, k i 
je investitor objektov, i n 
predsednika obratnega delav
skega sveta tov. M i r k a V i m -
pol jska je predsednik občin
skega l judskega odbora tov. 
M i l a n šepetate spust i l napra
ve v obratovanje i n čestital 
ko lekt ivu K Z Brežice za novo 
delovno zmago. Poudar i l . je 
pomen tega obrata za preskr
bo prebivalstva ter naglasi l , 
da je V r tna r i j a v Čatežu po
membna pr idobitev za gospo
darstvo občine i n vse družbe. 

Nato so s i udeleženci ogle
da l i nove rast l injake i n se ze
lo pohvalno i z raz i l i o so l idn i 
gradnj i objektov i n proizvod
n j i povrtnlne i n cvetja. Poseb
no pozornost so vzbud i l i pa
radižniki, k i zelo lepo kažejo. 
Računajo, da bo p r v i pride
lek paradižnikov na t rgu že 
v drug i po lov ic i decembra. 
Skupno je pod stek lom ogre
vanih 10.000 kvadr . metrov po
vršin, kjer bodo z dvema let
n ima p r ide lkoma proizvaja l i 
tiste povrtnine, k i bodo na 
trgu najbol j iskane. 

Invest ic i jska vrednost rast
l in jakov znaša 160 mi l i jonov ; 
predvideno je, da bodo sred
stva za izgradnjo vrnjena naj
kasneje v 15 let ih. Gradbena 
dela je sol idno opravi lo pod
jetje P i on i r i z Novega mesta, 
montažna dela ogrevalnih i n 
namaka ln ih naprav pa podjet
je »Branko Maloševič« iz Za
greba. Izvajalci del zaslužijo 
priznanje, predvsem pa tov. 
Strugar , član ko lekt iva P i on i r 
za izvedbo hidravličnega od
p i ran ja strešnih oken. 

Ko l ek t i vu kmet i jske zadru
ge Brežice čestitamo za to de-

Vso zemljo je treba obdelati 
Svet za kmet i jstvo i n go

zdarstvo O b L O Črnomelj je 
p r e d dnevi razprav l ja l o je
sensk i setvi, p l anu pogodbe
ne proizvodnje, gospodarje
n j u z gozdovi i n lovstvu. P l a n 
jesenske setve n i b i l izpol
njen, uresničili so ga samo 
z 81 odstotk i . G lavn i vzrok za 
to je b i l o pomanjkanje umet
n i h gnoj i l . N a površinah, 
k jer n iso se ja l i rži, bodo spo
m l a d i vsajal i oves, k i daje 
približno tolikšen pr ide lek 
kot rž. Razen tega je svet 
ugotavl jal , da je v ravn insk ih 
prede l ih okrog Črnomlja, 
Gr ibe l j i n Dragatuša precej 
zapuščenih nj iv . Vse lastnike 
teh parce l bodo opozor i l i , 
naj zemljo obdelajo, sicer 
J i m bo odvzeta za dobo do 
pet let i n dana v obdelavo 
kme t i j sk i zadrugi . 

N a sej i so obravnaval i tud i 
vprašanje izkoriščanja go
zdov. P r i pom in j a l i so, da so 

b i l i nekater i l as tn ik i gozdnih 
zemljišč zarad i nedovol jenih 
i n čezmernih sečenj že več
kra t kaznovani . V pr ihodnje 
bodo t a k i m gozdnim posest
n i k o m gozdove odvzel i za do
bo do 20 let. V tem času ne 
bodo ime l i pravice sekati . 
Smotrno izsekavanje bo o-
pravl ja la kmet i j ska zadruga, 
k i bo gozd pogozdovala i n ga 
negovala. Po lov ico vrednost i 
lesa na panju bo d o b i l ' last
nik, polov ico pa zadruga za 
nego takega gozda. 

Glede n a slabo gospodarje
nje lovske družine v L o k i so 
predlagal i , naj se ta družina 
razpust i . Imenoval i so kom i 
sijo, k i b o ugotovi la, kako je 
lovska družina gospodari la, 
ko l i ko odstrelov div jadi je 
ime la , kako je skrbe la za 
razmnoževanje i n oskrbova
nje div jadi ter kako je izva
ja la lovske predpise. 

J . 9. 

lovno zmago i n želimo, da b i 
ta v Jugoslav i j i največji to
vrs tn i obrat uspešno oprav l ja l 
svojo nalogo v socialističnem 
gospodarstvu. —ek 

Z a n i m a j o se z a p r a v i c e dr 
žavljanov, g o s p o d a r j e n j e z 
g o z d o v i , z a k o n o l o v u i t d . 

K O R I T N O . Udeležence 
z a n i m a p r e d v s e m vpraša
n je osebne i n p r i v a t n e 
l a s t n i n e . 

C I R N I K . V središču raz
p r a v e o s e b n a l a s t n i n a i n 
a r o n d a c i j a z em l j e . 

K R Š K A V A S . N a p r e d a 
v a n j u p r i s o t n i h 50 obča 
nov . Z a n i m a j o j i h p r e d 
v s e m občinske d o k i a d e z a 
l e t o 1962. P o d o b n a vpraša
n j a s t a v l j a j o t u d i udele- ' 
ženci p r e d a v a n j v OBREŽ
J U i n B R E G A N S K E M S E 
L U . 

N a J e s e n i c a h vprašanj v 
1. d e l u tolmačenja n i b i l o 

V Brežicah so b i l a p i e -
d a v a n j a p o v s e h štirih ra 
j o n i h z a d o v o l j i v o o b i s k a 
n a . Udeleženci so se zan i 
m a l i z a s p r e m e m b o sodišč 
i n p r a v i c o u p o r a D e j e z i K a 
n a c i o n a l n i h manjšin. P r e d 
l o gov n i b i l o , živahnejša 

. r a z p r a v a p a se o b e t a v na
d a l j e v a n j u tolmačenja. 

R a z e n v z go ra j n ištet ih 
k r a j i h m o r a m o o m e n i t i 
u s p e l o splošno r a z p r a v o o 

Občinski odbor Socialistič
ne zveze v Brežicah je skle
n i l , da bodo krajevne konfe
rence S Z D L izvedene do 20. 
novembra. Krajevne organi-
zacije so tokrat začele resno 
delat i . M e d drug im urejajo 
organizaci jska vprašanja v 
zvezi s članarino, evidenco 
članstva i t td . K e r bodo v p r i 
pravah pomagale tud i osnov
ne organizacije Z K , lahko p r i 
čakujemo, da bodo sestanki 
podružnic izvedeni pravočas
no i n v redu. 

V Brežicah so b i l i že vs i 
vo l i ln i sestanki podružnic. 
Posebno dobro je b i l pr iprav
ljen sestanek I I I . rajona, k i 
se ga je udeležilo 114 članov. 
Razprav l ja l i so o vprašanjih 
k i neposredno zadevajo pra
vice občanov. K r i t i z i r a l i so 
gradnjo Bize l jske ceste i n za
htevali poročilo o izvajanju 
del . Precej obširno so raz-

p r e d l o g u n o v e u s t a v e t u d i 
v Artičah, n a Bo . j snc ru , v 
S t a r i v a s i , n a B i z e i j s k e m , 
v K a p e l a h , Kr ižah, šentle-
n a r t u , C e r k l j a h i n d r u g o d . 
T u d i p o t e h k r a j i h se bo
d o občani še drugič s e s t a l i 
i n p o d r o b n e j e r a z p r a v l j a l i 
o v s e m , k a r j i h z a n i m a . 

prav l ja l i o razširitvi otroške
ga vrtca, ker je občutno pre
majhen. S t r in ja l i so se, da 
bi I I I . rajon s samoprispev
k o m znatno pomagal p r i ure
d i tv i otroškega igrišča. Nov i 
odbor bo mora l izvajati vse 
sklepe. — N a ta način se je 
tud i I I I . ra jon vključil v tek
movanje kra jevnih organiza
c i j S Z D L . 

Vse podružnice S Z D L so 
pr iprav i l e dobra poročila o 
svojem delu o bodočih nalo
gah. 

Ivan 2ivič 

MATIČNI URAD NOVO MESTO 
V času od 29. oktobra do 5. no

vembra Je bilo rojenih 15 dečkov 
in 16 deklic. 

Poročili so se: Jože Beg, kme
tijski delovodja iz Sevnega, in Ana 
Rataj, tkalka z Otočca; Danijel 
Gajski, uslužbenec iz Zagreba, i ° 
Božidara Popovič, uslužbenka • 
Sel pri Jugorju; Jože Gazvoda, 
bolničar iz Kanade, in Rozallj* 
Dolar, poljedelka iz Gor. Maha-
rovca. 

Umrli so: Marija Petrina, šivilja 
iz Uršnih sel, 19 let; Stanislav 
Turk, sin kmeta iz Visejca, 17 let; 
Janez Križan, Invalid z Otoka, M 
let. 

Vsak četrtek: v vsako 
hišo našega okraja 
DOLENJSKI LIST! 

Sproščena razprava mladih v Črnomlju 
Občinska k o n f e r e n c a 

L M S v Črnomlju 4. no
v e m b r a j e krit ično a n a l i z i 
r a l a d e j a v n o s t m l a d i h n a 
področju c e l o tnega druž
benega živl jenja i n opozo
r i l a n a n e k a t e r e p o m a n j k 
l j i v o s t i , k i so se p o j a v i l e 
p r i d e l u . 

K o n f e r e n c a j e u g o t o v i l a , 
d a j e o d s t o t e k m l a d i h v 
s a m o u p r a v n i h o r g a n i h go
s p o d a r s k i h o r g a n i z a c i j s i 
c e r n e k o l i k o p o r a s e l , ven
d a r ne d o s e g a večine, k i 
b i j o l a h k o upravičeno 
pričakoval i g lede n a števi
l o z a p o s l e n i h m l a d i h de
l avcev . K r i v d a j e t u d i n a 
m l a d i n s k i o r g a n i z a c i j i , k i 
b i m o r a l a več s k r b e t i z a 
v z go j o m l a d i h u p r a v l j a v -

N O V I C E 
ČRNOMALJSKE 
K O M U N E 

cev. K a j t i n i d o v o l j , d a 
m l a d e g a človeka p r e d l a g a 
m o v o r g a n s a m o u p r a v l j a 
n j a , dolžnost o r g a n i z a c i j e 
L M j e , d a t ega človeka 
u s p o s a b l j a z a o p r a v l j a n j e 
določene f u n k c i j e , č e p a 
hočemo to doseči, j e n u j 
n o , d a p o s v e t i m o več jo 
p o z o r n o s t izobraževanju. 

D e l e g a t i z B e l t a j e opo 
z o r i l , d a j e v n j i h o v e m 
p o d j e t j u m l a d i n a s l a b o se
z n a n j e n a z d o g o d k i i n go
s p o d a r j e n j e m v p o d j e t j u . 
Člani s a m o u p r a v l j a n j a pre
m a l o prenašajo p r o b l e m a 
t i k o s se j m e d os ta l e čla
ne k o l e k t i v a . Odločno p re 
m a l o p a čuti jo p o v e z a v o 
m e d o s n o v n i m i o r g a n i z a c i 
j a m i Z K i n L M . 

. V e l i k o so r a z p r a v l j a l i o 
p o l i t i k i štipendiranja t e r 
p o u d a r i l i , d a b i m o r a l a 
o r g a n i z a c i j a L M i m e t i 
večjo v l o g o k o t d o s l e j . V 
r a z p r a v i so o p o z o r i l i , d a 
d o d e l j u j e j o štipendije ose
b a m , k i s o se p o konča
n e m študiju n a e n i f a k u l 
t e t i odloči le z a študij n a 
d r u g i f a k u l t e t i . O b e n e m 
so u g o t o v i l i , d a j e d i j a k o m 
črnomaljske g i m n a z i j e ze
l o težko d o b i t i št ipendijo 
z a študij n a g i m n a z i j i i n 
n a f a k u l t e t a h . Z a t o so ne
k a t e r i p r i m o r a n i , d a s i 
poiščejo št ipendijo v d r u 
g i h k r a j i h . J a s n o je , d a 
z a r a d i t a k e štipendijske 
p o l i t i k e k a d e r o d h a j a d r u 
g a m , čeprav v e m o , d a v 

novomeškem o k r a j u zna t 
n o p r i m a n j k u j e v i s o k o 
k v a l i f i c i r a n i h s t r o k o v n j a 
k o v . D e l o v n e o r g a n i z a c i j e 
i n o d g o v o r n i činitelji v 
k o m u n i b o d o m o r a l i o t e m 
začeti več razmišl jat i i n 
upoštevati t u d i m n e n j e 
m l a d i n s k e o r g a n i z a c i j e . 

N a k o n f e r e n c i so dele
g a t i m e d d r u g i m o p o z o r i l i 
n a družbeno p r e h r a n o v 
Črnomlju, k i p r e d s t a v l j a 
že v r s t o l e t nerešlj iv p r o 
b l e m . M l a d i d e l a v c i se h r a 
n i j o v g o s t i l n a h t e r plaču
j e j o p o višj ih c e n a h , n a 
v z l i c t e m u , d a so n j i h o v i 
d o h o d k i n i z k i , š e težje j e 
z a va j ence , k i j i h r a z e n te
ga teži še p r o b l e m v i s o k i h 
c e n s t a n o v a n j . S o p r i m e r i , 
d a m o r a j o plačevati s tano 
v a n j a p o 2.500 d i n ne gle
de n a to , k o l i k o j i h je v 
s o b i . J a s n o je , d a t i i n po
d o b n i p r o b l e m i v p l i v a j o 
n a u s p e h v p r o i z v o d n j i i n 
šoli. 

N a k o n f e r e n c i n i m a n j 
k a l o r a z p r a v o p r o b l e m i h 
z o s t a l i h področ i j : šolstva, 
p r o s v e t n o - k u l t u r n e de
j a v n o s t i m l a d i n e , športa 
i t d . V i d e t i j e b i l o , d a so 
m l a d i n c i r a z p r a v l j a l i ze lo 
sproščeno, p o čemer se j e 
k o n f e r e n c a še posebe j od
l i k o v a l a . 

N a k o n c u j e k o n f e r e n c a 
i z v o l i l a 15-članski k o m i t e , 
z a p r e d s e d n i k a p a j e b i l 
p o n o v n o i z v o l j e n S l o b o d a n 
Drakulič. N o v e m u v o d s t v u 
že l imo p r i d e l u k a r na j 
več u s p e h o v . 

F r a n c e S l a d i c 

Za komunalne sto
ritve ali šušmarstvo? 

K o m u n a l n a u p r a v a v 
Črnomlju j e b i l a u s t a n o v 
l j e n a z n a m e n o m , d a 
o p r a v l j a vse k o m u n a l n e 
s t o r i t v e n a področ ju obči
ne, č lani s v e t a z a i n d u s t r i 
j o , o b r t i n b l a g o v n i p r o 
m e t so n a s e j i u g o t a v l j a l i , 
d a u p r a v a n i z a i n t e r e s i r a 
n a , d a b i z g r a d i l a k a n a l e 
p r i a d a p t a c i j i p o s l o v a l n i 
ce »Ve le tekst i l « i n d a t u d i 
n i mogoče d o b i t i z i d a r j e v , 
k i b i o p r a v l j a h s t o r i t v e za
s e b n i k o m . P o m a n j k a n j e 
o b r t n i k o v ( s oda r j e v , z i 
da r j e v i n kovačev ) j e ob
čutno. Z a t o m o r a j o zaseb
n i g r a d i t e l j i s t a n o v a n j s k i h 
hiš n a j e m a t i z i d a r j e i z 
p o d j e t i j v p o p o l d a n s k e m 
času i n o b n e d e l j a h . P o 
m n e n j u s v e t a b i m o r a l a 
k o m u n a l n a u p r a v a o p r a v 
l j a t i d e l a v z v e z i s k o m u 
n a l n o d e j a v n o s t j o . K e r z a 
t o n i b i l a z a i n t e r e s i r a n a , 

so z a s e b n i k i z a r a z n a de la 
večkrat n a j e m a l i šušmarje. 

J. S . 

Čevljarji v itanovanj-
ski skupnosti 

Splošno čevl jarstvo v 
Črnomlju j e z a r a d i preve
l i k i h o b v e z n o s t i p r e d l i k v i 
d a c i j o . P o d j e t j e p a j e po
t r e b n o . S v e t z a b l a g o v n i 
p r o m e t , o b r t i n i n d u s t r i j o 
j e p r e d l a g a l , na j se po-
p r a v l j a l n i c a l i k v i d i r a , ven
d a r b i b i l o t r e b a ne ka j 
p o d o b n e g a o s n o v a t i p r i 
S t a n o v a n j s k i s k u p n o s t i v 
Črnomlju. — T u d i v S e m i 
ču so b r e z čevl jarske de
l a v n i c e , čeprav i m a j o vse 
s t r o j e , o r o d j e i n p r o s t o r e . 
N i m a j o p a čevl jarjev. Čla
n i s v e t a m e n i j o , na j b i 
čevl jarsko p o p r a v l j a l n i c o 
priključil i k tamkajšnjemu 
o b r t n e m u s e r v i s u . 

»VELETEKSTIL« 
v Črnomlju 

V soboto je v Črnomlju bi
l a odprta poslovalnica »VE-
LETEKSTILA« i z Ljubl jane. 
To je največja poslovalnica v 
naši občini. Ima sodobno ure
jene lokale bf je bogato za
ložena z modern im i vzorci 
kamgarnov, s konfekci jo vseh 
vrst ter s trikotažnimi i n vol
nen imi i zde lk i . 

To in ono s seje ObLO Videm Krško 
k Predsednik ObLO Je sklical 

26. oktobra sejo ObLO Videm-
Krško s pričetkom ob 7.30. Za
radi nediscipliniranosti nekaterih 
občinskih odbornikov pa se je seja 
pričela šele ob 8.15. Nekateri od
borniki so prihajali na sejo šele 
takrat, ko se je že obravnavala 
tretja točka dnevnega reda ln so 
s tem motili potek. 

• Dnevni red seje je obsegal 
18 točk. Se pred sprejetjem dnev
nega reda so bile vanj vnesene 
tri nove točke: Razrešitev direktor
ja trgovskega podjetja »Prometa 
lz Krškega, Pripojitev trgovskega 
podjetja »Promet« k senovskl 
»Preskrbi« in Odkup stanovanj za 
potrebe ObLO. 

B Se preden so odborniki prešli 
na obravnavo prve točke, se je raz
vila živahna razprava. Postavljeno 
je bilo vprašanje, kako je z ure
ditvijo problema krškega mostu, 
ali je realiziran samoprispevek za 
popravilo in gradnjo ceste v Kr
škem, na Vidmu in v Brestanici, 
ali ne bi kazalo čimprej dokončno 
rešiti stalno namestitev sanitarnega 
inšpektorja ln čemu prepoved pro
daje razkuževalnih sredstev za pše
nico? Nadalje je bilo predlagano, 
naj bi se zaostrila kontrola pri 
prodaji strupenega sadnega škro
piva ekatina. Ugotovljeno Je nam
reč, da je bilo na območju občine 
registriranih že več zastrupitev • 
tem škropivom, ker se prodaja 
brez poprejšnjega opozorila. Občin
ski odborniki so dobili na vpra
šanja odgovore. 

•I Občinski zbor je glasoval za 
predlog odloka o stopnjah občin
ske dokiade na dohodek od kme
tijstva ,na dohodek od samostoj
nih poklicev ter premoženje in 
hišnino, zbor proizvajalcev pa se 
s predlogom ril v celoti strinjal. 
Zato je bila na seji imenovana ko
misija, ki je uskladila nasprotujoča 
si mnenja, nakar je zbor proizva
jalcev glasoval za odloke. 

• Brez razprave je bilo na zbo
ru proizvajalcev potrjeno poročilo 
komisije za izvajanje predpisov o 
delitvi čistega dohodka gospodar
skih organizacij ln zavodov. D. K. 

Prenočišča tudi 
na Senovem 

Gostišča n a S e n o v e m so 
s i c e r d o b r o u r e j e n a , ven
d a r so b r e z prenočišč. 
M a r s i k a t e r i gos t a l i t u r i s t , 
k i b i s i c e r r a d o s t a l n a S e 
n o v e m za n e k a j d n i . r i m a 
k j e prenočit i . K o l e k t i v re
s t a v r a c i j e n a S e n o v e m p a 
b o t u d i to v k r a t k e m ure 
d i l . S p r i h r a n k i i n i n v e s t i 
c i j s k i m p o s o j i l o m b o v 
s v o j i s t a v b i d o k o n c a l e t a 
p r e u r e d i l t r i s obe i n j i h 
m o d e r n o o p r e m i l . I n v e s t i 
c i j e z a prenočišča z deve

t i m i p o s t e l j a m i b o d o zna
šale m i l i j o n 800 tisoč d i 
n a r j e v . 

R e s t a v r a c i j a n a S e n > 
v e m n i z n a n a s a m o p o k v a 
l i t e t n i h pijačah m n i z k i h 
c e n a h , temveč se upraviče
n o ponaša t u d i z i z v r s t n i 
m i j e d i l i . T u d i čistoča i n 
postrežba j e v r e s t a v r a c i j i 
n a višku. 

Odkup stanovanj 
za potrebe ObLO 

Občinski l j u d s k i o d b o r 
v V idmu-Krškem j e sk le 
n i l z g r a d b e n i m pod je t 
j e m »Sava « p o g o d b o o od
k u p u t r e h t r o s o b n i h i ? 
d v e h d v o s o b n i h s t anovan j -
G r a d b e n o pod j e t j e >Sava« 
g r a d i n a V i d m u s t o l p n i c o 
z d v a j s e t i m i s t a n o v a n j i , k i 
j i h b o p o t e m p r o d a l o . S t a 
n o v a n j a b o d o v s e l j i v a sep
t e m b r a p r i h o d n j e g a l e t a . 
T r o s o b n o s t a n o v a n j e s tane 
4,500.000 d i n , d v o s o b n o P * 
3,200.000 d i n 
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Kulturi mesto v občinskem statutu! 
Z letne konference sevniškecja kulturnoprosvetnega društva SVOBODE 

Pre tek l i teden so člani Svo
bode v Sevnic i ob lep i ude
ležbi pregledal i delo v pre
tek lem obdobju, hk ra t i pa so 
s i postav i l i smernice za bo
doče. 

V imenu odbora je poročal 
tov. Jože K o l m a n . Ugotovi l je, 
da je b i lo delo Svobode zelo 
skromno. Delovale so prav
zaprav le nekatere sekcije, na 
p r imer d ramska i n šahovska, 
vendar b i e z povezave z dru
štvom, p r i katerem je obsta
ja l odbor le formalno i n se 
sploh n i konst i tu i ra l . V z rokov 
za mrtv i l o je b i lo več: pasiv
nost odbora, pomanjkanje 
prostorov i n dvoran, pomanj
kanje sodelovanja vsega član
stva, nejasen koncept glede 
razvoja ku l ture v občini ter 
skromna finančna sredstva. 

V razpravi , k i je b i l a izred
no živahna, je b i lo poudar

jeno, d;, s i večina delovnih 
l jud i po naših ko l ek t i v ih želi 
kul iurno-prosvetne dejavnosti 
i n da je precej l jud i , k i so 
vo l jn i delati , le organiz irat i 
j i h je potrebno. Predstavnik i 

SEVNIŠKI 
V E S T N I K 

kolekt ivov so da l i hvalevred
no izpodbudo, da se v neka
ter ih podjetj ih organizirajo 
določene sekcije, seveda v 
okv i ru Svobode. Prav tako so 
ponud i l i prostore za razne 
dejavnosti. Ce b i kolekt ive ži
vo zainteresiral i za ku l turno-
prosvetno dejavnost, b i to po
stalo nj ihova stalna potreba 

Uspela konferenca na Studencu 
N a nedavni letni konferen

c i krajevne organizacije S Z D L 
na Studencu p r i Sevnic i so 
občani razprav l ja l i tud i o no
v i ustavi . Ljudje so se z last i 
zan imal i za lastništvo gozdov 
in zastavi l i v tej zvezi več 
vprašanj. N a vprašanja je 
odgo' s r ja l Tone Rupar , re
ferent z a gozdarstvo O b L O 
Se-.-nica 

Iz poročil, k i so b i l a pre
brana na letni konferenci , je 
razvidno, da dosedanji odbor 
krajevne organizacije n i b i l 
dovolj delaven. Člani so iz
raz i l i željo, naj se v odbor 
izvol i jo tak i l judje, k i se bo
do zavzemali za politični i n 
gospodarski napttKiek kra ja . 
Predlagal i so tud i , naj b i fe 
v organizacijo vključili vs i 
vo l ivc i , češ da je s skupni-
w močmi laže doseči reč j i 
* -r> tdek. Trenutna je v i r 
ganizacijo vključenih 315 l ju
di, lanko p a -)i ih b x i e 
*nki£i tol iko. Navzoči so 
s p - c f v n l i , zakaj so u k i n ' . i 
delovno mesto cestarja. Svoj-
čas so bi le ceste zadovol j ivo 
vzdrževane, sedaj' so pa očit
no zanemarjene. Z last i je 
problematična cesta Zavratec 
—Križe—Hubanjica. H k r a t i 
so i z raz i l i zadovoljstvo, da so 
lahko s pomočjo E l e k t r a -
Krško, O b L O i n s samopr i 
spevki občanov e lektr i f i c i ra l i 
vse vasi na tem področju. 

N a k o n c u so i zvo l i l i 13-član-
s k i odbor, v katerem so za
stopani člani organizacije 

Naročite DOLENJSKI 
LIST sorodnikom v 

tujini — hvaležni vam 
bodo za pozornost! 

S Z D L Studenca, Rovišč, Po-
nikev, A r ta , Hudega brezja, 
Zavratca, Ore l i n Impol ja , 
tričlanski nadzorni odbor i n 
štiri kandidate za občinsko 
konferenco. K . 

in b i v okv i ru svoj ih možno
st i z razumevanjem tud i f i
nančno podp r l i to dejavnost. 

V letošnjem letu sta dru
štvi Par t i zan i n Gas i lsko dru
štvo pokaza l i več razumeva
nja za odstop določenih pro
storov i n dvoran. Navzoči so 
mnenja, da te dvorane td dve 
društvi sicer upravl jata, ven
dar so družbeno premoženje, 
k i m o r a služiti ob l ikovanju 

Mednarodni dan 
v Sevnici 

V sodelovanju z občinskim 
komite jem L M S je k lub O Z N 
v Sevnic i zeio lepe počastil 
dan svetovne organizacije 
O Z N . V izložbah trgovin so 
bile fotografije o dejavnosti 
te organizacije, na prazn ik pa 
sd opozarjale tucb zastave, 
k i so visele z občinskega po
slopja. Tiste dn i so k lub O Z N 
ustanovi l i tud i v sevniški 
osemletki . Ob tej priložnosti 
so predvajal i razne diaf i lme 
o generalni skupščini O Z N , 
organizaci j i U N E S C O , nas i l ju 
fašizma i td . O pomenu i n 
vlogi O Z N so govor i l i tud i 
na razn ih pros lavah v nekate
r i h m lad insk ih akt i v ih . 

J . P. 

V z o r e n c e s t a r 
Pred kratkim smo v našem 

listu pisali o razmerah na ce
sti Radeče—Loka—Breg—Sev
nica. Občinski ljudski odbor 
je nato uvidel, da je treba 
cesto popravljati, in čez ne
kaj dni je že prišel cestar 
tov. Ivan Prašnikar iz Okro-
glic, ki se je lotil tega dela. 
Naj poudarimo, da je tov. 
Prašnikar zares cestar, ki se 
dobro zaveda svojih dolžnosti. 
Kolikor je bilo gramoza na 
razpolago, ga je razsul in ure
dil z njim največje okvare, 
zatem na ie vosredoval pri 

da je preskrbela na-
gramoz za posipava-

občini, 
daljnji 
nje. 

Zdaj vsak dan dovažajo po
trebni material za generalno 
popravilo ceste pred jesen
skim deževjem. Z urejanjem 
ceste so zadovoljni predvsem 
lastniki motornih vozil, ki so 
pohvalili tov. Prašnikarja. Za
to mu izrekamo tu javno pri
znanje. Naj dodamo, da je bil 
tov. Prašnikar borec v NOB 
in je zaveden delavec tudi 
zdaj. S.Sk. 

Košare, košare, košare! Težko j i h je bi lo dobi t i , n ikogar n i 
b i lo , k i b i raztrgane poprav l ja l , povsod v oko l i c i pa je 
dovol j šibja, pripravnega za pletenje košar. Vse to je na
pot i lo ko lekt iv kmeti jskega obrata K G P Brežice k raz
mišljanju, kako odprav i t i težave. Naje l i so t r i delavce iz 
Makedoni je i n mimogrede je na V r b i n i pod m i l i m nebom 
zrasla delavnica. Zdaj je košar dovol j , pr idne roke pa 
hit i jo s splotanjem šibja, saj je zaslužek odvisen od delov

nega učinka! 

našega človeka. — Doslej v 
naši občini n ismo ime l i glede 
ku l ture jasnega koncepta, k i 
je pogoj za vsako trajno delo. 
Statut občine m o r a dat i tej 
dejavnosti p r imeren pouda
rek. L judem moramo v bodo
če še bol j zbujat i potrebo po 
ku l tu r i , k a r bomo dosegli z 
izobraževanjem, predvsem pa 
s kva l i t e tn imi de l i . Nekval i 
tetne pr iredi tve danes ne mo
rejo več zadovol j i t i l jud i . Po
sebno pestro ob l iko dela bo 
imela k lubska sekcija, k i j i 
bomo posvet i l i posebno po
zornost. K l u b bo organiz ira l 
razne razgovore, predavanja 
in podobno. 

O vsej tej p rob lemat ik i naj 
redneje razpravl ja tud i svet 
za prosveto i n ku l turo , p a tu
d i občinski l judsk i odbor b i 
mora l posvetit i temu vpraša
n ju več pozornost i . P ravkar 
uspela razstava s l i ka r sk ih del 
v Sevnic i dokazuje, da je 
Svoboda zopet zaživela. 

D. B. 

A uit-g uestuucije »Dane« na M i r n i potekajo zadnja 
dela p r i uredi tv i moderne restavracije s tu j sk im i sobami . 
Upamo, da bo stavba k m a l u služila svojemu namena. 

Koraki po Suhorju 
V nedeljo, 28. oktobra, Je bil 

sklican sestanek za javno razpravo 
o osnutku ustave. K razpravi, ki 
jo je vodil tovariš Ivan 2ele, pa 
ni prišlo niti 30 ljudi, dasiravno 
se je začela z enoumo zamudo. 
Preteklo je še pol ure, ko Je prite
kel na sestanek še zadnji občan. 
Bilo nas je 35, med vsemi ena 
ženska! 

Ali ne bi mogli zamudniki priti 
pravočasno? Koliko so imeli le-ti 
od razprave, ki se je razvila že 
pred njihovim prihodom? Tudi o 
vsebini knjige, če jo začneš brati 
na sredini, ne veš dosti! 

Istega dne je občinska gasilska 
komisija pregledovala stanje ne
katerih gasilskih društev. Pri su-
horskem društvu je ugotovila do
ločene pomanjkljivosti, ki jih bo 
treba čimprej odpraviti. 

2e skoraj leto dni je stal pri nas 
neuporaben televizor. Prihajali ln 
odhajali so »strokovnjaki«, spre
jemnik pa kljub temu ni delal. Za 
temeljito popravilo bi potrebovali 

več denarja, a ga ni bilo. Pred 
dnevi pa so množične organizacije 
na Suhorju poskrbele, da so spre
jemnik odpeljali v Ljubljano v po
pravilo. Upamo, da bomo lahko 
prenekatero zimsko urico prese
deli pred TV zaslonom, sicer nam 
ostane edino razvedrilo — gostilna. 

Strelska družina »Martin Južna« 
je imela v sredo. 31. oktobra, 
obisk. Komisija OSO je pregledala 
poslovanje ln Je bila zadovoljna. 

Strelska družina bo oživela, saj jt 
dobila šest novih pušk (pet zračnih 
in eno MK), že prej pa Je imela 
eno zračno in eno MK puško. 

Ze dalj časa smo si prizadevali 
za ureditev kegljišča, toda vreme 
nam nagaja, tako da ga verjetno 
ne bomo mogli letos dokončno ure
diti. Za ta sport, ki je bil pred 
leti na Suhorju močno razvit, se
daj ni bilo praveg razumevanja. 

Marijan Pavlina 

Seja odbora Rdečega križa 
Na zadnji seji občinskega odbo

ra Rdečega križa so govorili o 
krvodajalski akciji, ki bo v občini 
8. in 9. novem. Čeprav so pri tem 
v zadnjih dveh letih dosegli lepe 
uspehe, bo potrebno tudi letos po
svetiti vse sile, da bo v tej akciji 
darovalo kri čimveč ljudi. Propa
gando bo izvedel tudi podmladek 
Rdečega križa. 

Paberki iz Gradca 
V soboto, 20. t. m. , je b i l a 

redna letna konferenca akti
va L M S v Gradcu . Iz pred
sednikovega poročila je b i lo 
razvidno, da je akt iv sicer 
deloval, vendar premalo, da 
b i b i l i lahko zadovol jni . V 
razpravi je b i lo ugotovljeno, 
da ima akt iv dobre pogoje za 
delo, pa j i h niso i zkor i s t i l i , 
predvsem zaradi slabe organi
zacije dela. N a konferenci je 
b i lo v idet i , da vodstvo n i b i l o 
doraslo močnemu akt i vu . 
Razprava je nadalje pokazala 
pot i , kako zainteresirat i mla
d ino na športnem, kul turno-
prosvetnem, idejno-političnem 
i n zabavnem področju. Izvo
l jen je b i l tud i nov 7-članski 
odbor. 

V sredo, 24. t. m., je b i l a v 
Gradcu razprava o osnutku 
nove ustave. Predaval je tov. 

Ivan Zele iz Met l ike . Zanima
nje za razpravo je b i lo veli
ko, saj je b i lo navzočih 70 
lj ;tdi. Tov. Zele j e odgovarjal 
tud i na vprašanja. 

Šolske kuhinje bodo začele delo
vati T začetku novembra. V Me
tliki so v šolski kuhinji že začeli 
s kosilom. Mlečne malice za šol
ske učence niso nekaj vsiljenega, 
ampak so nujno potrebne, ker 
mnogi otroci nimajo toplega zaj
trka. 

Pogovorili so sc tudi o tečajih 
za prvo pomoč, ki bodo preko zi
me v vseh večjih krajih. Pohvaliti 
je potrebno pobudo krajevne orga
nizacije RK Radovica, ki je s po
močjo občinskega odbora organizi
rala predavanje dr. Smrečnika o 
tuberkulozi. Da je med našimi 
ljudmi veliko zanimanje za taka 
in podobna predavanja je pokazalo 
prav zdravstveno predavanje na 
RadovicI. Mnogi so morali ostati 
kar na hodniku, ker niso mogli v 
razred. 

Mar res samo 25 članov v mestnem aktivu? 
Letni konferenci metliškega 

mestnega aktiva LMS IS. oktobra 
sta prisostvovala tudi sekretar ob
činskega komiteja ZKS Janez Dra-
goš in predsednik občinskega ko
miteja LMS Ivan Jerina. 

Predsednik aktiva Darko Hm jak 
je poročal o dejavnosti mladine v 
mestnem aktivu. Po lanskoletni 
konferenci se je opazil polet, nato 
pa je kmalu popustil. Toda kljub 
temu Je bila dejavnost precej ži
vahna, saj je večina mladine vklju
čena v Partizanove vrste. Izvedli 
so namiznoteniško prvenstvo, nji
hov član je večkrat razstavljal, več 
mladincev je bilo poleti v mladin
ski delovni brigadi in drugo. Mla
dina je imela plesne vaje in se 
ukvarjala s folkloro. Ideeloško-
vzgojnega dela je bilo manj, kar 
pa bo potrebno v bodoče upošte

vati. V novo vodstvo so bili izvo
ljeni: Toni Gašperič za predsed
nika, Bojka Kobe za tajnico, Darja 
Meinaršič za blagajničarko in le 
8 članov sekretariata aktiva. 

Sekretariat bo imel nedvomno 
velike naloge pri razširitvi dejav
nosti aktiva in vključitvi ostalih 
mladincev v aktiv, ker je sedaj T 
njem le 25 članov. 

METLIŠKI 
T E D N I K 

Beležke z občinske konference Zveze komunistov v Metliki 
Občinska konferenca Zveze 

komunis tov v M e t l i k i , k i je 
b i l a v četrtek, 25. oktobra , je 
obravnavala predvsem delo i n 
naloge komunistov v gospo
darstvu ter vprašanja notra
nje graditve Zveze komun i 
stov. Konference so se poleg 
59 delegatov udeležili kot 
gostje Drago Seliger, član C K 
Z K S , ter Avgust Avbar i n L u 
k a Dolenc, člana O K Z K S No
vo mesto. N a konferenci je 
b i l izvol jen 13-članski občin
s k i komi te i n 3-članska revi
z i jska komis i ja ; za sekretarja 
občinskega komite ja Z K je 
b i l ponovno izvol jen Janez 
Uragoš. 

Ze kra tke uvodne besede se
kretar ja občinskega komi te ja 
Z K S v M e t l i k i Janeza Dragoša 
so nakazale vrsto problemov 
za razpravo. K o m u n i s t i v go
spodarstvu so ugotovi l i , da Je 
nj ihov p r v i p rob lem pospeše

vanje gospodarske rast i ko
mune, povečanje proizvodnje 
i n delovne s tor i lnost i . H k r a t i 
s tem pa je b i l a važna naloga 
decentral izaci ja delavskega 
samoupravl janja. Ob teh nalo
gah so se komun is t i srečavali 
in spopr i j emal i s celo vrsto 
problemov (nazadnjaška m i 
selnost, zastarela s tro jna 
oprema, s laba organizaci ja 
dela, priučevanje novo zapo
slene delovne si le i td. ) . V tej 
družbeno-politični nalogi so 
komun is t i dosegli uspehe v 
lanskem i n letošnjem letu, če
prav p lanska predvidevanja 
niso b i l a v celot i dosežena. 
Za takšno stanje so objektiv
n i i n subjekt ivni v z rok i , ven
dar se dogaja, da komun i s t i 
v tej a l i on i gospodarski or
ganizaci j i znajo po iskat i samo 
objektivne vzroke, subjektiv
n i h s labost i p a ne v id i jo . 

Neredno notranje življenje 

osnovnih organizaci j v podjet
j i h (Bet i , Inva l idsk i zavod. 
K m e t i j s k a zadruga) s lab i 
vpl iv komunistov na ostale 
organizacije i n organe uprav
l janja. V osnovnih organizaci
jah , k jer ne razpravl jajo o 
doseganju plana, pro izvodnih 
prob lemih , o razvoju delav
skega samouprav l janja i t d . 
tud i po več mesecev, je stanje 
n B vzdržno; po drug i s t rani pa 
vemo, da podjet ja zelo dina
mično gospodarsko živijo i n 
se v n j i h vsak dan poraja ve
l iko vprašanj. N i namreč do
vo l j , če poznajo prob leme 
podjetja vod i ln i komunis t i , 
ampak se morajo p r i reševa
n ju ključnih problemov p r i 
tegnit i vse subjektivne si le. 

V razprav i o gospodarski 
integraci j i je sodelovalo več 
delegatov, z last i ke r je n a 
področju komune prišlo v 
zadnjem času do nekater ih 

združevanj, o d rug ih pa še 
razpravl jajo. 

Član O K Z K S Novo mesto 
Avgust Avbar je o -tem vpra
šanju dejal, da se zarad i tega, 
ker je postala integraci ja mo
derna, že pači njen smise l . Ce 
združujemo samo zato, da sa
n i ramo slabo stoječe podjet
je, i n združujemo brez eko
nomske analize, delamo go
spodarsko škodo. Integracijo 
moramo razumet i kot nadal j
njo i n edino trenutno ob l iko , 
k i n a m omogoča specializa
c i jo i n višjo produkt ivnost . 
Neprav i lno je, da se na vrho
v ih pogovarjamo o združeva
n ju , a delovni ko l ek t i v i o tem 
nič ne vedo. 

2e dokumenti konference, a tu
di sama razprava na konferenci je 
podrobno obravnavala kmetijstvo. 
To je nedvomno važno vprašanje, 
saj se s kmetijstvom bavi 60 od
stotkov ljudi. Ugotovitve, da ima
mo toliko in toliko neobdelane 

zemlje, da je zemlja last tistih, 
ki so v proizvodnji itd., so točne, 
vendar rešitev kmetijstva v občini 
ni v 150 hektarih, ampak v celot
nem reševanju socializacije vasi, 
v podružbljenju kmetijskih povr
šin. Nosilec te akcije mora biti 
kmetijska zadruga. Vendar odkup 
zemlje, povečanje lastne proiz
vodnje, povečanje kooperacije itd. 
ni stvar samo komunistov, ki se 
ukvarjajo z vprašanji kmetijstva, 
marveč vseh zavestnih sil v ko
muni. 

Ni prav, da ob obravnavi kmetij
skih vprašanj na veliko govorimo 
o polproletarcih in enostavno vse 
ljudi, ki imajo morda hišico ln 
košček zemlje, mečemo med pol-
proletarce Na našem področju bo 
še vedno imel delavec hišico in 
na primer pol hektara zemlje. Pri 
obravnavi tega vprašanja se mo
ramo posluževati konkretnih po
datkov in analiz, ker drugače go
vorimo na pamet. 

Ne smemo delati ločnice v dejav
nosti družbeno-pollUčnih sil, ka
kor na primer, da so delavski svet, 
upravni odbor ali sindikat aktivni, 
komunisti pa ne. Ločevanje druž-
beno-političnih sil ni mogoče, ker 
imajo namreč vse isti cilj. In če 

dela delavski svet, seveda morajo 
biti aktivni tudi komunisti v njem. 

Čeprav je razprava v glavnem 
obravnavala gospodarsko družbeno 
problematiko, se je dotaknila kri
tično tudi problemov notranje gra
ditve, aktivnosti članov ZK v So
cialistični zvezi, mUiUni in drugod. 
Zaradi pasivnosti nekaterih članov 
ZK se dogaja, da so drugi preobre
menjeni. Anketa je pokazala, da Je 
od 167 anketiranih članov ZK kar 
50 brez funkcij. Zato je potrebno 
zaostriti vprašanje aktivnosti čla
nov ZK in tudi odnos do sprejetih 
dolžnosti, ker drugače problema 
preobremenjenosti ne bomo mo
gli rešiti. 

V razpravi, ki Je kritično obrav
navala uspehe, dosežene v zadnjem 
obdobju od občinske konference T 
maju 1961, je sodelovalo 16 dele* 
gatov. 

Naloge, k i čakajo k o m u n i 
ste na področju gospodarstva 
i n v osta lem družbenem živ
l jenju, so nedvomno vel ike, a 
dosegl i j i h bomo le, če bomo 
ob vsak i konkre tn i akc i j i idej
no enotni . 

V vsako hišo našega 
okraja: 
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Politika in gospodarstvo sta nedeljiva celota 
Občinske konference ZK Novo mesto v torek, 30. ok

tobra, sta se kot gosta udeležila Boris Ziherl, član IK CK 
ZKS, mž. Marko Bule, sekretar OK ZKS Novo mesto. Po 
uvodnih besedah sekretarja občinskega komiteja tovariša 
Mira Thorževskega se je razvila razprava, ki je bila, kot 
moramo, žal, poudariti, z nekaj redkimi izjemami vse 
presplošna in načelna ter ni pokazala dela komunistov in 
osnovnih organizacij v preteklem razdobju. Vse premalo 
je obravnavala probleme s stališča vloge in nalog ZK, bila 
je podobna razpravi na katerem koli delovnem sestanku 
družbene organizacije in prav zato ni pomenila nadaljeva
nja tega, kar je bilo zelo neposredno in odkrito načeto 
v poročilu ObK ZK, ki so ga prejeli vsi delegati. 

Na konferenci je bil izvoljen nov, 25-članski občinski 
komite in nova, 3-članska revizijska komisija. Na prvi seji 
novega komiteja neposredno po konferenci je bil izvoljen 
ca sekretarja občinskega komiteja ZK Novo mesto Franc 
Kotnik, za organizacijskega sekretarja Franc Beg, za pred
sednika revizijske komisije pa Vinko Bambič. 

premalo pomoči. Zlasti v proizvod
nji je premalo skrbi za razvoj ka
drovsko-socialnih služb, pri politiki 
kadrovanja pa smatramo kadrov
sko komisijo pri ObK ZK vse pre
več kot neizmeren rezervoar ka
drov. Kadre Je treba vzgajati, skr
beti za štipendiranje in razmišljati 
o tem, da bo sodobna proizvodnja 
terjala vedno več strokovnjakov. 
Tudi to Je zelo konkretno področ
je dela komunistov. 

Idejnovzgojno delo Je zaživelo 
bolj kot prej, čeprav nI najbolj
šega odnosa do večernih političnih 
šol, v kolektivnem študiju pa se 
oglašajo samo tisti komunisti, ki 
so aktivni že od nekdaj. Zbori 
volivcev, sestanki SZDL in razne 
konference niso dosegli namena 
prav zato, ker se jih niso udeleže
vali komunisti in niso na njih iz
stopali z naprednimi stališči. Idej
no enotnost ZK bomo okrepili le 
s širokimi razpravami med komu
nisti, ki bodo dale skupna, enotna 
stališča. To bomo lahko dosegli s 
pomočjo aktivov, ki smo jih do
slej premalo uporabljali. 

KOMUNIST NI OPAZOVALEC, 
AMPAK USMERJEVALEC 

Nagel razvoj na vseh področjih 
je poln težav, problemov, naspro
tij in spopadov. Vse to terja te
meljitega razčiščevanja, razčlemb 
vzrokov in posledic in skupnih sta
lišč v akcijskem političnem boju, 
ki smo ga doslej pri komunistih 
pogrešali. Zveza komunistov in 
komunisti ne morejo doseči svojih 
ciljev zgolj z razpravami in kriti
kami v osnovnih organizacijah. 

Komunist mora odigravati svojo 
vlogo sredi življenja, v delu druž
benih organov, na javnih sestan
kih, vedno in povsod mora zasto
pati najnaprednejša stališča. V 
vsakodnevnem življenju mora od
krito in hitro reagirati na vse po
jave, skušati reševati probleme ne
posredno in ne iskati zunanje vzro-
ie zanje ter jih formalno opravi
čevati. Samo na ta način bo sle
herni komunist postal družbeno
politični delavec. To bomo dosegli 
tudi, če bomo sestanke osnovnih 
irganlzacij ZK pripravljali teme-
Jlteje, če bomo na njih sprejemali 
tonkretne programe dela In skrb
io vodili evidenco nad družbenim 
idejstvovanjem posameznih komu-
listov. 

Kakšen naj bo lik 
komunista? 

N a to vprašanje je ob kon
cu razprave obširno i n zelo 
določno odgovori l tov. Boris 
Ziherl, član I K C K Z K S . Po
udar i l je, da je v obširni raz
pravi prišlo na dan mnogo 
stališč, k i j i h bo treba še raz
čiščevati, i n opozor i l na to, 
da se, kadar govorimo o v lc-

Iz obsežnega poročila ob
činskega komite ja , k i so ga 
dobili delegati že p r ed kon
ferenco, i n iz referata o bo
dočih nalogah bomo potegni l i 
najpomembnejše ugotovitve 
ter se h k r a t i us tav i l i podrob-
nje ob t istem delu razprave, 
ki je osvet l i la delo i n naloge 
komunis tov v našem današ
n jem družbenem razvoju. 

S U B J E K T I V N I F A K T O R N I 
V C E L O T I O D I G R A L S V O J E 

V L O G E 

Poročilo se zelo konkretno 
ukvar j a s težavami, k i so se 
pojavl jale v razdobju po zad
nji konferenc i v posameznih 
panogah i n de lovnih organiza
c i jah . Stanje, kakršno je, i n 
napore de lovnih ko lekt ivov za 
izboljšanje ocenjuje pred
vsem z gledišča, kakšno vlo
go so p r i tem odigrale osnov
ne organizacije Z K v prizade
tih ko l ek t i v ih i n kakšne uspe
he so p r i tem dosegle. 

Loka l i z em, k i omejuje širo
ke poglede i n povzroča to, da 
se ko l ek t i v i p r i reševanju raz
nih težav vse preveč zapirajo 
vase i n ocenjujejo razvoj z 
o z k i h stališč ko r i s t i svojega 
podjetja, p r i tem pa zanemar
jajo dejstvo, da je vsako pod
jetje sestavni de l celotnega ju
goslovanskega gospodarstva, 
je ena i zmed zelo resn ih ovir , 
ki j i h bo treba odstranjevati . 
Se vedno je vse preveč stališč 
ki utemeljevanj: naša zadru
ga, naše podjetje, naš kolek
tiv n a en i s t ran i i n družba 
ter razvoj na drugi. P r i t em 
zelo r ad i uporab l jamo izgo
vore, k i so navidezno objek
tivni, kada r bi želeli opravi
čiti težave i n s labost i , kate
rim nismo doras l i ( i zgovor i 
na predpise, n a postopke 
upravn ih organov, n a težave 
Izven moči ko lekt iva ) . N a ta 
način usmer jamo razpravo 
navzven, namesto d a bi jo 
usmer ja l i navznoter i n i ska l i 

najprej tiste s labost i , k i b i 
j i h lahko odprav i l i z l a s tn im i 
močmi i n napor i . 

integracija, da — toda 
uspehi? 

Poročilo se podrobneje ustavlja 
ob integraciji, ki je v letošnjem 
letu tudi pri nas zajela precej de
lovnih kolektivov. Zaključek, ki ga 
lahko potegnemo iz dosedanjih 
združevanj, je takšen: ne smemo 
pozabljati na osnovni namen zdru
ževanja, ki mora biti v večji, so
dobnejši in cenejši proizvodnji. 
Združevanje trgovskih podjetij do
slej še ni dalo nobenih rezultatov. 
Celo več: založenost trgovin je 
slabša, izbira blaga pa manjša. 
Razprave o tem, kdo se bo komu 
priključil, ki jih tako radi nače
njamo pri združevanjih, zameglju
jejo vsebino združevanja. Ne gre 
pozabljati na to, da ni združevanje 
samo v spojitvi dveh podjetij, saj 
lahko brez tega uspešno razvija
mo številne in zelo koristne obli
ke poslovnega sodelovanja bodisi 
z uporabljanjem skupnih služb, bo
disi s proizvodnim sodelovanjem. 
Združevanje naj bo posledica po
prejšnjih temeljitih analiz. Ko pa 
združitev izvedemo, ne smemo mi
sliti, da Je opravljeno vse zgolj z 
aktom združevanja. Podroben štu
dij delitve akumulacije, delitve či
stega dohodka, decentralizacije sa
moupravnih organov in še vrsta 
drugih problemov, ki se bodo po
rajali nato, zahtevajo najkrepkejše 
delo prav po združitvi. 

RAZVIJAJMO AKTIVE KOT 
SODOBNO METODO DELA ZK! 
III plenum CK ZKJ. pismo IK 

CK ZKJ in IV. plenum CK ZKJ so 
trije pomembni mejniki v delu 
ZK, ki so hkrati določili Zvezi ko
munistov vrsto zelo konkretnih na
log. Delo občinskega komiteja je 
bilo v preteklem razdobju usmer
jeno predvsem v pomoč osnovnim 
organizacijam v proizvodnji. Poro
čilo ocenjuje delo vseh organizacij 
ZK in opozarja na nekatere slabo
sti. Neredko se osnovne organiza
cije lotevajo razprav o problemih, 
ne da bi problem poznale dovolj 
dobro. 

V proizvodnih organizacijah Je, 
zlasti pri vodilnih komunistih, opa
ziti težnje po suhoparnem, gospo
darskem obravnavanju težav, ki Je 
enostransko, če ni oplemeniteno z 
ldejnopolitično oceno stanja in 
vzrokov. Osnovne organizacije so 
bile sproti obveščene o vseh skle
pih sej, vendar jih pri svojem de
lu niso uresničevale, zelo rade pa 
so tarnale, da jim nudi komite 

Novomeška kronika 
• V Hršliiiu so blizu skladišč 

Ogromni buldožerji razrili že mno
go zemlje. Cestno podjetje gradi 
na tem mestu svoje obratne pro
store za garaže in delavnice. 

• V ponedeljek, 12. novembra, 
bo v Domu JLA gostoval znani an
sambel »Boris Franki s svojimi 
Kranjci. Za priznani ljubljanski 
ansambel, ki je pri nas že go
stoval in ga ljudje dobro poznajo, 
je med občinstvom precejšnje za
nimanje. 

• Zadnje čase so novomeške 
trgovine kar dobro založene z vol
no ln volnenimi izdelki. Letos lah
ko pridne gospodinje, ki same ple
tejo za družino, nabavijo v trgo
vinah več vrst volne v lepih mod
nih barvah. Pohvaliti Je treba tudi 
poslovalnico »Mode« na Glavnem 
trgu, ki ima zadnje čase zelo lepo 
urejeno Izložbo s pletenimi kom
pleti in jopami; pred njo Je vedno 
dosti občudovalcev. 

•Vodstvo gimnazije v Novem 
mestu Je skupno z ostalimi sred
njimi šolami najelo v Slovenskem 
narodnem gledališču v Ljubljani 
abonma za dijake svojih sol. Ta
ko si bodo novomeški srednješolci 
v letošnjem šolskem letu ogledali 
v Ljubljani 6 predstav in si tako 
Sirili obzorje. To je za dijake ln 
dijakinje podeželskih mest še po
sebno važno, saj imajo v domačem 
kraju redko priložnost prisostvo

vati gledališkim predstavam na 
umetniški ravni. Potovanje v Ljub
ljano pa izkoristijo v dopoldanskih 
urah navadno za ogled muzejev, 
slikarskih razstav in drugih kul
turnih zanimivosti. 

• Kljub dežju in mrazu Je bil 
ponedeljkov živilski trg kar živa
hen. Z izbiro smo bili zadovoljni, 
s cenami pa ne, ker so daleč pre
visoke za novomeške razmere. To
krat so prodajali solato po 150 din 
kg, zelje po 70 din, ohrovt po 100 
din, motovileč po 400—500 din, špl-
načo po 300 din, koren po 80 din, 
peso po 60 din, paradižnike po 
150 din, kislo zelje po 100 din, jaj
ca po 40 din, kostanj po 60 din, 
hruške po 100 din, jabolka po 80 
din, orehe po 200 din, smetano v 
skodelicah po 100 din, radič po 
150 din, fižol po 200 din, krompir 
po 40 din in čebulo po 130 din. 
Tudi otroška konfekcija je šla do
bro v promet, prav tako pletenine 

• Gibanje prebivalstva: rodile 
so: Majda Kump iz Kandijske 2 — 
deklico, Milena Zbačhik iz Parti
zanske 31 — dečka. Vida Šuštar iz 
Zagrebške 14 — deklico, Albina 
Pavlic s Ceste herojev 12 — de
klico, Pepca Sapanja z Glavnega 
trga 15 — deklico, Marija Radovič 
lz Trdinove 37 — deklico. Porok 
v mestu ni bilo. — Umrla je Te
rezija Haider, gospodinja iz Pug-
ljeve 2, stara 82 let. 

gi Z K , pojavl jata dve skrajno
st i . P r v a skrajnost Je ta, da 
se n a m komunis t predstavl ja 
kot nekdo, k i v ozkem krogu 
sklepa, razprav l ja i n spreje
m a sklepe ter j i h pover ja v 
uresničevanje določenim čini
teljem. K o m u n i s t je torej ne
kdo , k i kaže d rug im pot, po 
kater i naj hodi jo, naprej pa 
ga stvar ne zan ima več. To je 
zastarel i način komandiran ja , 
posledica tega p a so prese
net l j iv i , za komunis te nepo-
hva in i rezultat i , o kakršnih 
smo slišali na konferenci , na 
pr imer : da se je zbora voliv
cev na področju, k je r živi 
194 komunistov , udeleži 120 
l jud i . 

Takšni rezultat i so posledi
ca starega b i rokratskega poj
movanja vloge Part i je , po 
drug i s t rani pa tud i pojmo
vanja, k i pomen i drugo skraj
nost: v okoliščinah široke de
mokraci je , delavskega samo
upravl janja i n sodelovanja 
najširših množic v procesu 
razvoja n i m a komun i s t ka j 
i skat i , Z K p a naj b i b i l a pro
stovol jna organizaci ja, v ka
tero lahko vsakdo vstopi i n 
iz nje izstopi , pr ide na sesta
nek a l i pa ne. Obe stališči i n 
obe skrajnost i sta nesprejem
l j i v i . 

S S I L O PREPRIČANJA 
I N O S E B N I M V Z G L E D O M 

N a obeh plenurnih C K je 
b i l o posebej podčrtano, da je 
b i t i komunis t danes mnogo 
teže, kot je b i l o to v času ad
ministrat ivnega soc ia l i zma. 
T u se srečujemo z dvema po
m e m b n i m a svojstvoma: ko
munist mora s silo svojega 
prepričanja, kot pripadnik 
ZK uveljavljati politično lini
jo, kot enak med enakimi in 
ne kot privilegiranec! Za silo 
prepričanja je potrebna osno
va, to pa je komunistova 
idejna raven. Idejna raven n i 
to l iko stvar izobraževanja kot 
stvar razčiščevanja proble
mov, s ka te r im i se srečujemo 
v vsakdanj i p raks i . Z a to pa 
niso dovolj zgolj razprave v 
osnovnih organizaci jah, k i so 

vsled svojega delokroga ne
malokra t obsojene n a ožino, 
širše gledanje p r i razčiščeva
n j u moramo omogočati z no-
v i m i metodami i n pr i j emi , 
eden izmed n j ih pa je aktiv 
komunistov . S i l a prepričanja 
i n komunis t , k i je oborožen 
z njo, je kot idejno gibalo 
osnova našega razvoja.-

Poleg tega pa je potrebno 
še nekaj , drugo svojstvo, n a 
katerega rad i pozabl jamo, to 
je osebni vzgled. K o m u n i s t i 
pozabljajo n a ve l ik pomen 
svojega lastnega vzgleda. To 

pomeni , da moramo komu
n is t i prenehati z ločevanjem 
fizičnih i n u m s k i h delavcev, 
gospodarstvenikov i n pol i t i 
kov i n prenehati z razprava
m i , v kater ih govorimo o se
b i kot »samo komunistih.« 
Takšne delitve ne more b i t i , 
komunist m o r a b i t i komunist 
povsod, dokler - stoj i in kjer
k o l i ! Ne smemo pozabi t i , da 
je po l i t i ka kondenzirana eko
nomika ! P raksa to potrjuje, 
saj nas uči, da škriplje na 
vseh konc ih , če stvar i ne gre
do v mater ia ln i osnovi . 

Iz šmarjete se oglašajo 
• KO SZDL v Smarjrti je pred 

kratkim med drugim obravnaval 
delo organizacije, priprave na vo
lilno- konferenco ter priprave za 
predavanja o novi ustavi. Sklenje
no je bilo, da bodo pripravili po
ročila o delu odbora ter predloge 
za bodoče delo. Na prihodnji vo
lilni konferenci bo izvoljen nov 
odbor. 

• V nedeljo, 21. oktobra, je 
imelo gasilsko društvo v Smarjeti 
redno sejo, na kateri so razprav
ljali o delu in težavah društva. 
Ustanovljena Je bila komisija za 
požarno varnost, ki pregleduje 
dimne in električne napeljave po 
hišah. Domenili so se, da bodo 
gasilci v Smarjeti organizirali dne 
4. novembra veselico; dobiček Je 
namenjen nabavi novega gasilskega 
orodja. 

K 23. oktobra so se sestali člani 
Kultumo-prosvetnega društva v 
Smarjeti in predstavniki množičnih 

Dober promet 
na sejmišču 

K l j u b t e m u d a je b i l 
5. n o v e m b r a s e j e m t u d i v 
Šentjerneju, j e b i l o n a no
vomeškem sejmišču ze lo 
živahno. K u p c e m j e b i l o 
n a v o l j o 1338 prašičev i n 
445 g l a v gove je živine. Z a 
m a j h n e prašičke so zahte
v a l i 3.500 d o 5.500 d i n ; p ro 
d a l i s o j i h 1205. Z a k r a v e 
so z a h t e v a l i o d 80 d o 130 
d i n z a k i l o g r a m , z a vo l e 
180 d o 215 d i n z a k i l o g r a m 
t e r z a j u n c e i n t e l i c e 180 
d o 205 d i n z a k i l o g r a m . 
Gove j e živine je b i l o pro 
dane 221 g lav . x 

R a z e n domačih k u p c e v 
je b i l o t u d i t o k r a t p r e c e j 
H r v a t o v , k i so p o k u p i l i 
največ gove je živine. 

organizacij. Razpravljali so o po
pravilu dvorane. Predračun za -po
pravila znaša namreč dosti več, 
kot so dobili podpore od občine, 
zato so obljubili, da bodo marsi
kaj naredili sami s prostovoljnim 
delom. Imenovali so odbor, ki bo 
vodil dela in razpolagal s sred
stvi ter nabavljal potreben mate
rial. Dvorana naj bi bila končana 
do dneva republike. Takrat naj bi 
bila slovesna otvoritev. 

• Predzadnji ponedeljek zvečer 
so se prebivalci S mar je te zbrali 
na sestanku v osnovni šoli, kjer 
so Jim tolmačili novo ustavo. Se
stanka se je udeležilo 80 odraslih, 
poleg tega pa mnogo mladine. 
Udeleženci so stavljali razna vpra
šanja, največ o privatni lastnini 
in dediščini. Predavatelju so izra
zili vsi navzoči prisrčno zahvalo in 
željo, da bi take sestanke še imeli. 

• Pred nedavnim so v Smar
jeti začeli urejevati prostor za me
snico. Napeljali so že vodovod in 
elektriko, tako da bo v kratkem 
nameščen inventar in trgovina od
prta. Vaščani se vesele, da bodo 
imeli poslej vsak dan sveža meso. 

Obisk dijakov učiteljišča 
v gasilski orodjarni 

2. novembra so d i j ak i IV. 
le tn ika novomeškega učitelji" 
šča pod vodstvom razrednika 
ob iska l i orodjarno Gasilske
ga društva Novo mesto i n si 
ogledali gasi lsko orodje i n 
vozni park. Spreje l j i h je po
vel jnik društva tov. Evstahi j 
Janežič, j i h seznanil z zgodo
vino društva, nato pa j i m je 
razkazal orodje i n tolmačil 
njega uporabo. 

T a obisk je za bodoče uči
telje gotovo kor isten, saj bo
do mora l i v šoli govorit i mla
d in i tud i o gasilstvu in zlasti 
o gas i lsk i preventiv i . 

Bitka za plan in omejitev proračunske potrošnje 
ObLO Trebnje je 26. oktobra razpravljal o izpolnjevanju plana v III. četrtletju 

Oba zbora ObLO Trebnje sta na skupni seji ugotavljala 
da se letošnji plan trebanjske občine uresničuje v znatno 
težjih pogojih, kot je bilo pričakovati. Zaradi tega je bil 
plan v družbenem sektorju proizvodnje v letošnjih prvih 
mesecih dosežen z 61,4 odstotka. 

Posamezne gospodarske pa
noge so izpolni le svojo t r i -
četrtletno obveznost takole: 
indust r i j a s 64,2 o d s t , kmet i j 
stvo z 42,1 odst.(I), trgovina 
78,2 odst., gostinstvo 62,8 i n 
obrt z 69,7 odstotka. Razv idno 
je, da je najbolj zaostalo 
kmeti jstvo, čeprav je realiza
c i ja kmet i j , proizvodnje za 16,6 
odst. večja, ko t Je b i l a l an i v 
istem obdobju. Pod l ansk im 
povprečjem je edinoie go«rri-
t>tvo družbe i u ' a spktcr ja, ka
terega i zpad znaša 17,2 odst. 

Z 42,1 odstotka uresničeni 
p l an v kmet i j s tvu pomeni ob
čutno odstopanje od nalog te 
panoge. N a t ak . rcnjlmo re
alizacije so vp ' v%li rekat f r i 
ob jekt ivni v z rok i , k i j i h velja 
posebej podčrtati. Nedvomno 
Je treba pog lav i tn i raz log iska
t i v dejstvu, da n i b i l ures
ničen p lan invest ic i jskih vla
ganj z a pospeševanje kmet i j 
stva. Kaže, da se je stvar 
ustavi la p r i p rob l emu usta
navl janja nov ih obratov v po-

MATIČNI URAD MOKRONOG 
Oktobra sta bila doma rojena 

en deček in ena deklica. 
Poročila sta se: Franc Borštnar, 

kmetovalec, in Božidara Smrekar, 
k met oval ka s Pugleda. — Umrl Je 
Franc Zakrajšek, kmetovalec iz 
Mosta, star 72 let. 

MATIČNI URAD VELIKA LOKA 
Oktobra je bil doma rojen en 

deček. 
Umrl je-Anton Lesjak, gostilni

čar s Čateža, 51 let. 

l jedelski i n živinorejski pro
izvodnj i , na drug i b t iam pa 
so mog l i porab i t i zelo malo 
sredstev za nakup las tn ih po
vršin, k e r je b i l a p r i odkupu 
nov ih zemljišč poglavitna ovi
ra prepočasen in zapleten po
stopek. 

Medtem ko bd mog l i reči, 
da je industr i ja , z last i odkar 
so gospodarske organizacije 
n a t rgu našle mesto tud i za 
zaloge, i zpo ln i la devetmeseč
ne naloge v mejah pričako
vanj, tega ne b i mog l i t rd i t i 
za obrt, predvsem za neka
tera podjetja, k i koma j še 
»plavajo«. Odbo rn ik i so na 
seji razprav l ja l i o nadal jn jem 
obstoju čevljarskega podjetja 

Žarnice gorijo podnevi 
in ponoči 

Mokronog je osvetljen podnevi 
in ponoči, lahko večkrat slišite od 
samih Mokronožanov in tistih, ki 
se mudijo v Mokronogu. Gre nam
reč za »dnevno« osvetljevanje mo-
kronoških cesta z žarnicami javne 
razsvetljave. Zato bi kazalo opo
zoriti krajevni odbor, ki skrbi za 
te stvari, da je končna svetloba 
bržčas tudi v Mokronogu dovolj 
močna, zato naj varčujejo z elek
triko. 

Povsem nekaj drugega je na Mir
ni, kjer navadno gorita le dve žar
nici za nočno razsvetljavo, ostalih 
pet, ki so že davno pregorele, pa 
nihče ne zamenja. Včasih je na 
Mimi tudi popolna tema. Vozniki 
motornih vozil se sprašujejo, ali 
naj pri vožnji skozi naselje ponoči 
prižgo kratke ali dolge luči, ker 
so včasih upravičeno v dvomih. 

v Trebnjem i n podjeta »Meso-
izdelki« v Mokronogu , ker sta 
obe podetj i že pod majo zah
tevane rentabi lnost i . Spodbu
dna pa je rast Kov inskega 
podjetje v Trebnjem, k i je ob 
tričetrtletju imelo že 200 od
stotno real izaci jo. Pričakuje
jo, da se bo uspešno razbi jala 
tud i »Kemooprema«, k i je za
čela obratovati v septembru. 

Glede na splošne težave, k i 
so nastale v tekočem gospo
darskem letu, so domala vse 
gospodarske organ'zactje na

letele na ov i i e p r i uresničeva
n j u svo j ih l e tn ih planov. K e r 
je v ospredju osnovna naloga 
občine i n občanov, da zado
vol j ivo izpolni jo p lan , sta oba 
zbora O b L O {/.glasovala pr i 
poročilo gospodarskim orga
nizac i jam. Priporočilo prav i , 
da je potrebno zmanjšati za
loge, s i p r i bo r i t i mesto na 
tržišču in varčevati, ter po
udar ja , da je potrebno uvesti 
proračunsko potrošnjo v me
jah absolutnega varčevanja 
vsepovsod, kjer p r i s k u j e m o , 
da proračunski dohodk i ne 
bodo doseženi 100-odstolno. 

Trije novi odloki ObLO 
Na zadnji seji je ObLO sprejel 

več odlokov, ki bodo začeli v krat
kem veljati. S posebnim odlokom 
bo odslej urejeno plačevanje ko
munalnega prispevka, ki ga bo ob
čina pobirala za kritje stroškov, 
pripravo in ureditev zemljišč s ko
munalnimi napravami. Po tem od
loku bodo družbeni investitorji, ki 
bodo gradili v območju Trebnjega, 
Mirne in Mokronoga, plačevali pri
spevek, ki se bo gibal med 8 do 
10 odst. na predračunsko vrednost 
objekta. Zasebni investitorji bodo 
ta prispevek plačali pavšalno. 

Odlok o pokopališkem redu ure
ja odnos občanov, krajevnih obla
sti in krajevnih organizacij do po
kopališč, ki so bila ponekod zelo 
zanemarjena. Za pokopališča bodo 
skrbele pokopališke uprave, ki bo
ro razen ostalega dovoljevale grad
nje grobnic in razporejale nove 
grobove po predpisanem redu. Po
sebno določilo velja za grobove 
borcev NOB, ki jih brez dovolje
nja občinskega organa za socialno 
varstvo ne bodo smeli prekopati. 
Odlok predvideva tudi kazni za ti-

T R E B A N J S K E 
NOVICE 

ste, ki ne bodo upoštevali navodil 
glede reda na pokopališču. 

S posebnim odlokom je ObLO 
uvedel prometni davek na lokalne 
telefonske storitve, ki ga bodo pla
čevali naročniki telefonskih cen
tral. Medtem ko odlok prvo sku
pino oprošča plačevanja tega dav
ka, pa znaša za telefonske naroč
nike druge skupine 50 odst, in za 
tretjo skupino 100 odst. Sredstva 
se bodo nalagala pri medobčinskem 
skladu za financiranje avtomatiza
cije Javnega telefonskega omrežja 
v trebanjski in novomeški občini. 

Naročnikom našega 
lista v občini Trebnje! 

O r a z v o j u N O B v M i r e n -
s k i d o l i n i , o k a t e r e m j e 
g o v o r i l p r e d z a d n j o nede
l j o o b p r e k o p u p a d l i h bo r 
cev n a R o j a h p r i M i r n i to
variš R i k o K o l e n c i z L j u b 
l j ane , p r v i s e k r e t a r odbo
r a O F n a M i r n i l e t a 1941, 
b o m o z a r a d i p o m a n j k a n j a 
p r o s t o r a poročal i v števil
k i , k i b o izšla 28. n o v e m 
b r a . 

U R E D N I Š T V O 



Srečanje srednješolcev v Brežicah 
Srednješolsko rokometno tekmo

vanje za pokal predsednika ObLO 
Brežice je bilo 26. oktobra pod po
kroviteljstvom predsednika tovari
te Milana šepetavca. Tekmovanje 
je organizirala brežiška gimnazija. 
Vreme je bilo organizatorjem in 
tekmovalcem naklonjeno. 

Na igrišču se Je zbralo pet ekip: 
tri moške in dve ženski lz No
vega mesta, Vidma-Krškega ln 
Brežic. V prvi tekmi sta se po
merili ekipi gimnazije Brežice in 
Novo mesto. Brežičanl so bili mno
go boljši od gostov, saj so v nji
hovi vrsti nastopili znani igralci 
vzhodne rokometne lige: Florjanlč, 

Kravas, Suic m vratar Novak. Re
zultat je bil 30:6 (15:3). 

Sledila Je tekma v ženski kon
kurenci med gimnazijama Brežice 
ln Novo mesto, ki se je končala z 
rezultatom 8:1 (4:0). Z veseljem 
ugotavljamo,1 da brežiška mladina 
dostojno zastopa barve svojega 
mesta. 

Tekma med gimnazijo Brežice in 
TSS Videm-Krško (18:9) je bila 
zelo razburljiva in na višini. Na
stopili sta fizično enaki ekipi, ki 
pa sta se borili samo v prvem 
polčasu, kajti fantje iz Krškega so 
kasneje popustili. Od gostov bi 
pohvalili Zgombo II, pri domačih 
pa Florjančiča in Sulca. 

lutu tekma za iretje ui četrto 
mesto je bila precej napeta. Sre
čali sta se ekipi TSS Videm-
Krško in gimnazije lz Novega me
sta (17:12). Novomeščani so bili 
sveži m so se resno spoprijeli s 
krško ekipo (pohvaliti je treba 
zlasti Splihala), vendar so bili 
gostje iz Krškega boljšC 

Pokal predsednika občine so v 
moški in ženski konkurenci osvo
jili gimnazijci ln gimnazijke iz 
Brežic. Prireditelji so bili boljši od 
ostalih sodelujočih ekip, kar so 
pokazali tudi rezultati. Igrišče pa 
bi bilo lahko boljše, kajti prah 
uničuje pljuča mladim fantom in 
dekletom, razen tega pa ga tudi 
občinstvo nerado vdihava. —br— 

Okrajno moštveno prvenstvo 
8 X 200 lučajev . 

METLIŠKI PARTIZAN 
V NOVI SEZONI 

Ze precej časa je preteklo, od
kar se je kopalna sezona zaklju
čila. Športno življenje se je iz Kol
pe preneslo zopet v telovadnico in 
ostale prostore. Edina telesnovzgoj-
na organizacija, ki skrbi za zdravo 
vadbo mladine, »Partizan« je za
čela z redno vadbo. Enkrat po 
dolgem času ni bila nepremostlji
va težava Izbira vodnikov oddel
kov. Čeprav kvaliteta ni ravno naj
boljša, je pa volja do dela in 
stalno Izobraževanje jamstvo za 
uspešno delo. Z vadbo sta začela 
po dva oddelka cicibanov, mlajših 
pionirjev, starejših pionirjev. Red
no vadi 6 oddelkov pionirjev in 
pionirk. Poleg tega delujeta še sek
ciji za namizni tenis in atletiko. 
Možnosti so, da se ustanovi tudi 
sekcija za mali rokomet in mali 
-n^o-net U 

KOTIČEK ZA D O M I N G O S P O D I N J E 

KOSTANJEVE DOBROTE 

Letošnje prvenstvo moških ekip 
ha 8x200 lučajev se bliža kraju. 
Udeležba je kljub slabim finanč
nim razmeram v klubih še kar pre
cejšnja, saj tekmuje pet ekip. Le
tošnje okrajno prvenstvo je še to
liko bolj zanimivo, ker bo lahko 
najboljša ekipa poleg ekipe K K 
Pionir iz Novega mosta, ki je član 
republiške lige, v letu 1963 tek
movala v zahodni skupini, ki ob
lega dolenjsko, ljubljansko in pri
morsko področje. 

Tekmovanje obsega po en na
stop na kegljišču v Kanižaricl ln 
kegljišču Gradisa v Ljubljani. V 
Kanižaricl so že nastopile tri eki-
Pe. Tekmovanje je dalo nekatere 
zelo dobre rezultate, k.ir gre pre
cej na račun popravila kegljišča. 
Tako je 27. oktobra KK Pionir iz 
Novega mesta đoseaol v Kanižaricl 
rekord kegljišča, ki Je tudi do-
•enjski rekord; tekmovalci so po
drli kar 6615 kegljev, kar je po
vprečno 826 kegljev na igralca. 

Zopet se je izkazal član KK Pio
nir Jože Mrzlak; zabeležil je svoj 
najboljši rezultat, ki je hkrati tu-
tU rekord kegljišča in Dolenjske, 
s » j je podrl 896 kegljev. Tudi na 
100 lučajev je zabeležil odličen re
zultat 451 kegljev, vendar sta ga 
*c drugi dan presegla kar dva tek-

Dvojna zmaga 
Leskovca 

V nedeljo, 28. oktobra, je bila v 
Oobovi tekma za III. kolo med
občinske lige v rokometu. Srečali 
sta se moštvi lz Leskovca in Do
nove. V lepi igri so zmagali Le-
Skovčani z rezultatom 19:15 (9:8). 

Za Leskovec so dosegli gole: Pire 
«i Svetec po 6, Rangus 4, Mlakar 
•> Klemenčič 1, za domače pa 
Tomše 9, Savrič 3, Parazajda 2 ln 
B - Savnik 1. 

V Leskovcu pa je bila tekma 
med ženskima ekipama iz Krškega 
jh Leskovca. Zmagale so domačin
ke z rezultatom 9:2 (3:1). Gole so 
"osegle za domače Arh in I. Mla
kar po 3, Salmič 2 ter Vardjan 1. 
j a goste Je bila uspešna Mikuli-
ceva, ki je dosegla 2 gola. 

movalca: Drago Voh* Je podrl 457 
kegljev, takoj za njim pa letošnji 
okrajni članski prvak Stanko Vajs 
kar 464 kegljev v sto lučajih. 

Rezultati: K K Pionir 6615 (Mrz
lak 896, Hren 845, Romih 835, 
Juntez 832, Rodič 816, Barblč 803, 
Vukšinič 797, Vesel 791); K K Ru
dar 6380 (Vajs 850, Osanl 838); 
K K 2elezničar 6054 (Padovan 808). 

Minulo soboto in nedeljo je vseh 
pet ekip igralo na kegljišču Gra
disa v LJubljani. Tu so bili dose
ženi razmeroma slabi, rezultati ter 
so redki tekmovalci podrli nad 800 
kegljev. 

Rezultati: Pionir 6238 (Barbič 
822, Mrzlak 816); Železničar 5988 
(Bratuš 808); Razlag 5964 (Guzina 
801); Rudar 5955 (Osani 790); To
plice 5736 (Krušič 779). 

Prihodnjo soboto in nedeljo bo
sta igrala v Kanižarici še Razlag 
in Toplice R. V. 

E k i p a Part izanovih rokometašic iz Črnomlja: trener Mo l j k 
— F u r l a n — Rajgelj — Buta l a — VVeiss — B a u m a n — 

Be l inc i r — Kvas — Ivanušič — Grahek 

Podpiramo predlog odbojkarske zveze! 
Odbojkarska zveza Jugoslavi

je je dala v pretres predlog, 
da bi prihodnje leto delili zve
zno žensko odbojkarsko ligo v 
dva dela, in to v vzhodni ln 
zahodni del, v vsakem pa hi 
sodelovalo po osem ekip. Vse
kakor je predlog sprejemljiv 
in ga je športna javnost po
zdravila, saj vsebuje v sebi 
precej pozitivnih lastnosti, ki 
jih bomo v nadaljevanju sku
šali prikazati. 

Kljub temu da je vprašanje re 
publlškega ženskega odbojkarskega 
prvaka odprto (brali smo, da Je 
že končano, kar pa ne drži!), ker 
še ni zaključeno tekmovanje v 
vzhodnem delu republiške lige ln 
čakamo na zaključni turnir štirih 
najboljših ekip v republiki, lahko 
rečemo, da bodo naše odbojkarice 
v najslabšem primeru zasedle tre
tje mesto, ki še pelje na turnir 
šestih ekip iz Slovenije in Hrvat
ske. 

Po predlogu OZ Jugloslavije bi 

se dosedanja zvezna ženska odboj
karska liga razformirala in bi tako 
prišlo do dveh lig, ki bi zajele 
vsaka po osem članov. Za nas bi 
bil zanimiv zahodni del te lige, ki 
bi zajel štiri prejšnje ligaše: Mla
dost in Lokomotivo iz Zagreba ter 
Ljubljano in Maribor. Za preosta
la štiri prosta mesta pa bi se po
tegovale po tri najboljše ekipe iz 
Slovenije in Hrvaške in tako iz
brale izmed sebe štiri najboljše, 
ki bi zasedle štiri preostala mesta. 

Po prvotnem predlogu bi v ta 
del priključili tudi Bosno, kar bi 
znatno povečalo stroške tekmova
nja. Prav to pa je eden najvaž
nejših faktorjev, da bo prišlo do 
te reorganizacije. Proti temu pred

logu so bili tehtni ugovori in ka
že, da bo drugi predlog, za kate
rega se navdušujemo, prodrl. 

Ce bo predlog osvojen, imamo 
vse možnosti, da Novomeščanke v 
prihodnjem lotu tekmujejo v zve
zni odbojkarski ligi. 

Morda nam bo kdo očital, da 
gojimo prevelik optimizem! Ta op
timizem Izhaja iz same ekipe od
boj karlc, ki so že vrsto let med 
najboljšimi v Sloveniji. Ekipa si je 
skozi desetletja ustvarila ime, ki 
nekaj pomeni in to Je tudi kapi
tal. Medtem ko moška ekipa v 
zadnjem času stagnira, nas po dru
gi strani razveseljuje dejstvo, da 
vidimo zdravo rast mladih novo
meških odboj kar ic. Sd 

Sitar - občinski brzopotezni 
prvak v Novem mestu 

PREHITEVAJTE VARNO! 
N E P O Z A B I T E : 

O da se vsaka 17. nesreča dogodi zarad i nepravi lnega 
Prehitevanja; 

O da je bi lo samo lan i 216 tak ih nesreč, od tega 9 s 
smr tn im i z idom, 162 s te lesnimi poškodbami, 45 samo 
z mater ia lno škodo; 

O da so te nesreče na odprt ih cestah najštevilnejše, 
v naseljenih kra j ih pa na četrtem mestu. 

Z A T O B O D I T E tud i p r i presoj i , a l i lahko prehitite, po
trpežljivi i n oprezni , ker lahko varno prehit ite samo tedaj: 

kadar imate za to dovolj prostora i n 
kadar vam vidl j ivost dovoljuje, da prehit ite brez 

Nevarnosti. 
N I K D A R N E P R E H I T E V A J T E : 
O kadar se približujete k r i v i n i , križišču cest, i zbok l i -

B i , prehodu za pešce a l i d r u g i m mestom, kjer je vidl j ivost 
omejena a l i cesta zožena, i n 

O kadar se vam zadaj približuje drugo vozilo. 
B O D I T E S T V A R N I p r i presoj i razdalje, k i vam je 

Potrebna za varno prehitevanje. 
Z A V E D A J T E S E , da je za varno prehitevanje potreb-

n a precejšnja dolžina proste ceste — zato n iko l i ne 
tvegajte! 

V E D N O M I S L I T E N A T O : 
da je le malo naših cest p r ime rn ih za živ i n hiter 

Promet, zaradi česar se tud i p r i prehitevanju zavedajte 
bolj svoj ih dolžnosti kot prav ic . 

N E B O D I T E N E S T R P N I — dosledno opravite vse 
dolžnosti: 

O poglejte v ogledalo, 
O vključite levi smern i kazalec, 
O opozorite z zvočnim signalom al i u t r ipom luči 

' o z n i k a pred seboj, da ne zapelje iz smer i , i n ga »pro
site«, naj upošteva vašo namero, 

O zavijte na sredino ceste, x 

O prepričajte se, če je leva polovica ceste za prehi
tevanje prosta i n 

O prehit i te v rahlem zavoju ter zapeljite zopet na 
vaše vozišče. 

B O D I T E V L J U D N I ! Ce vas želi voznik za vami pre
hitet i , m u to omogočite čimprej, saj je to vam v kor is t . 
z a t o se umakni te na skra jn i desni rob ceste in 

O ne povečajte h i t ros t i , nasprotno, bodite priprav
ljeni, da jo boste zmanjšali, če bo potrebno. 

KONČNO N E P O Z A B I T E , da je vaše in življenje dru-
£*b' večkrat odvisno od vašega ravnanja, zaradi česar se 
Potrudite i n postanite tud i v i V Z O R E N V O Z N I K ! 

K o m i s i j a za vzgojo i n varnost v cestnem prometu 
L R Slovenije 

V okviru prireditev ob prazniku 
občine Novo mesto je bil tudi ša
hovski brzopotezni turnir za prven
stvo občine. Udeležilo se ga je več 
mladih igravcev z gimnazije, kar 
dokazuje, da se šah tam spet 
lepo razvija, kakor se je že pred 
leti, ko je prav iz gimnazijcev zra
sla sedanja vodilna šahovska ge
neracija v Novem mestu. 

Na brzoturnirju sta imela ves 
čas glavno beesdo Sitar in Skd j , 
le Fink Jima je dolgo časa odločno 
konkuriral in je odpadel šele v 
zadnjih kolih, ko Je izgubil od
ločilni partiji z njima. Sitar ln 
Skerlj sta tako zmagala v dvema 
točkama prednosti. Ker sta delila 
prvo in drugo mesto, sta odigrala 
dvoboj, na katerem je zmagal Si
tar s 3:0 ln osvojil naslov občin
skega brzopoteznega prvaka ter po-

Dve zmagi - štiri 
točke! 

Na rokometnem Igrišču za po 
što v Brežicah sta se v nedeljo, 
4. novembra, v predtekml pome
rili moštvi Krško B in Brežice B. 
Rezultat je bil 12:22 (9:9). Fantje 
so se v prvem delu zagrizeno me
njavali v vodstvu. Oba vratarja, 
ki sta bila dobra, sta imela dosti 
dela. V drugem delu so Brežičanl 
ekipo ojačili in zmagali. Igra je 
bila zelo zanimiva in privlačna ta 
gledalce. Največ golov sta dose 
gla za Krško Krave in za Brežice 
Bosina. 

Ob 11. uri sta se sestali etnpl 
vzhodne slovenske lige RK B ice 
ln RK Radeče. Tekma se je .ton. 
čala 27:18 (12:7). Kljub temu da 
so Radečani na dnu lestvice, so 
zelo nevaren nasprotnik. V prvem 
polčasu so domačini izsilili pred
nost petih golov, kar Jim je p"> 
magalo k zmagi. Posebno dobri so 
bili Novak, Florjančič ln Vidmar. 

AB 

V Vidmu-Krškem: 
neodločeno 

V Vidmu-Krškem sta se sestali 
rokometni moštvi iomačega Par
tizana iz Brežic. Pred 150 gledal
ci se je tekma končala z neodlo
čenim izidom 12:12 (6:6), čeprav 
je malokdo pričakoval, da bodo 
Igralci brežiškega Partizana tako 
uspešno zaigrali. 

B moštvo brežiškega Partizana 
je odpotovalo na Senovo, da bi se 
pomerilo s tamkajšnjimi rokome-
taši. Ker pa igrišče ni bilo pri 
pravljeno, tekme ni bilo ln Bre
žičanl so brez Igre zmagali. -br-

kal v trajno last. Bartolj ln Fink, 
ki sta delila tretje in četrto me
sto, sta prav tako igrala dvoboj, 
v katerem je bil uspešnejši Fink 
z 2,5:1,5. 

Vrstni red: Sitar in Skerlj 11,5, 
Fink in Bartolj 9,5, Mrvar ln Hro-
vatič 8,5, Tisu 8, Matjašič 7,5, 
Skube 6 točk itd 

N a predavanju o prav i ln i 
prehrani je star l judsk i zdrav
nik p rak t ik svetoval kmečkim 
dekletom, naj se ne poroče, 
dokler ne bo fant, bodoči go
spodar, zasadi l 2 kostanja. 
Priporočal j i m je kostanj kot 
izdatno l judsko živilo. K e r 
p r i nas dobro uspeva, bi bi lq 
pametno držati se tega nasve
ta in ga še celo razširiti v ve
l ike kostanjeve nasade ob 
obronk ih kočevskih gozdov, 
kjer raste le brezplodno gr
mičevje, a l i za semlškimi 
vinogradi . 

H ran i l no vrednost kostanja 
najlaže spoznamo v pr imer
jav i : 

meso i m a 119 ka lor i j , 20,5 
bel jakovin in 0,6 ogl j ikovih 
hidratov, 

k r u h i m a 246 ka lo r i j , 8,1 
bel jakovin i n 51,2 ogl j ikovih 
hidratov, 

kostanj pa i m a 168 ka lo r i j , 
2,7 bel jakovin i n 34,8 ogljiko
v ih hidratov. 

Poleg hran i ln ih ima še 
vel iko rudn insk ih snovi i n 
vi taminov. Pr iprav l jamo ga 
na razne načine. Za z imo ga 
shranjujemo olupljenega i n 
posušenega a l i ga vložimo 
pod i lov ico. 

Kostan j pod i lov ico. Dobro 
prebran lep kostanj nasuje-
mo v lončeno posodo. Med 
plodovi m o r a b i t i čim manj 
zraka, zato ga med vsipanjem 
v lonec večkrat potresemo. 
Cez kostanj denemo nekaj 
p last i mehkega papir ja , nanj 
pa krpo . Vse to pokr i j emo s 
plastjo dobro pregnetene i lo
vice, tako da zrak ne more 
skoznjo v lonec. Posodo za-
kopl jemo v k le t i v m i vko a l i 
pesek; ven naj gleda le po
krov. Ce i lov ica razpoka, jo 
moramo zamazati znova, da 
do kostanja ne pr ide zrak. K o 
lonec odpremo, zalogo čim
prej porabimo. 

K u h a n i n pečen kostanj . 
Debel kostanj kuhamo p r i 
bližno eno uro . Vodo odcedi-
mo, kostanj stresemo v sko
del ico. 

Ako hočemo dat i na mizo 
olupl jen kostanj s p r ikuho , 
tedaj surovega o lup imo in za
vremo. Odcejenemu odstrani-
m a še rjavo kožico ter damo 
ponovno kuhat i . 

Ako hočemo imet i pečen 
kostanj , naredimo v vsakega 
zarezo, stresemo v ponev, v 
kater i pražimo kavo, pOkri -

JCU lU l i l IMA . ^ . . . . i l . 
itostanj veeterat premešamo. 

Kostanj kot mrze l kompot , 
u c m i u . . i . : i ,ui o lupl jen K O -
suinj; ku zavre, odl i jemo vodo 
ter zanjemo z arugo i n pust i 
mo, da počasi vre i n se zmeh
ča. Odcedimo, stresemo v 
mrz l o vodo i n o lup imo še 
rjavo kožico. V kozico dene
m o košček sladkorja, ma lo 
vode, pomarančnega soka, 
lupine i n ' vanil i je . Dodamo 
kostanj ter pust imo, da še 
enkrat prevre. Zložimo ga v 
skledo, pol i jemo s sokom, 
okras imo z želejem ter damo 
mrzlega na mizo . 

Kos tan j kot bonboni . K o 
stanj malo narežemo, speče-
mo i n o lup imo, vendar pazi 
mo, da se p r i t em ne zdrob i . 
Nataknemo vsakega na tenak 
precej dolg klinček, pomoči
mo v kuhan s ladkor i n ga 
malo obračamo, da se s lad
k o r povsod pr ime i n usahne, 
kar se k m a l u zgodi. Posuše
nega zložimo na lepo zrezl jan 
papir . 

Kostanjeve rezine. Četrt k i 
lograma kostanja, četrt l i t r a 
mleka , četrt k i l og rama slad
korne moke, 1 zavitek vani l i 
je, malo l imonove lupinice , 4 
jajca, maščoba, m o k a za pe
kač. — Kostanje z o s t r i m 
nožem razrežemo i n j i h spe-
čemo. Pečene o lup imo, j i m 
odstranimo tud i notranjo ko
žico, nato j i h dobro prevremo 
v m l eku , da so popo lnoma 
mehk i . Odcejene pretlačimo 
a l i zmel jemo n a mesnem 
strojčku. S l adko r dobro zme
šamo z rumen jak i , umešanju 
dodamo pretlačen kostanj , 
van i l i j in s ladkor , sesekljano 
l imonovo lup in ico i n nazad
nje t r d sneg iz .be l jakov. V s o 
zmes rahlo zmešamo, denemo 
na pomaščen i n pomokan pe
kač ter spečemo p r i s redn j i 
vročini. Ohlajeno testo preže-
mo počez i n ga namažemo s 
marmelado. 

Kos tan j s smetano. Četrt 
k i l og rama kostanja, 3 žlice 
s ladkor ja , četrt l i t r a m leka , 
malo ruma , četrt l i t r a sme
tane. 

Kostanje razrežemo i n j i h v 
pečici to l iko spečemo, da se 
lahko olupi jo , nato j i h do 
mehkega skuhamo v m l e k u 
i n pretlačimo. M l e k o s lad imo . 
Pretlačen kostanj denemo v 
skledo a l i skodel ico l n ga 
obložimo z neko l iko oslajeno 
sladko smetano. 

VAJENCI SE ZAHVALJUJEJO 
Vajenska šola raznih strok v No* 

vem mestu obstaja v našem mestu 
ie 100 let. V začetku je bil pouk 
pri frančiškanih za obrtne vajen
ce, zato je res zanimivo primer
jati takratni pouk in učni program 
z današnjim. Takrat so Imeli le 
nekaj ur tedensko in samo tri 
predmete, danes Ima vsaka stroka 
svoj oddelek s 13 predmeti. Vod
stvo in učiteljski kolektiv si že vsa 
leta po vojni prizadevata, da bi 
približala šolo življenju in delav
nici, zato sta izboljšala vsebino 
dela in jo obogatila s tehničnimi 
pripomočki in ekskurzijami. Sle 
herni vajenec dobi v tej šoli za
dostno strokovno izobrazbo za po* 
klic in za nadaljnji* Uobrazeviinje. 

Ze prejšnja teta je začela mla
dina s samoupravo, ki je •la.Šla v 
letošnjem šolskem letu P O \ O onli-
ko. Tako ra?rr:*ne s«u i 1 u kot 
celotna Šolska skupnost delata za 
vzgojo mladine. Na edcii.kih mla
dinskih urab razpravljajo o uspe
hih in pomoči slabšim učencem, o 
organizacijah, filmu, knjigi, o ti
sku In zabavi. Vsak teden Imajo 
predavanja za vso šolo: poslušali 
so že nekaj prav zanimivih tem s 
področja upravljanja v podjetjih 
in nove ustave, o potovanju s Po
čitniško zvezo po Jugoslaviji, o 
zdravstvu Ud. V mesecu prometa 
so se vključili tudi v prometno 
vzgojo in sklenili, da se bodo o 
tem še kaj več naučili. Želeli bi 
prometno vzgojo tot Šolski pred
met. V okviru $S so vključili 
mnogo vajencev v razne organima-

PARTIZAN iz Mirne peči 
se dobro drži 

Mimopeški Partizan \&e je za
čel precej ukvarjati z malim nogo
metom. V zadnjih treh mesecih Je 
odigral več tekem: trikrat z mošt
vom Sentruperta '4:1, 9:3. 3:3) tn 
dvakrat t Otočcera (1:4, 6:5). V 
tem času so prvikrat nastopili tu
di pionirji, ki so dvakrat prema
gali svoje vrstnike lz Sentmiierta 
(4:1 ln 2:1) Alojz Novak 

cije: taborniško, Počitniško zve
zo, strelsko in. šahovsko. Te pri
rejajo med seboj tekmuvanja in 
nastope. Za šport imajo vajenci 
mnogo veselja, zlasti za mali no
gomet. Za šolo M> že pripravili 
majhno Igrišče. 

Mnogo truda je bilo vloženega 
tudi v šolsko kuhinjo, ki je začela 
že lani delovati. Okrajni zavod za 
socialno zavarovanjf je daroval 
milijon dinarjev za kar se mu 
najlepše zahvaljujemo, zlasti pa 
direMnrju Mihi Počrvini, ki je ra-
.u-r.el željo delavske mladine. Tudi 

nekateri drugi kolektivi so poma
gali i materialom. V akciji za na
biranje živil med starši pa sta se 
posebno izkazala Zdravstveni za
vod in tovarna IMV, Id sta dala 
na razpolago vozilo. Kakor njim 
tako se iskreno zahvaljujemo tudi 
vsem 60 staršem pod Gorjanci, v 
trebanjski dolini, v Suhi krajini to 
šentjernejski dolini, ki so prispe
vali pomoč v pridelkih. Seveda te 
zahvaljujemo tudi okrajnemu in 
občinskemu odboru RK, ki vedno 
pomagata. Mladina bo vse to po
vrnila z delom in učenjem v Soli 
in na delovnih mestih. —mtr— 

Novi vozniki - uspeli avto šole 
izpiti slušateljev avto iole pri 

Avto-moto društvu Črnomelj so 
najboljši dokaz, da je društvo na 
pravi poti. Avto šola Je trajala 45 
dni. vpisanih pa je bilo 33 slu-
šat el je v. Od teh je opravilo izpit 
za voznike 24 amaterjev. 

Slušatelji so poslušali 55 ur pre
davanj lz motoroznansiva in pro-

K R O N I 

Pretekli teden so se ponesrečili 
in Iskali pomoči v novomeški bol
nišnici: Draga Stupnikarja, delav
ca iz Mahovnika, so v gostilni pre
tepli ln mu poškodovali glavo in 
trebuh; Pavla Mervar, upokojen
ka lz Plemberka, je na njivi pa
dla ln se z glavo udarila ob oster 
kamen; Ivan Baje, mizar iz Velike 
vasi, je padel z motorja ln si po
škodoval trebuh ln desno roko; 
Jožek Može, sin skladiščnika lz 
Srebnilč, je padel po stopnicah in 
si poškodoval glavo; Darinka Bee, 
hči uslužbenca iz Pekla, je padla 
in si zlomila levo nogo; Anton 
Gazvoda, upokojenec lz Brusnic, 
je padel z voza med kolesa ln se 
poškodoval; Milko Bučar, čistilko 
z. grmske šole, Je podrl motorist 
in ti poškodoval glavo 

metnih predpisov ter opravili 12 
do 25 ur praktične vožnje z avtom 
in motorjem. Obe vozili sta last 
društva. Med slušatelji so bile tu
di štiri ženske. Vse so uspešno 
opravile izpit. 

Cigan Vlado Hudorovac Je bil 
eden najboljših kandidatov pri iz
pitu. Hudorovac pravi, da bo kupil 
•Rekord«, da ne bodo trdili, da se 
tudi Cigani ne morejo voziti s av
tomobilom. Tudi mi si ga s mar
ljivim delom lahko prislužimo,« Je 
še pristavil. 

Za avto šolo Ima nedvomno naj
več zaslug prometni miličnik Milan 
Bandelj, ki je vložil veliko truda 
v predavanja. Vozniki amaterji se 
mu za njegov trud Iskreno zahva
ljujejo. 

Avto šolo bodo osnovali tudi na 
Vinici, če bo najmanj 20 intere
sentov. Jože Skol 

Drevi: brzopotezni turnir 
Danes ob 19. ari bo v Domu 

JLA Novo mesto brzopotezna pr
venstvo Novega mesta za novem
ber, pred tem pa bo določitev 
Igralnih dni ca katcgomlške tur
nirje. Zato vabimo vse igralce, ki 
bodo Igrali na teh turnirjih. <U 
v brzoturnlrja udeleže 
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V TEM TEDNU VAS ZANIMA 
Četrtek, 8. nov.: Bogomir 
Petek, 9. nov.: Teodor 
Sobota, 10. nov.: Andrej. 
Nedelja, 11. nov.: Martin 
Ponedeljek, 12. nov.: Emil 
Torek, 13. .nov.: Stanislav 
Sreda, 14. nov.: Borislava 
Četrtek, 15. nov.: Leopold 

ČESTITKA 
Viliju Punčuhu, ki je pri voja

kih v Somboru, pošiljajo iskrene 
pozdrave vsi njegovi, posebno pa 
Renatka. 

KONCERTNI KLAVIR dunajske 
znamke, dobro ohranjen, in Ita

lijansko klavirsko harmoniko (80 
basov) prodam po ugodni ceni. 
Karel Kozinc, Senovo 130. 

PISALNI STROJ, radio aparat, ino
zemske znamke. Češke ploščice 
za štedilnik, zimo za konjske ko
mate in droben krompir poceni 
prodam. Naslov v upravi lista 
(1321-62). 

VSELJIVO dvosobno stanovanje v 
Novem mestu prodam. Fanl Raj-
mer, Prešernov trg 4, Novo me
sto. 

STARO POHIŠTVO, štedilnik, peč 
ln žimo prodam. Novo mesto. 
Strojarska pot 3. 

NOV GUMI VOZ prodam. Naslov 
v upravi lista (1316-62). 

TRI SOBE oddam takoj, najemni-

»ZA SEME 
NOVEGA 
ŽIVLJENJA 
DAN MRTVIH smo letos v na

jem okraju dostojno počastili. V 
Beli krajini, Spodnjem Posavju in 
drugod po Dolenjskem so se po
kopališča čez noč spremenila v ve
like vrtove rož ln neštetih lučk. 
Pred spomeniki revolucije, spomin
skimi ploščami in na samotnih 
partizanskih grobovln so bile kri
žan teme ln drugo pomo jesensko 
Cvetje. Dež ln slabo vreme nista 
odvrnila tisočev ln tisočev, da ne 
bi obiskali zadnjih domovanj svo
jih dragih. 

V Brežicah je bilo dopoldne spo
minsko slavje pred ploščo na gim
naziji; igrala je godba na pihala, 
po recitacijah pa je množica odšla 
Se na pokopališče. Od tod so se 
predstavniki ljudskega odbora, oi-
ganizacij in občanov odpeljali z 
godbo na komemoracijo v gozd pi l 
Dobravi, kjer so Nemci poleti 1941 
ustrelili prvih deset talcev iz Spod. 
Posavja. Pred spomenikoma v 
Krški vasi in v Cerkljah so ljudje 
položili cvetje, tako pa je bilo 
tudi drugod po brežiški občini. 

V Črnomlju se je v četrtek zju
traj zbrala množica prebivalcev pri 
velikem spomeniku revolucije na 
Gričku. Prvoborec Matija Bahor 
je obudil spomin na leta NOB in 
na svetal zgled žrtev, ki so lju
bezen do domovine zapečatile z 
življenjem. Gasilska godba je za
igrala več žalnih koračnic, sode
lovali pa so tudi recitatorji in 
pevski zbor. Tudi pred Savinško-
vim kipom na Kvasici je bilo obi
lo rož, prav tako pa pred spome
niki NOB na Vinici, v Semiču, 
Dragatušu ln drugod po Beli kra
jini. 

V Metliki so proslavili dan mrt
vih na trgu pred spomenikom, 
kjer se je kljub dežju zbralo več 
Sto ljudi. Igrala je metliška godba 
na pihala, o junakih našega boja 
za svobodo pa je govoril nosilec 
spomenice iz leta 1941 tovariš An
ton Vergot. Tudi pred spominsko 
ploščo na šoli narodnega heroja 
Martina Južine na Suhorju so otro
ci prinesli cvetja, v Gradcu pa so 
prebivalci okrasili spomenik bor
cev narodnoosvobodilne vojske. — 
V Krškem so organizirali spomin
sko slavje na pokopališču v po
poldanskih urah, prav tako pa so 
bila lepo urejena ln okrašena vsa 
pokopališče v sevniškl občini. — 
V Žužemberku se Je ob velikem 
spomeniku nad trgom zbralo več 
sto odraslih ljudi in šolske mla
dine. Podnožje spomenika, na ka
terem so vklesana Imena skoraj 
1000 borcev raznih slovenskih bri
gad, ki so padli v bojih s sovraž
niki po Suhi krajini in v zgornji 
dolini Krke, je bilo zasuto z ro
žami. — V Trebnjem so počastili 
1. november z žalno komemora
cijo pred spomenikom na trgu, 
dan mrtvih pa so dostojno pro
slavili tudi po vsej Mirenski do
lini in drugod. 

V Novem meslu sta bili pokopa
lišči v Smihelu ln ob Ločenskl ce
sti en sam vrt belih ln rumenih 
križan tem ter nageljnov. Slabo vre
me ni oviralo Novomeščanov, da 
se ne bi množično udeležili vsako
letnih spominskih proslav ob gro
bovih padlih Junakov ln žrtev fa
šističnega nasilja. Mestna godba 
je igrala žalostinke najprej v Smi
helu, nato pa tudi na mestnem 
pokopališču; tu je podpolkovnik 
Jože Butara govoril o svetlih zgle
dih padlih borcev. Vod vojakov 
novomeške garnizlje JLA je izstrelil 
na obeh pokopališčih častni salvi, 
predstavniki Zveze borcev, SZDL 
in drugih organizacij pa so polo
tili pred spomenike ln na grobove 

ln šopke. 

na za tri leta vnaprej. Naslov v 
upravi lista (1323-62). 

V STALNO ZAPOSLITEV sprej
memo takoj moškega za pomoč 
pri transportu ln nabavi mate
riala ter za kurirska in druga 
pomožna dela pri Domu na Kr
vavcu. Pogoji: nekaznovan, re
sen, star okoli 25 let. Plača 
16.000 din, vsa oskrba zastonj. 
Pismene ponudbe na Planinsko 
društvo, Kranj. 

POSTREZNICO sprejmem za do
poldansko pomoč v gospodinj
stvu. Nudim sobo, ostalo po do
govoru. Pismene ponudbe pod 
»Takoj« (1326-62). 

GOSPODINJSKO POMOČNICO, po
šteno in pridno sprejmem k dru
žini z enim otrokom. Zaželena 
mlajša oseba, ki Ima veselje do 
otrok. Ostalo po dogovoru. In-
teresentke naj se pismeno ali 
osebno javijo na naslov: Marija 
Pavlin, Kranj, Kidričeva 13. 

GOSPODINJSKO pomočnico sprej
mem. Serini, Novo mesto, Maj
de Sile 18. 

GOSPODINJSKO pomočnico sprej
me Erna Horvat, Novo mesto, 
Kettejev drevored 38. 

27. OKTOBRA sem na avtobusu 
Novo mesto—Sevnica zamenjal 
aktovki. Anton Šinkovec, »Krka«, 
Novo mesto. 

DVOSOBNO stanovanje na Griču 
pri Mirni zamenjam za enako
vredno . kjerkoli na Dolenjskem. 
Leopold Kramar, Grič 22, Mirna. 

ENOSTANOVANJSKO HIŠO kupim 
v Novem mestu ali zamenjam z 
novo v Šempetru, Savinjska do
lina. Naslov kupca v upravi Dol. 
Usta. 

ZAHVALA 

ln 15. novembra poljski film »Pod
mornica Orel«. 

Brežice: 8. novembra ruski film 
»Dama s psičkom«, 10. novembra 
nemški film »Ti si moja pesem«, 
11. ln 12. novembra ameriški barv
ni film »Potovanje v središče zem
lje«, 14. ln 15. novembra italijan-
sko-francoskl film »Vsi domov«. 

Črnomelj, 9. ln 11. novembra 
nemški barvni tlim »Ljubezenski 
zaplet«, 13. ln 14. novembra itali
janski film »Deklica s kovčkom«. 

Kostanjevica: 11. novembra ame
riški barvni film »Linija za Ta-
kson«. 

Metlika: 10. ln 11. novembra 
ameriški film »Imitacija življenja«, 
14. novembra italijanski film »Mla
di možje«. 

Novo mesto »Krka«: od 9. do 
12. novembra nemški barvni film 
»Fredi pod tujimi zvezdami«, od 
13. do 15. novembra nemški barv
ni film »Crni blisk«. 

Novo mesto — Dom JLA: 7. in 
8. novembra francoski film »Pari
žanka«, od 9. do 11. novembra ju
goslovanski film »Izblračica«, od 
13. do 15. novembra francoski 
film »Milijonar po sili«. 

Senovo: 8 .novembra francoski 
film »Ulica de Prerl«, 10. in 11. 
novembra ameriški film »Zakon 
prerije«, 14. in 15. novembra ame
riški film »Mladi levi«. 

Šentjernej: od 10. do 12. novem
bra ameriški film »Osamljeni ma
ščevalec«. 

Trebnje: 10. ln 11. novembra 
ameriški barvni film »Vrtoglavica«, 
14. novembra ameriški film »Lju
bezen popoldne«. 

Semič: 11. nov. italijanski film 
»Bele noči«. 

Ob prerani Izgubi našega dra
gega in nepozabnega moža, očeta 

JOŽETA GORENCA 
iz Gor. Gradišča pri Dol. Toplicah 
se iskreno zahvaljujemo vsem so
rodnikom, prijateljem in znancem 
za poklonjene vence in cvetje, 
uslužbencem Novolesa, pevcem hi 
godbi iz Straže in vsem organiza
cijam, govornikoma Emu Saliju 
in Štefanu Jakliču za poslovilne 
besede pri odprtem grobu ter 
vsem, ki so ga spremili do prera-
nega groba. 

Žalujoči: žena Tončka, hčerka 
Zvonka, sinovi: Jože, Miro ln 
Uroš ter ostalo sorodstvo 

Pretekli teden so v novomeški 
porodnišnici rodile: Jožefa Zupan

čič iz Sevnega — dečka, Justina 
Gorenc iz Cerovca — dečka, Ma
rija Hrastar z Jezera — deklico, 
Slavka Gazvoda iz Gor. Suhadola 
— dečka, Slavka Zupančič iz 
Stranske vasi — deklico, Marija 
Lužar iz Šentjurja — deklico, Ma
rija Hiti iz Građenja — dve de
klici, Martina Srebrnjak iz Bršlina 
— dečka, Ana Zamlda iz Uršnih 
sel — deklico, Terezija Potočar iz 
Gor. Vrhpolja — deklico, Franči
ška Kapš lz Potokov — deklico, 
Frančiška Lekše z Otočca — dečka, 
Jožefa Sadar iz Budganje vasi — 
deklico, Elizabeta Berus iz Cegel-
nice deklico, Marija Dragovan iz 
Grabrovca — dečka in deklico, 
Milka Hajdinjak iz Pavle vasi — 
deklico, Mara Vukšinlč iz Dol. Bu
kovca — dečka, Fani Macedonl iz 
Dolenje vasi — dečka, Rozalija 
Smalc iz Golobinjeka — deklico, 
Kristana Medic lz Birčne vasi — 
dečka, Pavla Hudorovac iz Me
tlike — deklico, Ana Kastelic iz 
Menlške vasi — deklico, Romana 
Miklavčič iz Irce vasi — deklico, 
Anica Jurajevčič iz Gradca — de
čka, Vera Košmrlj iz Smolenje 
vasi — dečka, Marija Piletlč iz 
Dol. Stare vasi — dečka, Marija 
Zugelj z Otoka — dečka, Ana Ja-
nežič z Daljnega vrha — deklico, 
Silva Turk iz Kočevja — deklico, 
Joža Macele z Laz — deklico, Ton
čka Breznikar iz Sentruperta — 
dve deklici, Terezija Prus iz Kr-
mačine — deklico, Olga Mrvar iz 
Kočevja — dečka, Ivanka Smolič 
s Selske gore — dečka, Rozalija 
Krevs iz Biške vasi — deklico, 
Francka Gjerkeš iz Mahovnika — 
deklico, Ana Zvonkovič iz Juro-
vega — deklico 

Naročite domači tednik 
bratu ali sinu, 

ki je pri vojakih! 

OBJAVE — RAZPISI 
Razpis javne licitacije 

PREKLICI 
Prekllcujem izgubljeno zdrav

stveno izkaznico št. 313011. Franc 
Slmončič, Građenje 7, p. Bela 
cerkev. 

* 
Alojzija Novak iz Muhaberja 9, 

p. Novo mesto, preklicujem kot 
neresnično, kar sem govorila o An
geli Kostrevc iz Potočne vasi pri 
Novem mestu. 

Brestanica: 10. in 11. novembra 
ameriški barvni film »Trapez«, 14. 

Po pooblastilu investitorja Zdru-
vilišča Dol. Toplice razpisuje Za
vod za stanovanjsko izgradnjo v 
Novem mestu na podlagi 46. člena 
Temeljnega zakona o graditvi In
vesticijskih objektov 

I. JAVNO LICITACIJO 
za oddajo gradbenih, obrtniških in 
inštalacijskih del za nadzidavo ko
pališkega doma za eno etažo v 

Dolenjskih Toplicah. 
Predračunska vrednost znaša 52 

milijonov dinarjev. Rok za pričetek 
del je leto 1962, za popolno dogra
ditev nadzidave pa 1. september 
1963. 

Zapečatene ponudbe dostavite po 
pošti ali osebno najpozneje do 
17. novembra 1962 do 10. ure Za
vodu za stanovanjsko izgradnjo v 
Novem mestu. Prešernov trg 5, 
kjer bo komisija isti dan ob istem 
času odprla zbrane ponudbe. Po
nudbi mora biti predložena pred
pisana dokumentacija o sposobno-

T A J N I C O 
s per fektnim znanjem strojepisja, z razv i t im 
čutom za slovenski jezik i n z veseljem za 
samostojno delo, l ahko tud i začetnico 

s p r e j m e 

manjša ustanova v Novem mestu 

Plača po dogovoru — stanovanja n imamo. Ponudbe 
pod šifro »ZAUPNO DELO« pošljite h k r a t i z op isom 
dosedanjih zaposlitev i n znanja uprav i Dolenjskega 
l i s ta , Novo mesto, p. p. 33. 

SPORED RADIO LJUBLJANA 
VSAK DAN: poročila ob 5.05, 

6.00, 7.00, 8.00, 12.00, 13.00, 17.00, 
19.30, 22.00. Pisan glasbeni spored 
od 5.00 do 8.00. 

PETEK, 9. NOVEMBRA: 8.55 
Pionirski tednik. 9.45 Igra Pihalni 
orkester JLA. 10.35 Naš podlistek. 
11.00 Pozor, nimaš prednosti; 12.05 
Kmetijski nasveti — inž. Gvldo 
Fajdlga: Travinje za poletno ln 
zimsko krmljenje. 12.45 Poje Cliff 
Richards. 13.30 Izberite si svojega 
pevca! 14 35 Pesmi in plesi Jugo
slovanskih narodov. 15.20 Melodije 
iz Ttiomasove »Mignon«. 17.05 Na 
obisku pri slovenskih skladateljih. 
18.10 Operetni nape vi. 18.45 Iz na
ših kolektivov. 20.00 Portret v mi
ni turi. 21.00 Zabavni orkester RTV 
LJubljana. 21.15 Oddaja o morju 
ln pomorščakih. 

SOBOTA, 10. NOVEMBRA: 8.05 
Poštarček v mladinski glasbeni re
dakciji. 9.25 Filmska glasba. 10.55 
Vsak dan nova popevka. 12.05 
Kmetijski nasveti — inž. Jože Rl-
har: Zatiranje krpljev na čebelah. 
12.15 Dalmatinske narodne pesmi. 
13.30 Za začetek sobotnega popol
dneva. 14.05 Ena Havdnovlh sim
fonij. 14.35 Naši poslušalci česti
tajo ln pozdravljajo. 15.40 Med 
amaterskimi zbori. 17.05 Gremo v 
kino. 18.10 Za ples in razvedrilo. 
18.45 Naši popotniki na tujem. 
20.00 Novo T Studiu — 14. 20.50 

Za konec tedna — ples. 22.15 Od
daja za naše izseljence. 

NEDELJA, 11. NOVEMBRA: 8.00 
Mladinska radijska igra »Volk ni
koli ne trka«. 9.05 Dopoldanski 
sestanek z zabovno glasbo. 10.00 
Se pomnite, tovariši... 11.35 Ne
deljska reportaža. 12.05 Naši po
slušalci čestitajo in pozdravljajo. 
13.30 Za našo vas. 14.15 Naši po
slušalci čestitajo ln pozdravljajo. 
15.30 Popoldne v prijetni družbi. 
16.00 Humoreska tega tedna. 17.05 
Izlet na Havaje. 18.30 Športna ne
delja. 20.00 Izberite melodijo ted
na! 22.15 Skupni program JRT. 

PONEDELJEK, 12. NOVEMBRA: 
8.25 Glasba ob delu. 8.55 Za mla
de radovedneže. 9.25 čez vso Ev
ropo s klarinetom. 9.45 Do desetih 
igra Kmečka godba. 10.35 Naš 
podlistek: Obleganje Leningrada, 
III. del. 11.00 Pozor, nimaš pred
nosti! 12.05 Radijska kmečka uni
verza — Inž. Ivo Jelačin: O stop
nji molznosti in mlečne vztrajno
sti pri kravah. 12.30 V paviljonu 
zabavnih melodij. 13.30 Mali klub 
ljubiteljev popevk. 14.05 Uspehi 
Mira Brajnika. 14.35 Naši poslu
šalci čestitajo in pozdravljajo. 16.00 
Vsak dan za vas. 17.40 Mož z zla
to trobento. 18.10 Od plesišča do 
plesišča. 18.45 Radijska univerza 
— dr. Vladimir Krivic: Ustavno 
sodišče. 20.00 Skupni program 
JRT. 20.45 Novo v znanosti. 

sti ponudnika in bariran ček v 
vrednosti 200.000 din kot varščina. 

Investicijska tehnična dokumen
tacija Je interesentom na razpo
lago vsak dan med 8. ln 12. uro 
pri Zavodu za stanovanjsko Iz
gradnjo. 

Koča na Gorjancih zaprta 
Planinsko društvo Novo mesto 

spohroča, da Je s 1.novembrom 
zaprlo planinsko postojanko »Vin
ka Paderšiča« pri Gospodični na 
Gorjancih. Koča bo predvidoma 
zaprta do 15. aprila 1963. 

Planinci, kateri bi želeli preži
veti 29. november ali novoletne 
praznike v domu Vinka Paderšiča, 
naj se poprej obrnejo na gospo
darja koče Toneta Kranjca, usluž
benca okrajnega sodišča v Novem 
mestu. 

Razpis ObLO Novo mesto 
Komisija za uslužbenske zadeve 

ObLO Novo mesto razpisuje 
štipendijo za študij na ESS. 
Prošnjo vložite najkasneje do 

18. novembra in ji priložite: kra
tek življenjepis, mnenje LMS in 
potrdilo o premoženjskem stanju. 

Obvestilo 
komisijske trgovine 

Komisijska trgovina v Novem 
mestu. Glavni trg 21, obvešča vse 
svoje cenjene stranke, da bo v bo
doče poslovala nepretrgoma od 7. 
do 15. ure. 

Nova gostilna v Gabrju 
I. novembra sem odprl gostilno 

v Gabrju. Vse cenjene goste vabim 
na dobro pijačo ln jedačo. Roman 
Hudoklin, bivši oskrbnik na Gor
jancih. 

TOREK, 13. NOVEMBRA: 9.25 
V ritmu Latinske Amerike. 10.55 
Vsak dan nova popevka. 12.05 
Kmetijski nasveti — Jože Kregar: 
Vzemitev vrta. 14.35 Domači zvo
ki. 15.15 »Povej ml . . . « 17.05 Kon
cert po željah poslušalcev. 18.10 
Stoglavi virtuozi. 19.05 Glasbene 
razglednice. 20.15 Radijska igra: 
Revizor. 21.47 Vaši pevci — vaše 
melodije. 

SREDA, 14. NOVKtl.SRi: C.C5 
Jutranji koncert. 8.55 Pisani svet 
pravljic in zgodb. 10.35 Nekaj na
rodnih v izvedbi Koroškega okte
ta. 11.00 Pozor, nimaš prednosti! 
12.05 Kmetijski nasveti — Inž. Mil
ko Trstenjak: Urea kot dušično 
hranivo na list vinske trte. 13 30 
S popevkami od dežele do dežele. 
14.35 Mediteranska simfonieta. 
16.00 Vsak dan za vas. 17.05 Dve
sto let berlinske opere. 18.45 Ljud
ski parlament. 20.00 Spoznavajmo 
svet in domovino. 21.15 Melodije 
na tekočem traku. 

ČETRTEK, 15. NOVEMBRA: 8.40 
Umetna glasba lz Makedonije; 9.25 
Znameniti Verdijevi dueti. 10.55 
Vsak dan nova popevka. 12.05 Ra
dijska kmečka univerza — dr. 
Vilko Masten: Nova metoda škrop
ljenja rastlin proti boleznim ln 
škodljivcem. 13.30 Po Češkem, 
Moravskem in Slovaškem. 14.35 
Naši poslušalci čestitajo in po
zdravljajo. 17.05 Glasba lz Tali-
jinega hrama. 18.10 Mala revija 
zabavne glasbe. 18.45 Kulturna kro
nika. 20.00 Četrtkov večer doma
čih pesmi in napevor. 22.15 Po 
svetu jazza. 

Obvestilo naročnikom 
Dotaciji za komunski glasili videm-

sko-krške in novomeške občine v Dolenj
skem listu bosta letos žal znatno nižji 
od predvidene vsote, kakršno smo priča
kovali v začetku leta, ko so bile dotacije 
razdeljene po višini narodnega dohodka 
posameznih občin. Zaradi pomanjkanja 
denarnih - sredstev smo prisiljeni izdati 
še nekaj številk našega tednika v skrče
nem obsegu na 12 straneh, čeravno nam 
gradiva iz vseh občin ne primanjkuje in 
bo sedanja okrnitev škodovala boljši in
formiranosti občanov. Naročnike in bral
ce prosimo, da ta nujni začasni ukrep 
sprejmejo z razumevanjem, konec no
vembra pa bomo spet začeli izhajati na 
16 straneh; posebej bo izšla številka za 
DAN REPUBL IKE na 24 straneh. 

UREDNIŠTVO IN UPRAVA 
DOLENJSKEGA LISTA 

N E S R E Č E 
MOTORIST DO SMRTI POVOZIL 

KOLESARJA 
Na cesti II. reda v Ruhni vasi 

je motorist Stane Kuzman k mo
tornim kolesom Lj-17-822 podrl 
kolesarja 64- letnega Franca Hra-
sterja. Kuzman je z veliko hitrost
jo pripeljal na ovinek pod nadvo
zom, zaradi česar ga je zaneslo 
na levo stran cestišča, kjer je po
drl kolesarja. Hraster je poškod
bam podlegel, materialne škode pa 
je za 100.000 din. 

MED VOŽNJO SO SE ODPRLA 
VRATA 

Na cesti I. reda v Vinjl vasi so 
se osebnemu avtomobilu NM-30-24, 
ki ga je vozil Jože Cvitkovič, od
prla vrata. Ker je hotel voznik 
vrata ponovno zapreti, je zaviral; 
pri tem ga je sanoslo v kamenje 
ob cesti. Voznik je laže poškodo
van, na vozilu pa Je za 300.000 din 
škode. 

MOTORIST JE PREGAZIL 
KOLESARJA 

4. .novembra popoldne se Je na 
cesti III. reda pri Ruhni vasi pri
petila težka prometna nasreča. — 
Proti Novemu mestu se je peljal 
motorist Stane Kuzma, v dir.gi 
smeri pa je poganjal kolo Franc 
Hrastar iz Dol. Kronovega. Na o-
vinku Je motorist prehitro vozil, 
zaneslo ga je na levo stran ceste, 
kjer je trčil v kolesarja in ga po
drl. Kolesar je kmalu po nesreči 
podlegel poškodbam. 

PRI KORENITKI ŠTIRJE 
TEŽKO POŠKODOVANI 

3. novembra se je pri Kore-iimi 
na avtomobilski cesti zgodila težka 
prometna nesreča. Proti Ljubljani 
sta z zmerno hitrostjo oeljala dva 
tovornjaka. Drugega je šofiral 
Ivan Macon iz Umaga, ki se mu 
Je očitno mudilo. Odločil se je, 
da požene svoje vozilo in prehiti 
prvi tovornjak. Ko je že zavijal v 
levo, pa je nenadoma opazil, da 

se mu iz nasprotne smeri nag' 0 

približuje osebno vozilo, ka ga J" 
vozil Ljubomir Galie. Zaradi slabe 
preglednosti se je Galić z veliko 
hitrostjo zaletel v prikolico M*-
conovega tovornjaka. Pri tem J e 

prišlo do hude nesreče, v kateri so 
se težko poškodovali štirje potnikj 
v osebnem avtomobilu. Na oseb
nem vozilu je 2,5 milijona dinar
jev škode. 

KONJSKA VPREGA V OBCESTNI 
JAREK 

3. novembra popoldne je Franc 
Hervol s konjsko vprego peljal po 
cesti III. reda Brežice— Hizeijsko. 
Iz nasprotne smeri Je prih-ijal to
vornjak CE 17-70, ki ga je vozil 
Ferdinand Voga. Pri ,rečanju se 
Je konj splašil, zavil s ceste in a 
vozom vred padel v okrog 3 m 
globok Jarek.-Pri tem se: je teže 
poškodovala Antonija Slak, ki jo 
sedela na vozu. Prepelj-ui so Jo v 
brežiško bolnišiiiM. 

KRVODAJALCI 
v preteklem tednu 
Pre tek l i teden so na novo

meški t ransfuz i jsk i postaji 
daroval i k r i : Mar jeta An l in , 
Vera Bar to l j i n Ivanka P*-
trie, di jakinje novomeškega 
učiteljišča; Franc K r e n , čev
l jar iz podjetja »Bor«, Dolenj
ske Topl ice, ter Anton Srebr
njak, kmet z Ve l ikega Slat-
n ika . 

V s e m krvodaja lcem se vod
stvo transfuzi jske postaje, 
kakor tud i okra jn i odbor 
Rdečega križa v Novem me
stu prav lepo zahvaljujeta in 
pros i ta člane osta l ih kolekt i
vov ter posameznike, da se 
priglase za oddajo k r v i . 

INDUSTRIJA PERILA — NOVO MESTO 
r a z p i s u j e 

N A S L E D N J A D E L O V N A M E S T A : 

1. r a č u n o v o d j e , 
2. s e k r e t a r j a , 
3. š e f a p r o d a j e . 

P o g o j i : pod 1. in 2.: v i soka a l i višja strokovna 
izobrazba a l i srednja s t rokovna i zobrazba z 
najmanj 8 let službe na ustreznem delovnem 
mestu; pod 3.: komerc ia l i s t a l i v isoko kval i f i 
c i r an i delavec trgovske stroke z ustrezno prak
so. Osebni dohodek po p rav i l n i ku . 

% Nastop službe je možen takoj . 
Ponudbe pošljite uprav i podjetja do 25. nov. 1962! 

DOLENJSKI LIST 
LASTNIKI IN I Z D A J A T E L J I : občinski odbon SZDL 
Brežice, Črnomelj, Metlika, Novo mesto, Sevnica, Treb
nje ln Vldem-Krško ter Okrajni odbor S Z D L v Novem 
mestu - I Z D A J A T E L J S K I S V E T : Milan Baškovič. Tone 
Gošnik Inž. Davorin Gros. inž Jože Legan, Franc 
Molan, prof. Ema Muser, Maks Pogačar, Miran Slmič, 
prof. Tone Trdan. Janez Vltkovl* ln Viktor Zupančič 

U R E J U J E UREDNIŠKI ODBOR: Tone GoSnik (glavni In 
odgovorni urednik). Miloš Jakopec. Drago Kastelic 

In Ivan Zoran. 
I Z H A J A vsak četrtek - Posamezna Številka 20 dinar-
lev - Letna naročnina 900 dinarjev, polletna 450 
dinarjev: "plačljiva' Je vnaprej Za inozemstvo 1800 di
narjev - Tekoči račun pri podružnici NB v Novem 
mestu «06-11-3-24 - N A S L O V UREDNIŠTVA EN UPRA
V E : Novo mesto. Glavni trg i (vhod lz Duančeve ulice) 
- Poštni predal 33 - T E L E F O N štev. 127 - Rokopisov 
ln fotografi' ne vračamo - T I S K A : Časopisno podjetje 

»DELO- » L iubl lanl 


